
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. 'Αδεια απουσίας των Βουλευτών κ. Γ. Ψαριανού και Ε.

Μπεντενιώτη, σελ. 7393
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 4ο Γυµνάσιο Ηρακλείου Αττικής, το 13ο Δηµο-
τικό Σχολείο Ιλίου, το Γυµνάσιο Μούδρου Λήµνου, το Γυµνά-
σιο και Λύκειο Αρµενίου Λάρισας και ανθυπασπιστές της Σχο-
λής Πυροβολικού του Κέντρου Εκπαίδευσης "Παλάσκα" του
Πολεµικού Ναυτικού, σελ. 7383, 7386, 7388, 7389, 7392,
7393

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 7381
4. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 7391

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 7355-7357
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

7357-7379
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 19 Μαρτίου 2012, σελ. 7380
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό:
i) σχετικά µε τη διεκδίκηση των Γερµανικών Αποζηµιώσεων,

σελ. 7381
ii) σχετικά µε τη λήψη πρόσθετων µέτρων που περιλαµβά-

νονται στο νέο Μεσοπρόθεσµο Πλαίσιο Δηµοσιονοµικής
Στρατηγικής 2013-2016, σελ. 7382

iii) σχετικά µε τους κατόχους των οµολόγων του ελληνικού
δηµοσίου, σελ. 7386

β) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε
τα µέσα και τον εξοπλισµό του Λιµενικού Σώµατος στο Θρα-
κικό Πέλαγος, σελ. 7388

γ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών: 
i) σχετικά µε το "κούρεµα" των οµολόγων των µικροεπεν-

δυτών, σελ. 7389
ii) σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τα φυσικά πρόσωπα-απο-

ταµιευτές και τα ασφαλιστικά ταµεία από το PSI, σελ. 7391
δ) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά

µε την καταγραφή των κλαπέντων ελληνικών αρχαιοτήτων
από τα γερµανικά στρατεύµατα κατοχής, σελ. 7393

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονοµι-

κών και ο Υπουργός Εξωτερικών, κατέθεσαν σχέδιο νόµου:
"Κύρωση της Απόφασης του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου που
τροποποιεί το άρθρο 136 της Συνθήκης Λειτουργίας της Ευ-
ρωπαϊκής  Ένωσης, της Συνθήκης για τη θέσπιση του Ευρω-
παϊκού Μηχανισµού Σταθερότητας και της Συνθήκης για τη
σταθερότητα, τον συντονισµό και τη διακυβέρνηση στην Οι-
κονοµική και Νοµισµατική  Ένωση", σελ. 7389

2. Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκούς Επιτροπής:
Η Διαρκής Επιτροπή Εθνικής  Άµυνας και Εξωτερικών Υπο-

θέσεων καταθέτει στην  Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του
Υπουργείου Εξωτερικών:

"Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Εξωτερικών της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας

της Βραζιλίας για συνεργασία µεταξύ της Διπλωµατικής Ακα-
δηµίας του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και του Ινστιτούτου Rio Branco του Υπουργείου
Εξωτερικών της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Βραζι-
λίας", σελ. 7395

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ
ΝΙΩΤΗΣ Γ., σελ. 7355-7392
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β., σελ. 7392-7397
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ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ Π. , σελ. 7394, 7395, 7396, 7397
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 7391, 7393, 7394, 7395,

7396, 7397
ΔΟΛΛΗΣ Δ. , σελ. 7381, 7382
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ. , σελ. 7381, 7382
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 7389, 7390, 7391
ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ Θ. , σελ. 7384, 7386, 7387
ΝΙΩΤΗΣ Γ. , σελ. 7390, 7391
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ΤΣΙΑΟΥΣΗ Ε. , σελ. 7388
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ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ Μ. , σελ. 7388, 7389 
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Αθήνα, σήµερα στις 16 Μαρτίου 2012, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.07’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ιωάννη Κοραντή,
Βουλευτή Επικρατείας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε  φαινό-
µενα διαπλοκής στην ανακύκλωση.

2) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Εµπορικός Σύλλογος Νοµού  Σερ-
ρών εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την εξαίρεση ατοµικών
επιχειρήσεων από τη δυνατότητα ρύθµισης ληξιπρόθεσµων οφει-
λών της παραγράφου 8 του άρθρου 3 του ν. 4038/2012.

3) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι δηµότες του διευρυµένου Δήµου
Ηράκλειας αιτούνται την έναρξη του προγράµµατος ενεργειακής
αναβάθµισης κτηρίων µε τίτλο «Χτίζοντας το Μέλλον».

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο «Ενωµένοι Οικοδόµοι και Ερ-
γαζόµενοι σε συναφή επαγγέλµατα Σύρου» αιτείται την παρέµ-
βαση της πολιτείας  για  τη θεώρηση βιβλιαρίων υγείας των
επαγγελµατιών του κλάδου.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   καταθέτει σειρά ερωτηµάτων που
έχουν υποβληθεί από το Ινστιτούτο Καταναλωτών (ΙΝΚΑ) για τις
λαϊκές αγορές και τις άδειες παραγωγών.

6) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Ξενοδοχοϋπαλλήλων
και Υπαλλήλων Συναφών Επαγγελµάτων Νοµού Ρεθύµνου  αιτεί-
ται την άµεση  επάνδρωση του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας
Ρεθύµνου και την επαναλειτουργία της ΕΥΠΕΑ Περιφέρειας Κρή-
της.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στον κίνδυνο να µην διε-
ξαχθούν φέτος οι πανελλαδικές εξετάσεις των µαθητών εξαιτίας
της έλλειψης τετραδίων.

8) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ (ΠΑΝΤΕ-
ΛΗΣ) ΑΣΠΡΑΔΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρ-
χος Σαρωνικού εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την υποστελέ-
χωση του Κέντρου Υγείας Καλυβίων και τα προβλήµατα που συ-
νεπάγονται για την τοπική κοινωνία.

9) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Σαρωνικού εκφράζει
τη διαµαρτυρία του για τα προβλήµατα λειτουργίας του Κέντρου
Υγείας Καλυβίων και αιτείται την υλοποίηση των προτάσεών του.

10) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  οι κ. κ. Γεώργιος και Αναστασία Πλαίτη
αιτούνται την τροποποίηση των άρθρων 975 και 977 του Κώδικα
Πολιτικής Δικονοµίας για τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες.

11) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  κάτοικοι και  φορείς της Κεντρικής και
Βορειοδυτικής Λέσβου αιτούνται τη διατήρηση των υπηρεσιών
ΔΟΥ Καλλονής - Μήθυµνας  και του ΙΚΑ Καλλονής.

12) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Περιφερειάρχης  Θεσσαλίας
εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την αυθαίρετη µείωση  του
ύψους της αποζηµίωσης των καπνοπαραγωγών για τις ζηµιές
από τον παγετό του περασµένου Οκτωβρίου.

13) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Συλλόγων Υπηρεσίας Πολιτι-
κής Αεροπορίας εκφράζει την αντίθεσή της στη διαφαινόµενη
αποκρατικοποίηση του αεροδροµίου Χανίων «Ιωάννης Δασκαλο-
γιάννης». 

14) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Σύλλογος Καθηγητών Γυµνασίου Κουνου-
πιδιανών Νοµού Χανίων εκφράζει την αντίθεσή του στις συγχω-
νεύσεις των εκπαιδευτικών µονάδων και αιτείται τη δηµιουργία
νέου Γυµνασίου στο Ακρωτήρι.

15) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Τοπικός Οργανισµός Εγγείων Βελ-
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τιώσεων Αιτωλοακαρνανίας (ΤΟΕΒ) εκφράζει τις θέσεις του σχε-
τικά µε την επίλυση των σηµαντικότερων προβληµάτων που αν-
τιµετωπίζουν οι Τοπικοί Οργανισµοί Εγγείων Βελτιώσεων.

16) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον Αρχαι-
ολογικό χώρο του Επιταλίου Ηλείας, ο οποίος παραµένει εδώ και
ηµέρες πληµµυρισµένος.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Συνταξιούχων Σι-
δηροδροµικών Ελλάδος (ΟΣΣΕ) εκφράζει τη διαµαρτυρία της για
την κατάσταση που επικρατεί στις ιατροφαρµακευτικές παροχές
από τον ασφαλιστικό της φορέα ΤΑΥΤΕΚΩ.

18) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΔΑΜΙΑΝΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Κισσάµου Νοµού Χανίων  αι-
τείται την επανεξέταση των αιτήσεων των ελαιοκαλλιεργητών της
Δηµοτικής Ενότητας Ιναχωρίου, οι οποίοι κρίθηκαν µη δικαιούχοι
αποζηµίωσης σύµφωνα µε τον Κανονισµό των ΠΣΕΑ.

19) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ιδιοκτητών
Κέντρων Ξένων Γλωσσών «PALSO» αιτείται την επίλυση µιας σει-
ράς θεµάτων που αφορούν στη λειτουργία των Κέντρων Ξένων
Γλωσσών και στη διασφάλιση της αξιοπιστίας της πιστοποιηµέ-
νης γνώσης και της διδακτικής εµπειρίας.

20) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Σαρωνικού αιτείται τη
στελέχωση του Κέντρου Υγείας Καλυβίων µε το κατάλληλο ια-
τρικό, νοσηλευτικό και διοικητικό προσωπικό για την εύρυθµη
λειτουργία του.

21) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Δηµοτική Κοινότητα Νέας Μά-
κρης του Δήµου Μαραθώνος αιτείται την επίλυση θέµατος που
αφορά στις διαδικασίες διανοµής του αγροκτήµατος «Ξυλοκέ-
ριζα Νέας Μάκρης».

22) Οι Βουλευτές, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥ-
ΛΟΣ και Β’ Αθηνών κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ κατέθε-
σαν αναφορά µε την οποία οι Πρόεδροι των Ναυταθλητικών
Σωµατείων της Πάτρας καταγγέλλουν τη συνεχιζόµενη δυσλει-
τουργία του Εθνικού Κολυµβητηρίου Πατρών «Ολυµπιονίκης Αν-
τώνης Πεπανός» και αιτούνται την άµεση  λήψη µέτρων.

23) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Δηµοτική Κοινότητα Γαργαλιάνων
του Δήµου Τριφυλίας αιτείται τη λήψη µέτρων για την αντιµετώ-
πιση της εγκληµατικότητας και ιδιαιτέρως του µεγάλου αριθµού
κλοπών και διαρρήξεων στην περιοχή.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους
υψηλούς µισθούς που απολαµβάνουν οι υπάλληλοι των ΕΛΠΕ.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε ενδε-
χόµενη παρέµβαση του Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης κ. Θεό-
δωρου Πάγκαλου σε υπόθεση ξενοδόχου φίλου του.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα χρηµατοδότησης και εκτέλεσης του έργου για το σύγ-
χρονο τρένο στην Πάτρα παρ’ ότι έχει εγκριθεί η µελέτη περι-
βαλλοντικών επιπτώσεων.

27) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία επισηµαίνει την ανάγκη προστα-
σίας της αγοράς και της οικονοµίας του Ηρακλείου και γενικό-

τερα της χώρας από το παραεµπόριο.

28) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργαζοµένων στο
Πανεπιστηµιακό Γενικό Νοσοκοµείο Ηρακλείου επισηµαίνει την
ανάγκη άµεσης λειτουργίας της καρδιοχειρουργικής κλινικής
στο εν λόγω νοσοκοµείο, µε την πρόσληψη του απαιτούµενου
προσωπικού όλων των ειδικοτήτων.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Τοπικός Οργανισµός Εγγείων
Βελτιώσεων Παλαιοµάνινας Νοµού Αιτωλίας και Ακαρνανίας εκ-
φράζει τις προτάσεις και τις θέσεις του στα προβλήµατα διοίκη-
σης και λειτουργίας που αντιµετωπίζουν οι Οργανισµοί Εγγείων
Βελτιώσεων. 

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ύπαρ-
ξη ποσού ουγκιών χρυσού που χρονολογείται από τη γερµανική
κατοχή.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στην αµφισβη-
τούµενη χρηµατοδότηση του Ινστιτούτου του Συνδέσµου Ελλή-
νων Βιοµηχάνων από τον κρατικό προϋπολογισµό. 

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην παραίτηση
του Προέδρου της ΔΕΥΑΠ Πάτρας ως αντίδραση στην απόφαση
του δηµοτικού συµβουλίου για τη διακοπή της παροχής νερού
στους κατοίκους.

33) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται τη συνέχιση του προ-
γράµµατος Κοινωνικού Τουρισµού.

34) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Γόρτυνας Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται την καταβολή της νόµιµης αποζηµίωσης σε κάτοι-
κο της περιοχής που παρέδωσε στις τοπικές αρχές άγαλµα
1,20µ. που βρήκε  στο χωράφι του.

35) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι κύριοι Γ. Μπαρουτάς και Γ.
Φλαµπούρης αιτούνται την επίλυση θεµάτων κατάταξης και φοί-
τησης σε ανώτερες και ανώτατες σχολές τέκνων πολύτεκνων οι-
κογενειών.

36) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται να εξασφαλισθεί η µετα-
φορά των ευπαθών προϊόντων της περιοχής, στις αγορές της
υπόλοιπης  Ελλάδας και της Ευρώπης, κατά τις ηµέρες της
απεργίας της Πανελλήνιας Ναυτικής Οµοσπονδίας.

37) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Συλλόγων Υπηρεσίας Πολιτι-
κής Αεροπορίας εκφράζει την αντίθεσή της στην ιδιωτικοποίηση
του αεροδροµίου Χανίων «Ιωάννης Δασκαλογιάννης».

38) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργαζοµένων του
Πανεπιστηµιακού Γενικού Νοσοκοµείου Ηρακλείου αιτείται την
επίσπευση των διαδικασιών που απαιτούνται για την άµεση λει-
τουργία της Καρδιοχειρουργικής Κλινικής του.

39) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Βιοκαλλιεργητών Αγορών Ατ-
τικής, η Ένωση Αγροτών Βιοκαλλιεργητών Βόρειας Ελλάδας, ο
Σύνδεσµος Βιοκαλλιεργητών Θεσσαλίας, η Αλµωπεία Αειφορική,
ο Σύλλογος Βιοκαλλιεργητών Λαϊκών Αγορών Κρήτης και  ο Σύλ-
λογος Βιοκαλλιεργητών Ρεθύµνου αιτούνται τη δηµιουργία νο-
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µικού πλαισίου για την εύρυθµη λειτουργία των αγορών βιοκαλ-
λιεργητών.

40) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία   αιτείται να ενηµερωθεί σχετικά µε το
χρόνο υλοποίησης απόφασης διορισµού στο Δήµο Ιεράπετρας
του κ. Σπυρίδωνος Καλύβα ο οποίος δικαιώθηκε µε απόφαση του
ΑΣΕΠ.

41) Ο Βουλευτής Καστοριάς κ. ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την παραχώρηση όλων των
περιουσιακών στοιχείων και του εξοπλισµού του Κέντρου Ελλη-
νικής Γούνας στο Επιµελητήριο Καστοριάς.

42) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Γενική Συνοµοσπονδία Επαγ-
γελµατιών Βιοτεχνών Εµπόρων Ελλάδας αιτείται την προώθηση

ρυθµίσεων που θα διασφαλίσουν την απρόσκοπτη εισροή εσό-
δων προς τα ασφαλιστικά ταµεία, θα ενισχύσουν τον ΕΟΠΥΥ και
θα ανακουφίσουν χιλιάδες επαγγελµατίες.

43) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων
ΗΣΑΠ εκφράζει τη διαµαρτυρία του και αιτείται την επίλυση θε-
µάτων που αφορούν στην περικοπή των συντάξεων, στην αυξη-
µένη φορολογία και στην υποβάθµιση της ιατροφαρµακευτικής
περίθαλψης του κλάδου τους.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1994/25-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Χατζηδάκη Κωνσταντίνου (Κωστή) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
1658π.ε./ΙΗ/20-02-2012 έγγραφο  από την Υπουργό Παιδείας, Διά
Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 2802/14-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 144741 π.ε./ΙΗ/

20-02-2012 έγγραφο  από την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων  η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 3759/04-01-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μπεκίρη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1554/IH/20-02-2012  έγ-

γραφο  από την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων  η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 4367/12-01-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Διώτη Ηρούς δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./ΓΡ,ΥΠ./Κ.Ε./

275/20-02-2012 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Πολιτισµού και
Τουρισµού  η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 4851/24-01-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κεδίκογλου Συµεών δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./ΓΡ.ΥΠ./

Κ.Ε./307/20-02-2012 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Πολιτισµού
και Τουρισµού  η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 4909/24-01-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 8917/IH/20-02-

2012 έγγραφο  από την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων  η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 5071/26-01-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κουρουπάκη Ευαγγελίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7168 Β/20-

02-2012 έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 5123/30/01/2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοντογιάννη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ.90022/2962/

227/20-02-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:
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9. Στην µε αριθµό 5328/02-02-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 12643/IH/20-

02-2012  έγγραφο  από την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθη-
σης και Θρησκευµάτων  η ακόλουθη απάντηση:
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10. Στην µε αριθµό 5348/02-02-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Αντωνίου Αντωνίας (Τόνιας) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.90022/

4050/290/20-02-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:
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11. Στην µε αριθµό 5412/06-02-2012 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Παρασύρη Φραγκίσκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/65/ΑΣ 5340

δις/20-02-2012  έγγραφο  από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακό-
λουθη απάντηση:
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12. Στην µε αριθµό 5438/06-02-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ14Β

1036619 ΕΞ 2012/20-02-2012  έγγραφο  από τον Αναπληρωτή
Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαί-
ρων ερωτήσεων της Δευτέρας 19 Μαρτίου 2012. 

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Πρώτου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 638/12-3-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ανδρέα Μακρυπίδη
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την επέκταση του δικτύου Φυσικού Αερίου στο
Νοµό Αιτωλοακαρνανίας και την Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας.  

2. Η µε αριθµό 661/13-3-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σίµου Κεδίκογλου προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την παραµονή στο ελληνικό Χρηµατι-
στήριο των ΔΕΚΟ που αποκρατικοποιούνται. 

3. Η µε αριθµό 658/13-3-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Ζιώγα προς
τους Υπουργούς Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων,
σχετικά µε τη διαδικασία «ποινικοποίησης» της πολιτικής και συν-
δικαλιστικής δράσης στο Αριστοτέλειο Πανεπιστήµιο Θεσσαλο-
νίκης. 

4. Η µε αριθµό 654/13-3-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλου Μαρκάκη προς
τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις
ελλείψεις βασικών φαρµάκων από την αγορά.

5. Η µε αριθµό 649/13-3-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσω-

τάκη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την ανάγκη επαναλειτουργίας του Παιδοκαρδιοχει-
ρουργικού Κέντρου του «Αγία Σοφία». 

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Δεύτερου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 635/12-3-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ηλία Καρανίκα
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ανάγκη επανε-
ξέτασης του τρόπου υπολογισµού φορολογίας των υγρών καυ-
σίµων.

2. Η µε αριθµό 662/13-3-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Κασαπίδη προς τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αποκάλυψη
διακίνησης επικίνδυνων τροφίµων στην αγορά και την παραίτηση
του Προέδρου του ΕΦΕΤ. 

3. Η µε αριθµό 659/13-3-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Θεόδωρου Ιγνατιάδη
προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την
αντιµετώπιση των προβληµάτων στο εργοστάσιο ΣΕΛΜΑΝ του
οµίλου «ALFAWOODS».  

4. Η µε αριθµό 655/13-3-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριου Ροντούλη προς
τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,  σχετικά µε τη
µείωση του προϋπολογισµού του Πανεπιστηµιακού Γενικού Νο-
σοκοµείου Λάρισας.
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ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 643/37/13-3-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεώργιου Καρα-
τζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τη διεκδίκηση των
Γερµανικών Αποζηµιώσεων.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, πριν ξεκινήσει
η διαδικασία, θέλω το λόγο επί προσωπικού. 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, θα
πάρετε το λόγο όταν έρθει η σειρά της ερωτήσεώς σας. 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Δεν υπάρχει σειρά. Έχει ανα-
βληθεί. Γιατί δεν το ανακοινώσετε; 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα το ανακοινώσω όταν
έρθει η σειρά της. 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Πότε; Θα µας βάλετε και τιµω-
ρία να περιµένουµε εδώ, κύριε Πρόεδρε;  Θέλω το λόγο επί της
διαδικασίας για µισό λεπτό. 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι η πέµπτη

φορά που έχει οριστεί η επίκαιρη ερώτηση και έχει ανακοινωθεί.
Ένα χρόνο πολεµάω να συζητήσω µε τον Υπουργό Οικονοµικών
αυτό το θέµα. 

Καταγγέλλω ότι 5 δισεκατοµµύρια ευρώ φεύγουν από τη χώρα
αφορολόγητα µέσω της Τράπεζας της Ελλάδος, στα Νησιά Καϋ-
µάν, στο Σουδάν και στο Γιβραλτάρ. Και ο Υπουργός δεν µπορεί
για πέµπτη φορά να µου αναβάλλει την ερώτηση. 

Κύριε Πρόεδρε, είναι πολλά τα λεφτά! Θα υπάρξει καταγγελία.
Και λυπάµαι για το Κοινοβούλιο που ορίζει επίκαιρη και δεν έρ-
χεται ο Υπουργός. Είναι ντροπή! Φυγοδικεί. 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Γιακουµάτο, σας
ακούσαµε. Θα επιληφθεί το Προεδρείο.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Είναι ντροπή και για το Προ-
εδρείο. Πρέπει να εγκαλέσει τον κύριο Υπουργό. 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ! 
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Πώς θα κάνουµε κοινοβουλευ-

τικό έλεγχο; Θα το κλείσουµε το Κοινοβούλιο.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα επιδιώξουµε τη συ-

ζήτηση της ερώτησης την επόµενη εβδοµάδα.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Ποια επόµενη εβδοµάδα; 
Επί είκοσι χρόνια η χώρα χάνει 5 δισεκατοµµύρια το χρόνο κι

εσείς κωφεύετε. Είναι ντροπή!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ακουστήκατε, κύριε Για-

κουµάτο.
Ο κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-

κής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, έχει το λόγο
για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, θα ξεκινήσω µε µία έκ-
κληση προς το σκηνοθέτη του τηλεοπτικού σταθµού της Βουλής.
Παρακαλώ, θα ήθελα ένα γενικό πλάνο στην Αίθουσα για να
δούµε το ενδιαφέρον που έχουν οι Βουλευτές για το τεράστιο
θέµα των γερµανικών αποζηµιώσεων, ιδίως κάποιοι νεόκοποι
υπερασπιστές των δικαίων.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Άδεια η Αίθουσα. Κανέναν δεν ενδιαφέρει το θέµα, αυτό το τε-

ράστιο θέµα που, αν η Ελλάδα το είχε λύσει µε κάποιες ισχυρές
κυβερνήσεις στο παρελθόν, σήµερα δεν θα ήµασταν σ’ αυτήν
την πανευρωπαϊκή, παγκόσµια ξεφτίλα της πενίας.

Κύριε Υπουργέ, να έχετε υπ’ όψιν σας ότι εγώ, πέρα από πρω-
τόκολλα και θεσµικές διαδικασίες, είµαι εδώ ως Πρόεδρος κόµ-
µατος για να δεχθώ την απάντηση και από έναν Υφυπουργό. Δεν
έχω τέτοια προβλήµατα, ούτε κωλύµατα, όµως είναι ντροπή για
τον Πρωθυπουργό της χώρας να µην έρχεται γι’ αυτό το τερά-
στιο θέµα. Ντροπή φόβο και πανικό δείχνει, όπως και χθες στην
Επιτροπή η οποία συνεκλήθη για το ίδιο θέµα και το’ βαλαν στα
πόδια ο Βενιζέλος, ο Δήµας και ο Μιλτιάδης Παπαϊωάννου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
Μα, είναι δυνατόν για ένα τεράστιο θέµα που απασχολεί τη

Βουλή και µία µικτή Επιτροπή Οικονοµικών και Εξωτερικών να
κρύβονται γιατί φοβούνται ένα νεύµα –φανταστείτε την οργή- της
κ. Μέρκελ; Πού φθάσαµε; Εδώ δεν είναι επιτροπάτο. Εδώ είναι
χαλίφιδες που τρέµουν, ξεγυµνώνονται µπροστά στην πιθανή
ενόχληση της κ. Μέρκελ. Είναι δυνατόν; 

Υπάρχει ένα θέµα το οποίο «σέρνεται» εδώ και χρόνια. Οι υπο-
λογισµοί που έχουν γίνει –επιεικείς υπολογισµοί- µιλάνε για
χρέος 168 δισεκατοµµύρια πλέον τόκων. Είναι δυνατόν σήµερα
η Ελλάδα να φοβάται να τα διεκδικήσει; Αν δεν µπορείτε, πάρτε
το «φασόν» από το Ισραήλ που ξέρει να τα εισπράττει. 

Είναι δυνατόν µόνο η Ελλάδα να µην παίρνει λεφτά, τη στιγµή
που –δεν ξέρω αν το ξέρετε, κύριε Υπουργέ- µε δύο αποφάσεις
τότε της κυβερνήσεως των δοσίλογων εµείς αποζηµιώσαµε Γερ-
µανία, Ιταλία, Αλβανία και Βουλγαρία γιατί αντισταθήκαµε;
Επειδή αντισταθήκαµε, µας έβαλαν και πληρώσαµε, αυτοί που
κατέστρεψαν την Ελλάδα, την προοπτική, που σκότωσαν τόσα
παιδιά. Θα ήταν έτσι η Ελλάδα αν δεν είχαν εισβάλλει η Γερµανία
και η Ιταλία; Δεν θα ήταν έτσι η Ελλάδα και δεν το συζητάµε κα-
θόλου;

Επιτέλους, ντροπή. Κάποιος να σηκώσει το ανάστηµα και να
µην κρύβονται όλοι πίσω από τη φούστα της κ. Μέρκελ. 

Περιµένω την τοποθέτησή σας για να αναπτύξω το θέµα στη
δευτερολογία µου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Εξωτε-

ρικών κ. Δηµήτριος Δόλλης έχει το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΔΟΛΛΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε

Πρόεδρε, σας ευχαριστώ και δεν είναι η πρώτη φορά που
απαντώ στο κόµµα σας γι’ αυτήν την πολύ σοβαρή υπόθεση.
Είναι από τα σοβαρότερα θέµατα που έχει να αντιµετωπίσει η
χώρα µας. Είπατε εσείς λίγο-πολύ πόσο σοβαρό είναι.

Περνάµε στιγµές απείρου κάλλους οικονοµικά. Η περηφάνια
µας, η τιµή µας είναι αυτά τα οποία µας έχουν δώσει τη δυνατό-
τητα να σταθούµε ως λαός στο παρελθόν. Είµαι σίγουρος όµως
ότι συµφωνούµε σ’ αυτά. Συµφωνούµε για τους αγώνες των Ελ-
λήνων, συµφωνούµε για την προσφορά των Ελλήνων, όπως συµ-
φωνούµε και για τις καταστροφές των Γερµανών κατά τη
διάρκεια της κατοχής.

Εγώ, χωρίς να σας πάω «σε πλάτη» και αερολογίες, κύριε Πρό-
εδρε, σας λέω µε σεβασµό -και το επαναλαµβάνω για µία ακόµη
φορά- ότι το θέµα παραµένει ανοικτό. Συµφωνώ µαζί σας ότι κά-
ποια στιγµή πρέπει να ξεκινήσει και να κλείσει έτσι ή αλλιώς. 

Το µόνο που µπορώ να σας πω µε απόλυτη ειλικρίνεια –προ-
σπαθώ ο ίδιος προσωπικά και το ξέρετε- είναι να κρατηθεί το
θέµα ανοιχτό. Και το θέµα δεν κλείνει. Αλλά πρέπει κάποια στιγµή
και σ’ αυτό το Κοινοβούλιο στο µέλλον να αποφασίσουµε τι θα
κάνουµε. Να πάµε µπρος και προς ένα αποτέλεσµα. Δεν πρόκει-
ται αυτό το θέµα να κλείσει έτσι όπως θέλουν µερικοί να κλείσει.
Το θέµα θα παραµείνει ανοιχτό διότι οι προσφορές των Ελλήνων
κατά τη διάρκεια του Παγκοσµίου Πολέµου είναι γνωστές. Η
ιστορία τις έχει καταγράψει όπως έχει καταγράψει και τις κατα-
στροφές. 

Δε θέλω να σας πάω σε νοµικές αερολογίες, δεν θέλω να σας
πάω σε νοµικά λεγόµενα. Σας λέω µόνο ότι όσο εξαρτάται από
πολλούς από εµάς το θέµα θα παραµείνει ανοιχτό µέχρι τη
στιγµή που µπορούµε να το αντιµετωπίσουµε. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Γεώργιος Καρατζα-

φέρης Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού έχει το λόγο. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Η δειλία δεν αλλάζει. Η δειλία είναι σύµ-
πτωµα διαρκείας για την ελληνική πολιτεία. 

Το ακούµε αυτό για ολόκληρες δεκαετίες, από την εποχή της
ΕΡΕ: «Το θέµα είναι ανοιχτό». Τι σηµαίνει ανοιχτό; Πότε; Όταν οι
µισθοί πέσανε στα 500 ευρώ και τον Ιούνιο θα είναι 250; Όταν λι-
µοκτονεί ο ελληνικός λαός; Πότε επιτέλους; Πότε θα είναι εκείνη
η στιγµή που θα πρέπει να σηκώσουµε το ανάστηµα; Πότε; Και
γιατί όλες οι άλλες χώρες έχουν πάρει τα κεφάλαια που δι-
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καιούντο εδώ και πενήντα χρόνια; Γιατί; Γιατί αυτός ο φόβος;
Γιατί αυτή η αδυναµία; Είναι µια σειρά πραγµάτων, κύριε
Υπουργέ, µια αλληλουχία πραγµάτων που καταδεικνύει σε ποια
κατάσταση είναι η πολιτεία σήµερα µε τους εκπροσώπους της; 

Σας ρωτώ: µπορείτε αύριο να στείλετε ένα αεροπλάνο να
φέρει πίσω το χρυσό της Ελλάδας που είναι σε τράπεζες του
εξωτερικού; Μπορείτε; Είναι δικός της ο χρυσός ή όχι; Τα δικά
µας περιουσιακά στοιχεία,  µπορούµε; Κάντε το αν θέλετε.
Έχουµε τίποτα σήµερα; Μετά την υπογραφή του µνηµονίου
έχουµε τίποτα ως ιδιοκτησία εµείς σαν Έλληνες; Υπόκεινται όλοι
εις τη δουλεία των δανειστών; Είναι έτσι ή όχι; 

Διάβασα σήµερα µια σειρά πραγµάτων τα οποία µπορούν να
συµβούν και όχι σε µια έξαλλη εφηµερίδα, αλλά στον ΕΛΕΥΘΕΡΟ
ΤΥΠΟ που στηρίζει µία εκ των δυο υπογραφών: εκείνη του κ. Σα-
µαρά. Και όµως γράφει σήµερα. 

Κύριε Υπουργέ, αυτά τα αποθέµατα υπάρχουν εκατοµµύρια
χρόνια. Τώρα  ευδόκησε ο χρόνος να πάµε να τα βρούµε, µετά
από τεράστιες πιέσεις του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.
Όταν εµείς πρωτοεισαγάγαµε τη λέξη ΑΟΖ καθόταν εκεί ο Πρω-
θυπουργός Κώστας Καραµανλής και δεν ήξερε τι είναι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Δεν ήξερε τι είναι. Από την έδρα, δεν ήξερε και  ρωτούσε τον

Βαληνάκη «τι είναι αυτά που µας λέει». 
Αυτά, λοιπόν, τώρα δεν θα είναι δικά  µας. Και κάποιοι νεότευ-

κτοι στο πολιτικό γίγνεσθαι έσπευσαν να προσδιορίσουν ότι είναι
110 δισεκατοµµύρια. Έτσι εύκολα.

Πρέπει, λοιπόν, να είµαστε εξαιρετικά προσεκτικοί, κύριε
Υπουργέ. Εκεί υπάρχουν δισεκατοµµύρια που µας περιµένουν
και δεν τα διεκδικούµε. Δεν τα διεκδικούµε. Και η απόφαση που
βγήκε από τη Χάγη, προφανώς ελεγχόµενη από τη Γερµανία,
αφορά την απόφαση του ιταλικού δικαστηρίου στο οποίο είχαν
προσφύγει οι κάτοικοι του Διστόµου. Η απόφαση του δικαστη-
ρίου της Λιβαδειάς είναι ενεργή και µπορεί να προχωρήσει αν
θελήσει το ελληνικό κράτος και η πολιτεία. 

Αφήνετε το χρόνο. Ο χρόνος λειτουργεί υπέρ ηµών ή υπέρ της
Γερµανίας; Γιατί το κάνετε; Μιλάµε για ποσά που είναι το χρέος
της χώρας που γονατίζει τη χώρα. Έχετε παραδώσει τη χώρα
στους Γερµανούς. 

Κάποιος θέλει να πάρει τώρα το αεροπλάνο, κύριε Υπουργέ,
να πάει στο εξωτερικό, στη Φρανκφούρτη. Το ξέρετε ότι το
«Ελευθέριος Βενιζέλος» και το αεροδρόµιο «Μακεδονία» το ελέγ-
χουν Γερµανοί αστυνοµικοί; 

Γερµανοί αστυνοµικοί κάνουν κουµάντο στο ελληνικό αερο-
δρόµιο, όσο είναι ελληνικό το αεροδρόµιο «Hochtief». Πού πάτε;
Παραδώσατε τα κλειδιά της χώρας; Αυτό έγινε τον Απρίλιο του
’41. Ξαναγίνεται τώρα; Ποια είναι η αντίσταση της Κυβέρνησης;

Αυτά ήθελα να συζητήσουµε µε τον κρυπτόµενο Πρωθυ-
πουργό, ο οποίος έχει να εµφανιστεί στην Αίθουσα δύο µήνες.
Και πρέπει να του υπενθυµίσετε –εσείς, βέβαια, γιατί άλλος δεν
υπάρχει στην Αίθουσα- ότι έχει κάποιες υποχρεώσεις απέναντι
στο Κοινοβούλιο. Είναι Πρωθυπουργός Κοινοβουλευτικής Δηµο-
κρατίας. Εδώ πρέπει να δίνει αναφορά και όχι στις πρεσβείες. Κι
έχει ανάγκη η χώρα να µάθει την αλήθεια. Και η αλήθεια διαδί-
δεται από το Κοινοβούλιο και όχι από τις διαρροές. 

Πάµε σε εκλογές. Εκλογές κάτω από το σκότος, κάτω από
πέπλο µυστηρίου δεν θα διεξαχθούν. Πρέπει να ακουστούν οι
αλήθειες. Και για να ακουστούν οι αλήθειες, πρέπει να λειτουρ-
γήσει σε όλο το εύρος το Κοινοβούλιο και όχι σε περιορισµένο.
Και η απουσία του Πρωθυπουργού στενεύει πολύ τα περιθώρια
του ελέγχου προς εκείνη τη θέση η οποία πρέπει να είναι η πλέον
υπεύθυνος κατά το Σύνταγµα της χώρας.

Πρέπει, λοιπόν, να µας πείτε ξεκάθαρα: Προτίθεται ή δεν προ-
τίθεται η ελληνική πολιτεία να ζητήσει αυτά τα δισεκατοµµύρια,
τα οποία θα µπορούσαν µόνα τους να εξοφλήσουν το επώδυνο
χρέος, το χρέος το οποίο φέρνει την καταστροφή; 

Η Γερµανία µας ζητάει ακόµα 11,5 δισεκατοµµύρια µέτρα µε
τον εδώ Πρωθυπουργό της, τον κ. Ράχενµπαχ. Αυτός παίρνει
αποφάσεις. Αυτός καθορίζει. Αυτός µιλάει. Αυτός λέει πώς είναι
η κατάσταση της χώρας.

Είναι δυνατόν, κύριε Υπουργέ; Ο κ. Ράιχενµπαχ; Και µας λέει
ότι µέχρι τον Ιούνιο πρέπει να παρθούν µέτρα ύψους 11,5 δισε-

κατοµµυρίων. Και άκουσα τον κ. Ράιχενµπαχ να λέει, «τώρα δεν
µπορούµε να βάλουµε άλλη φορολογία, θα κόβουµε τους µι-
σθούς». Είναι η σελίδα 427 του µνηµονίου που λέει ότι οι µισθοί
θα γίνουν µισθοί Νοτιοανατολικής Ευρώπης, δηλαδή Ρουµανίας
και Βουλγαρίας. 

Πήρατε µία Ελλάδα ανθηρή και την καταντήσατε Μπαγκλαν-
τές. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Και το Μπαγκλαντές έχει κά-
ποιο ίχνος εθνικής αξιοπρέπειας. Εµείς τι έχουµε;

Κλείνω, κύριε Υπουργέ, απευθυνόµενος προς όλους: Χθες ο
κ. Προβόπουλος είπε στην επιτροπή ότι είχε ενηµερώσει τον κ.
Καραµανλή και τον κ. Παπανδρέου. Να τον καλέσει η Βουλή και
να τον ρωτήσει ευθέως: Προφορικώς ή εγγράφως; Θεσµικώς
υποχρεούται ο καθένας εις αλληλογραφίαν. Εάν είναι εγγράφως
να κατατεθούν οι επιστολές εις τη Βουλή. Εάν πάλι το έχει κάνει
προφορικώς, υποχρεούται ο κ. Καραµανλής –ο κρυπτόµενος κ.
Καραµανλής- αλλά και ο κ. Παπανδρέου, να έρθουν να επιβεβαι-
ώσουν ή όχι. 

Υπάρχουν πλέον κι εγείρονται ερωτήµατα πιθανής ποινικής ευ-
θύνης των δύο. Δεν µπορούµε, λοιπόν, να συγκαλύπτουµε. Εάν
έχει συµβεί, εάν ήξεραν και δεν έκαναν τίποτα, τότε νοµίζω ότι η
θέση τους είναι στο εδώλιο του κατηγορουµένου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Δηµήτρης Δόλλης,

Υφυπουργός Εξωτερικών έχει το λόγο για τη δευτερολογία του.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΔΟΛΛΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε.
Να είστε σίγουρος ότι θα µεταφέρω την τοποθέτησή σας στον

κύριο Πρωθυπουργό έτσι όπως ελέχθη. 
Το µόνο που µπορώ να σας επαναλάβω εγώ είναι ότι διατη-

ρούµε το δικαίωµα, σε σχέση µε τις αποζηµιώσεις, για το χειρι-
σµό, για µία ικανοποιητική κατάληξη του θέµατος. Δεν µπορώ να
σας πω τίποτε άλλο πέραν αυτού. Το πιστεύω. 

Πιστεύω, όµως, ότι κάποια στιγµή στο µέλλον πρέπει να παρ-
θεί η απόφαση να µπούµε στα βαθιά νερά και να τελειώσει αυτό
το θέµα.

Να είστε, όµως, σίγουρος ότι όπως κι εσείς, έτσι κι εµείς, κύριε
Πρόεδρε, ενδιαφερόµαστε γι’ αυτήν την πατρίδα. Όπως κι εσείς,
έτσι κι εµείς, κύριε Πρόεδρε, έχουµε ενδιαφέρον για τα παιδιά
µας και πώς ζούµε εδώ.

Όσον αφορά το άτοµό µου, κύριε Πρόεδρε, επέλεξα σ’ αυτήν
την περίπτωση να γίνω Έλληνας πολίτης.

Έλληνας γεννήθηκα. Μεγάλωσα στο εξωτερικό, αλλά επέλεξα
να γίνω Έλληνας πολίτης και µε περηφάνια, όπως και εσείς, θα
κάνω ό,τι µπορώ γι’ αυτόν τον τόπο. 

Εποµένως, ας µην µηδενίζουµε την προσφορά πολλών Ελλή-
νων αυτήν τη στιγµή που τα πράγµατα είναι πολύ δύσκολα.

Ευχαριστώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Πρόεδρε,

έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Δόλλη, σε προσωπικό επίπεδο σας
εκτιµώ και θέλω να το πω και δηµοσίως. Σήµερα, όµως, η απο-
στολή του Δόλλη στη Βουλή είναι δόλια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 642/36/13-3-
2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Προέδρου της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας  του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τη
λήψη πρόσθετων µέτρων που περιλαµβάνονται στο νέο Μεσο-
πρόθεσµο Πλαίσιο Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2013-2016.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Αλέξη Τσίπρα, θα απαντήσει ο
Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών, ο κ. Φίλιππος Σαχινίδης. 

Παρακαλείται ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας να
πάρει το λόγο.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κατέθεσα αυτήν την επίκαιρη ερώτηση µε την ελπίδα ότι θα
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έδινα την ευκαιρία στον Πρωθυπουργό να γίνει µια ουσιαστική
και ειλικρινής πολιτική συζήτηση στο Κοινοβούλιο για την οικο-
νοµία και να µην ακουστούν σ’ αυτήν την Αίθουσα προεκλογικά
πυροτεχνήµατα, υποκριτικά ευχαριστώ και συγγνώµες σαν αυτά
που είπε χθες ο Υπουργός των Οικονοµικών υπό τον απειλητικό
τίτλο «αρχίζουµε». Εµείς νοµίζαµε ότι έχετε φτάσει προς το
τέλος. Εσείς µας λέτε ότι τώρα αρχίζετε. Φανταστείτε τι µας πε-
ριµένει!

Ο Πρωθυπουργός γι’ άλλη µια φορά επέλεξε να µην έρθει. Δεν
υποτιµώ καθόλου την παρουσία του Αναπληρωτή Υπουργού των
Οικονοµικών, ο οποίος µάλιστα ίσως άθελά του ήταν από τους
λίγους που εγκαίρως είπαν την αλήθεια, δηλαδή ότι ήταν επιλογή
της Κυβέρνησης από την επόµενη των εκλογών η προσφυγή στο
Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και την τρόικα. Εγώ θα έλεγα από
την προηγούµενη των εκλογών, για κάποιους πιο υψηλά ιστάµε-
νους από  τον κ. Σαχινίδη.

Ο Πρωθυπουργός δεν έρχεται. Ο Υπουργός των Οικονοµικών
επίσης δεν θα έρχεται, µάλλον, από εδώ και στο εξής, διότι θα
αναλάβει την προεκλογική εκστρατεία. Θα πρότεινα, κύριε Πρό-
εδρε, ίσως να θεσπίζατε αντί για την ώρα του Πρωθυπουργού,
έτσι όπως έχετε µετατρέψει την κοινοβουλευτική διαδικασία και
την ίδια τη δηµοκρατία µας, την ώρα του κ. Ράινχενµπαχ, διότι
αυτός είναι ο πραγµατικός υπερπρωθυπουργός της χώρας.
Αυτός σχεδιάζει, παράγει, υλοποιεί, υπαγορεύει και ελέγχει την
εφαρµοζόµενη µνηµονιακή πολιτική από την πλευρά της Κυβέρ-
νησης. Αυτός, χθες σε συνέντευξη Τύπου µας είπε ότι µέχρι τον
Ιούνιο θα τοποθετήσει σαράντα ξένους επιτηρητές στα Υπουρ-
γεία και στους πιο κρίσιµους οργανισµούς, προκειµένου να υλο-
ποιήσουν πιστά την εφαρµογή µέτρων λιτότητας, που έχετε
αποφασίσει στο µνηµόνιο και υπογράψει, κύριε Σαχινίδη, ήδη 15
δισεκατοµµυρίων έως το 2015. Για ποια ανάπτυξη λοιπόν µας µι-
λάτε; Ποια ανάπτυξη;

Είναι υποκριτικό ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία, τα συνεταιράκια
του µνηµονίου, που αγωνίζεστε, αγχώνεστε να καταφέρετε να
έχετε και οι δύο αθροιστικά µε τις πενήντα έδρες, µπόνους εκα-
τόν πενήντα ένα Βουλευτές για να εφαρµόσετε την πολιτική του
µνηµονίου µε υπερπρωθυπουργό, φυσικά, τον κ. Ράιχενµπαχ και
όχι τον κ. Σαµαρά ή τον κ. Βενιζέλο, ανθύπατοι θα είναι. Είναι
υποκριτικό να µιλάτε για ανάπτυξη τη στιγµή που, ήδη, έχετε ψη-
φίσει και αγωνίζεστε να βρείτε τρόπο να εφαρµόσετε 15 δισεκα-
τοµµύρια µέτρα λιτότητας. 

Έρχοµαι στο ερώτηµα, το οποίο είναι ουσιαστικό. Κύριε Σαχι-
νίδη, υπάρχει ρητή δέσµευση στο δεύτερο µνηµόνιο, ότι τα
µέτρα αυτά θα επικεντρωθούν στην περαιτέρω περικοπή των δη-
µοσίων δαπανών και ιδιαίτερα της µισθοδοσίας του δηµοσίου,
των κύριων και επικουρικών συντάξεων, των κοινωνικών µεταβι-
βάσεων και της φαρµακευτικής δαπάνης, αλλά και σε εκτεταµέ-
νες απολύσεις στο δηµόσιο.

Και επειδή έφτασε η ώρα να πούµε και καµιά αλήθεια, έχετε
συνυπολογίσει, έχετε συναισθανθεί ποιες θα είναι οι δηµοσιονο-
µικές παρενέργειες της εφαρµογής αυτής της πολιτικής; Διότι
είναι σε όλους γνωστό πια, ότι υπάρχει µια αδυναµία, µια τουλά-
χιστον αναξιοπιστία –να την πω- της τρόικας, να προβλέψει αξιό-
πιστα την εξέλιξη των δηµοσιονοµικών µεγεθών στη χώρα. Σας
θυµίζω τι προέβλεπε το µεσοπρόθεσµο για την ύφεση και πόση
πραγµατικά ήταν µετά. 

Δεύτερον, έχετε κάνει κάποιες εκτιµήσεις για τις επιπτώσεις
αυτών των νέων µέτρων λιτότητας που περιλαµβάνει το νέο µε-
σοπρόθεσµο 2013-2016 για την πρόβλεψη της ύφεσης, αλλά κυ-
ρίως τους κοινωνικούς δείκτες της ανεργίας που έχει φτάσει σε
µεγέθη, τα οποία είναι τραγικά; 

Τέλος εκτιµάτε ότι οι συνεχείς περικοπές των δηµόσιων επεν-
δύσεων µπορούν να έχουν κάποιο πιθανό θετικό αποτέλεσµα
στην ανάπτυξη της οικονοµίας και στην κάλυψη των κοινωνικών
αναγκών;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προ-
ηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής

των Ελλήνων, τριάντα έξι µαθήτριες και µαθητές και τρείς εκπαι-
δευτικοί από το 4ο Γυµνάσιο Ηρακλείου Αττικής. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιπ-
πος Σαχινίδης. 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα να συµφωνήσω µε τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ ότι, αν έχουµε από κάτι ανάγκη αυτήν
τη στιγµή, είναι µια ειλικρινής ανταλλαγή απόψεων. Ταυτίζοµαι
µε αυτήν την άποψη, κύριε Τσίπρα, διότι στην πιο κρίσιµη µετα-
πολεµική στιγµή της ελληνικής ιστορίας, οι Έλληνες λίγες βδο-
µάδες πριν –απ’ ό,τι φαίνεται- οδηγηθούν στις εκλογές, θα
πρέπει να ξέρουν πάρα πολύ καλά τι πρεσβεύει ο καθένας, ο
οποίος τοποθετείται µέσα στη Βουλή, για το τι µπορεί να γίνει γι’
αυτήν τη χώρα και για το τι είναι αναγκαίο. Και βάζετε ένα ερώ-
τηµα, αναφορικά µε το ποια είναι τα συγκεκριµένα µέτρα, τα
οποία πρόκειται να πάρει η χώρα, προκειµένου να αντιµετωπίσει
το δηµοσιονοµικό πρόβληµα και θέλω να σας κάνω ένα ερώτηµα,
κύριε Τσίπρα. Εγώ δε θα µπω στο ερώτηµα, το οποίο θέτετε
εσείς, εάν δηλαδή είναι σωστό να κόβουµε δηµόσιες επενδύσεις,
προκειµένου να µειώσουµε τα ελλείµµατα, θα ταυτιστώ µαζί σας
απόλυτα, είναι λάθος να µειώνουµε τα ελλείµµατα µε περικοπές
του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων. 

Πριν πάτε όµως εκεί, θα πρέπει να έχετε απαντήσει –και έχετε
υποχρέωση να απαντήσετε απέναντι στους Έλληνες- ποια είναι
η άποψή σας, η χώρα οφείλει να προχωρήσει σε συγκράτηση
των ελλειµµάτων και αν συµφωνείτε ότι η χώρα οφείλει να προ-
χωρήσει σε συγκράτηση των ελλειµµάτων, δεν θα έπρεπε σε
αυτήν την ειλικρινή ενηµέρωση στην οποία αναφέρεστε να τοπο-
θετηθείτε και δηµόσια και να πείτε από πού βλέπετε να έρχεται
αυτή η µείωση των ελλειµµάτων; Να κάνετε συγκεκριµένες προ-
τάσεις και υποδείξεις, να πείτε για παράδειγµα: «Εµείς βλέπουµε
ότι αυτές οι περικοπές στις δαπάνες πρέπει να γίνουν και αυτές
οι βελτιώσεις στη φορολογική διοίκηση, στο φορολογικό µηχα-
νισµό έτσι, ώστε να αυξηθούν τα φορολογικά έσοδα». Διότι εάν
δεν τοποθετηθείτε ως προς την ουσία του ζητήµατος, µε εξω-
θείτε να αναγνωρίσω ότι κατά βάθος δεν θέλετε να µειώσετε τα
ελλείµµατα και ότι θέλετε να συντηρηθούν σε επίπεδα σαν αυτά
που έχουµε τώρα. 

Αν λοιπόν εσείς υποστηρίζετε ότι δεν θα πρέπει να κάνουµε τί-
ποτα στο όνοµα της ανάσχεσης της ύφεσης, τότε σας λέω ότι,
αν ένας «από µηχανής θεός» εξαφάνιζε σήµερα το χρέος και δεν
είχαµε καθόλου χρέος, αφήνοντας τα ελλείµµατα τα οποία
έχουµε τώρα στο σηµερινό επίπεδο, σε δεκαπέντε χρόνια θα
ήµασταν ακριβώς στο ίδιο σηµείο, αυτό το οποίο µας οδήγησε
στη σηµερινή κατάσταση. Θα έχουµε δηλαδή ξανά ένα χρέος της
τάξης του 150% του ΑΕΠ. Αυτό είναι το µέλλον το οποίο θέλετε
να παραδώσετε τους Έλληνες, αυτή είναι η πολιτική σας πρό-
ταση;

Προσπάθησα πολλές φορές µέσα από τις οµιλίες σας να αξιο-
λογήσω ποια είναι –εν πάση περιπτώσει- η οικονοµική θεώρηση
την οποία εσείς ο ίδιος αποδέχεστε. Να κάνω εγώ την υποχώ-
ρηση και να δεχθώ ότι είστε ένας εκλεκτικιστής Κεϋνσιανός. Σας
ερωτώ: Αν θεωρήσουµε ότι ασπάζεστε αυτήν τη θεωρητική προ-
σέγγιση γύρω από τον τρόπο που λειτουργεί η οικονοµία, να
δεχθώ ότι όντως, το να προσπαθήσουµε αυτήν τη στιγµή να µει-
ώσουµε τα ελλείµµατα, δηµιουργεί προβλήµατα στην ύφεση. Αν
όµως τα αφήσουµε τα ελλείµµατα στο σηµερινό επίπεδο, πι-
στεύετε ότι δεν θα δηµιουργηθούν προβλήµατα στην οικονοµία;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Πρόεδρος της Κοινο-

βουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ, κ. Αλέξης Τσίπρας έχει το
λόγο.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Ο κ. Σαχινίδης έχει µια συνήθεια. Και άλλες φορές που έχω
καταθέσει ερωτήσεις στον ίδιο, µου απαντά µε ερωτήµατα.
Βοηθά το διάλογο αυτό. 
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Όµως, πριν από αυτό, κύριε Σαχινίδη, θα ήθελα να πω ότι είναι
έστω ένα βήµα το να παραδέχεστε ότι µε αυτήν την πολιτική, δη-
λαδή µε τα χαράτσια, µε τις περικοπές, µε τη λιτότητα, δεν βγαί-
νουµε από την κρίση. Είναι ένα βήµα το οποίο δεν το έχετε κάνει
µέχρι σήµερα. Δυο χρόνια τώρα µας σώζετε διαρκώς, οδηγών-
τας την οικονοµία και την κοινωνία στη χρεοκοπία. Δυο χρόνια
τώρα αυτό κάνετε. Ενισχύετε τη δόση εκείνη, το φάρµακο εκείνο,
που οδηγεί την οικονοµία και την κοινωνία στο θάνατο. 

Έρχοµαι στα ερωτήµατά σας. Κύριε Σαχινίδη, είναι προφανές
ότι στόχος µιας εναλλακτικής πολιτικής, κεϋνσιανής όπως την
αποκαλέσατε, δεν είναι η διατήρηση των πρωτογενών ελλειµµά-
των. Όµως είναι παράλογο να θέλετε να υποστηρίζετε ότι ο
µόνος δρόµος για τη µείωση των ελλειµµάτων είναι ο δρόµος της
ύφεσης και της λιτότητας, διότι η ύφεση και η λιτότητα είναι
εκείνα τα στοιχεία, που δηµιουργούν τα πρωτογενή ελλείµµατα.
Όταν µειώνεται η κατανάλωση, όσο και να φορολογείτε εσείς,
τα δηµόσια έσοδα λιγοστεύουν, δεν αυξάνονται, καταστρέφεται
ο παραγωγικός ιστός και οδηγούµαστε σε αυτό το σπιράλ, την
περιδίνηση της ύφεσης, η οποία µας καταστρέφει. 

Βεβαίως για κάποιους αυτή η καταστροφή µπορεί να είναι ευ-
λογία, διότι στόχος αυτών που µας προτείνουν αυτά τα µέτρα,
είναι να γίνει η Ελλάδα µια χώρα µε µισθούς Λετονίας και Βουλ-
γαρίας, να έχουν δυνατότητες επενδύσεων σε φθηνό εργατικό
δυναµικό κάποιες µεγάλες πολυεθνικές, αλλά και η εγχώρια δια-
πλοκή που στηρίζει µε νύχια και µε δόντια αυτές τις πολιτικές.
Φυσικά το αποτέλεσµα θα είναι η κοινωνική καταστροφή, η χρε-
οκοπία των πολιτών και η διάλυση της µεσαίας τάξης.

Με ρωτάτε, λοιπόν: Έχετε εναλλακτικές προτάσεις; 
Κύριε Σαχινίδη, θα σας πω µε ειλικρίνεια ότι δεν ήταν και δεν

είναι, δυστυχώς, στις επιλογές σας η µείωση του χρέους και των
ελλειµµάτων. Το χρέος για τους πιστωτές, για τους εταίρους και
για εσάς που ακολουθείτε αυτήν την πολιτική, είναι µοχλός πίε-
σης και υποταγής διότι, εάν ήθελαν να ασχοληθούν µε το χρέος,
είχαµε καταθέσει εναλλακτικές προτάσεις εγκαίρως. Εσείς όµως
λέγατε ότι αυτές οι προτάσεις είναι κακό σήµα προς τις αγορές.
Το ευρωοµόλογο, η σκληρή διαπραγµάτευση για έναν άλλο ρόλο
της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, ώστε να δανείζει µε 1%
και τα κράτη και όχι µόνο τις εµπορικές τράπεζες, η αναστολή
πληρωµών προς τους πιστωτές, που µας λέγατε ότι αυτό θα µας
καταστρέψει, αλλά εσείς µας οδηγήσατε στο πιστωτικό γεγονός,
όλα αυτά που εµείς προτείναµε κατά καιρούς, εσείς δεν τα υπε-
ρασπιστήκατε. Ίσα-ίσα, ερχόσασταν εδώ µε την επιχειρηµατο-
λογία των πιστωτών και των εταίρων και εκβιάζατε τον ελληνικό
λαό.

Κύριε Σαχινίδη, είναι δυνατόν να µου λέτε ότι έχετε έγνοια να
µειώσετε το χρέος, όταν οι δικές σας κυβερνήσεις προχωρούν
σε δαπάνες και σε σπατάλες, οι οποίες είναι προκλητικές σε πε-
ρίοδο κρίσης; Εσείς ο ίδιος έχετε υπογράψει τις πάνω από 160
εκατοµµύρια, υπερβάσεις στις απόρρητες δαπάνες του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών, σε περίοδο κρίσης. Το ίδιο βιολί που γινόταν
και πριν συνεχίζεται! 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Ε, όχι, κύριε Τσίπρα! 
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Αφήστε µε,
κυρία Μπακογιάννη, να τελειώσω. Το ίδιο βιολί συνεχίζεται, αλλά
είναι µεγαλύτερο τώρα. Τότε ήταν βιολάκι, τώρα είναι βιολον-
τσέλο. 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Ήταν 10 εκατοµµύρια.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Υπάρχει δια-
χρονικά, ένα µέγα θέµα στο Υπουργείο Εξωτερικών µε τις
απόρρητες δαπάνες και την αδυναµία του κοινοβουλευτικού και
του διακοµµατικού ελέγχου σε δαπάνες οι οποίες είναι υπερβο-
λικές. Την περίοδο όµως της διακυβέρνησης Παπανδρέου εκτο-
ξεύτηκαν σε αστρονοµικά ποσά, όταν όλα τα άλλα Υπουργεία
µείωναν τις δαπάνες. Υπογράψατε σχεδόν όλες τις δαπάνες,
αλλά στην ερώτηση που σας κατέθεσα, δηλώσατε αναρµόδιος.

Επιπλέον κόψατε προχθές µισθούς και συντάξεις, αποφασί-
σατε νέα µέτρα λιτότητας, αλλά αποφασίσατε αµέσως µετά, να
αυξήσετε τις αποδοχές των συνεργατών σας. Εσείς είστε που
νοιάζεστε για τις σπατάλες και το χρέος;

Φορολογία των πλουσίων. Καταθέτουµε διαρκώς προτάσεις
γι’ αυτό. Μας λέτε ότι είναι ανέφικτο, διότι θα φύγουν οι εφοπλι-
στές. Ο Ολάντ βγαίνει στη Γαλλία µε προεκλογικό πρόγραµµα,
το οποίο, εάν το λέγαµε εµείς εδώ, θα µας στήνατε στο απόσπα-
σµα. Προτείνει 70% φορολογία για εισοδήµατα άνω του εκατοµ-
µυρίου. Γιατί δεν τα υιοθετήσατε ποτέ εσείς αυτά;

Εξοπλιστικές δαπάνες. Σας είπαµε, αντί να µειώσετε µισθούς
και συντάξεις, καταργείστε αυτήν την αγορά, η οποία µόνο επω-
φελής δεν είναι για το ελληνικό δηµόσιο. Υπάρχουν λοιπόν εναλ-
λακτικές προτάσεις. Αυτό που λέµε εµείς για αναδιανοµή του
πλούτου, δεν είναι µια επικοινωνιακή ατάκα. Μπορεί να γίνει
πραγµατικότητα, αρκεί να υπάρχει µια κυβέρνηση µε βούληση
να εφαρµόσει µια άλλη πολιτική.

Επιπλέον, κύριε Υπουργέ, ήσαστε θιασώτης της άποψης ότι η
χώρα πρέπει πάση θυσία να µείνει στο ευρώ. Θα συµφωνήσω
στο εξής σκέλος: Ότι σ’ αυτές τις συνθήκες η έξοδος από το
ευρώ δεν θα είναι θετική για την οικονοµία και δεν την προτεί-
νουµε κυρίως για τις δυνάµεις της εργασίας. Παραδεχθείτε όµως
επιτέλους ότι εσείς µε τις επιλογές σας µας οδηγείτε στην έξοδο
από το ευρώ. Δύο επιλογές υπάρχουν για τη χώρα αυτήν τη
στιγµή. Ή να πατήσει στα πόδια της, να σταµατήσει αυτή η υπο-
βοηθούµενη αυτοκτονία από τους πιστωτές και τους εταίρους
να αλλάξουµε πολιτική και να αλλάξουµε ρότα, αξιοποιώντας το
γεγονός ότι είµαστε µια χώρα της Ευρωζώνης ή να οδηγηθούµε
σε έξι µήνες ή σε ένα χρόνο από τώρα και εκτός Ευρωζώνης και
εκτός ευρώ και µε την ψήφιση του δεύτερου µνηµονίου, χωρίς
δυνατότητα να αξιοποιήσουµε εµείς το ισχυρό όπλο που µας
έδινε, όταν το χρέος µας ήταν στο Ελληνικό Δίκαιο. Και εκτός
ευρώ και χρεωµένοι και χρεοκοπηµένοι και µε το χρέος σε
ισχυρό ευρώ. Αυτή είναι η δική σας προοπτική.

Κύριε Υπουργέ, κακά τα ψέµατα. Ο κόµπος έχει φτάσει στο
χτένι και πρέπει να σας πω ακούγοντας και εσάς και τον Υπουργό
των Οικονοµικών, ότι ο ελληνικός λαός δεν διακατέχεται από το
σύνδροµο της Στοκχόλµης για να αγαπήσει τους θύτες του. Όχι.
Ούτε ο ελληνικός λαός είναι ένας λαός λωτοφάγων, για να ξεχά-
σει τι κάνατε εσείς δύο χρόνια τώρα, τις υποσχέσεις που δίνατε
προεκλογικά, τις υποσχέσεις που δίνατε κατά τη διάρκεια της
θητείας σας και τα αποτελέσµατα τα οποία είχαµε. Όχι. Ούτε λω-
τοφάγοι είµαστε ούτε σύνδροµο της Στοκχόλµης έχουµε. 

Το µεγάλο δίληµµα που έρχεται σ’ αυτές τις εκλογές, ξέρετε
ποιο είναι; Και δεν το λέω µόνο εγώ, διαβάστε όλον το διεθνή
Τύπο, ξέρω ότι τον διαβάζετε και έχετε εικόνα, διότι είστε γνώ-
στης των οικονοµικών εξελίξεων. Το µεγάλο δίληµµα είναι, εάν
πολύ γρήγορα θα µπούµε σε ένα νέο κύκλο λιτότητας, µε νέο
ακόµα µεγαλύτερο κούρεµα, ακόµη και στο θεσµικό χρέος και
ένα νέο τρίτο πακέτο µε ακόµα περισσότερη λιτότητα, που θα
γονατίσει τελείως την οικονοµία και την κοινωνία ή, αν θα οδη-
γηθούµε στην απόλυτη χρεοκοπία, δηλαδή στην ολική εσωτερική
στάση πληρωµών και την εξώθηση οικειοθελή ή µη, από την Ευ-
ρωζώνη. Αυτές οι δύο εκδοχές υπάρχουν εάν εσείς συνεχίσετε
την πολιτική σας. 

Εµείς λοιπόν εδώ λέµε ότι είναι η ώρα να ανατραπείτε, για να
µην οδηγηθούµε σ’ αυτές τις δύο εκδοχές. Θα ήταν ευχής έργο
και ευλογία να είχαµε καταφέρει να σας ανατρέψουµε το Μάιο
του 2010. Θα ήταν ευχής έργο και ευλογία, αν ο ελληνικός λαός
είχε καταφέρει να σας ανατρέψει τον Ιούνιο του 2011. Δεν τα κα-
ταφέραµε. Τώρα όµως έρχεται η ώρα της κρίσης και των εκλο-
γών και είναι η µεγάλη ευκαιρία. Το δίληµµα είναι ή συγκυβέρ-
νηση Σαµαρά-Βενιζέλου υπό τον κ. Ράιχενµπαχ, που θα οδηγήσει
σε ακόµα χειρότερες µέρες, εξαθλίωση και χρεοκοπία ή ένας
νέος συνασπισµός εξουσίας µε ισχυρή Αριστερά, µε δυνατό ΣΥ-
ΡΙΖΑ, που θα οδηγήσει τη χώρα στη έξοδο από την κρίση, στην
παραγωγική ανοικοδόµηση, που θα οδηγήσει τη χώρα στην αξιο-
πρέπεια και όχι στην υποτέλεια. 

Να σας πω και κάτι τελευταίο. Βλέπω τις µετρήσεις της κοινής
γνώµης και έχω την αίσθηση ότι µάλλον θα πρέπει να επισπεύ-
σετε τις εκλογές και όχι να τις πάτε στις 29 Απρίλη, διότι έτσι,
όπως πάτε, τα δύο κόµµατα του µνηµονίου και της υποτέλειας,
αν οι εκλογές γίνουν 29 Απρίλη, µάλλον θα αναγκαστείτε να κα-
τέβετε από κοινού στις εκλογές, για να πάρετε τις πενήντα έδρες
µπόνους, που δίνει αυτός ο καλπονοθευτικός εκλογικός νόµος.
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Διότι αυτός είναι ο στόχος σας, µε τις πενήντα έδρες µπόνους,
να έχετε εκατόν πενήντα ένα Βουλευτές. Σκεφτείτε το.

Πάντως, όποτε και αν γίνουν, ένα είναι σίγουρο. Μετά από
αυτήν τη µεγάλη ύβρη θα υπάρξει νέµεσις και τιµωρία για όσους
οδήγησαν τον ελληνικό λαό σ’ αυτήν την αισχρή κατάσταση. Και
κυρίως νέµεσις και τιµωρία, για όσους ακόµα και τώρα, επιµέ-
νουν µε προκλητικό τρόπο να µας λένε ότι δεν υπάρχει διαπραγ-
µάτευση και θα λέµε µόνο αυτά που µπορούν να ακούσουν οι
πιστωτές και οι εταίροι. Και δεν θα πηγαίνουµε, όπως και εσείς
δεν ήρθατε χθες στην επιτροπή, για να συζητήσετε το θέµα των
γερµανικών αποζηµιώσεων, γιατί αυτά δεν είναι έτοιµοι να τα
ακούσουν οι πιστωτές και οι εταίροι. Φύγατε σαν τους κλέφτες
και δεν ήρθατε να συζητήσετε.

Επίσης µας οδηγήσατε σε µια ντροπιαστική, εξωδικαστική
συµφωνία µε τη «SIEMENS», προκειµένου, άκουσον-άκουσον, να
κάνουν προγράµµατα ενάντια στη διαφθορά αυτοί που διέφθει-
ραν το πολιτικό σύστηµα και σας έχουν κρατηµένους. Αντί λοιπόν
να τους ζητήσετε άµεσα να δώσουν την κατάθεση Χριστοφορά-
κου στη δηµοσιότητα, για να µάθει ο ελληνικός λαός ποιοι πολι-
τικοί, ποια πολιτικά κόµµατα, για µια δεκαετία εισέπρατταν τις
µίζες, κουκουλώνατε την υπόθεση. Με εµπνευστή και ενορχη-
στρωτή αυτής της συµφωνίας τον Υπουργό των Οικονοµικών,
τον κ. Βενιζέλο, κουκουλώνατε την υπόθεση για 80.000.000 ευρώ
χορηγίες και προσφορές, ενάντια στη διαφθορά από την πλευρά
της «SIEMENS», όταν ακόµα και στη Νιγηρία κάθισαν στο εδώλιο
του κατηγορουµένου, ενώ εδώ εσείς θέλετε να διεκδικήσετε -µε
τι πρόσωπο, άραγε;- ξανά την ψήφο του ελληνικού λαού;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Φίλιππος Σαχινίδης,
Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών, έχει το λόγο.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ο ελληνικός λαός σε λίγες εβδοµάδες θα προσέλθει στις
εκλογές και την ώρα που θα πάει να ψηφίσει, θα έχει ταυτίσει
την πολιτική πρόταση της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ
µε τις εξής προτάσεις: Πετρέλαια του Τσάβες, στάση πληρωµών,
έξοδος από το ευρώ. Αυτά τα τρία είναι ό,τι µπορεί να συγκρα-
τήσει από το δηµόσιο διάλογο, ο οποίος διεξάγεται, αυτές είναι
οι προτάσεις σας.

Η ανάπτυξη, κύριε Τσίπρα, γιατί είστε και µηχανικός, εξ όσων
δύναµαι να γνωρίζω, δεν είναι µια µηχανική διαδικασία, δεν υπάρ-
χει ένα κοντρόλ στα γραφεία των Υπουργών, όπου κάθεται κά-
ποιος και πατάει ένα κουµπί και λέει 3% ανάπτυξη, 4% ανάπτυξη,
5% ανάπτυξη. Γιατί ο τρόπος µε τον οποίο τοποθετείστε και ανα-
φέρεστε στο ζήτηµα της ανάπτυξης, είναι ένας τρόπος εντελώς
µηχανιστικός. 

Η ανάπτυξη προϋποθέτει συγκεκριµένα πράγµατα. Προϋπο-
θέτει πολιτική σταθερότητα, προϋποθέτει ένα σταθερό θεσµικό
και φορολογικό πλαίσιο. Και οι δικές σας επιλογές και τοποθε-
τήσεις, αλλά και η στάση σε µια σειρά από ζητήµατα που έχουν
να κάνουν µε την ανάπτυξη, δείχνουν ότι δεν θα έπρεπε να αυ-
τοπροσδιορίζεστε ως φίλοι της ανάπτυξης, αλλά µάλλον ως εχ-
θροί της ανάπτυξης, διότι σε πάρα πολλές περιπτώσεις που
χρειάστηκε να παρθούν αποφάσεις για επενδύσεις στην Ελλάδα,
εσείς σταθήκατε, πάντοτε µε την επίκληση διαφόρων προσχηµά-
των, ενάντια σε όλες αυτές τις επενδύσεις και ο ελληνικός λαός
ξέρει πάρα πολύ καλά ποιες είναι οι απόψεις σας γύρω από αυτό
το ζήτηµα.

Αναφερθήκατε στο ζήτηµα της συµµετοχής και της προοπτι-
κής της Ελλάδος µέσα στη ζώνη του ευρώ. Θεωρώ ότι είναι µία
από τις µεγαλύτερες πολιτικές και οικονοµικές κατακτήσεις της
χώρας και βεβαίως και πρέπει να παραµείνουµε. Αυτό µε κανέναν
τρόπο δεν σας νοµιµοποιεί να υποστηρίζετε ότι δεν έχουµε δια-
γνώσει έγκαιρα και δεν έχουµε καταθέσει τις αντιρρήσεις µας
γύρω από τις αδυναµίες που διέπουν το θεσµικό πλαίσιο της λει-
τουργίας της Ευρωζώνης. 

Ανήκω σε εκείνους τους οικονοµολόγους που µαζί µε πάρα
πολλούς άλλους συναδέλφους µου έγκαιρα, είχαµε επισηµάνει
ότι η Ευρωζώνη δεν µπορεί να προστατέψει ένα κράτος-µέλος,
όταν βρίσκεται στο επίκεντρο µιας κερδοσκοπικής επίθεσης. Δεν
είχε κατάλληλους µηχανισµούς και χάριν στις προσπάθειες που
έγιναν από τον προηγούµενο Πρωθυπουργό, τον Γιώργο Παπαν-
δρέου και τις πιέσεις που ασκήθηκαν, καταφέραµε και δηµιουρ-

γήσαµε εκείνο το µηχανισµό. 
Γι’ αυτό λοιπόν, όταν αναφέρεστε στην άποψή µου, µην την

παρερµηνεύετε. Εκείνο το οποίο είχα πει σε ανύποπτο χρόνο,
όταν ρωτήθηκα, είναι ότι µέχρι και το Μάιο του 2010 που δηµι-
ουργήθηκε ο µηχανισµός, η Ελλάδα δεν είχε καµµία άλλη επι-
λογή, γιατί η ίδια η Ευρωζώνη δεν είχε κανένα µηχανισµό, για να
προστατεύσει τα κράτη-µέλη της.

Και δεν είναι µόνο ότι δεν είχε κανένα µηχανισµό και ότι µόλις
τώρα τον απέκτησε. Ξέρετε πολύ καλά, κύριε Τσίπρα, ότι αυτήν
τη στιγµή, ακόµη και µετά τη δηµιουργία του µηχανισµού, η Ευ-
ρωζώνη έχει µια δοµική αδυναµία. Δεν έχει ένα οµοσπονδιακό,
δηµοσιονοµικό, αναδιανεµητικό µηχανισµό, για να προστατεύσει
κράτη-µέλη της που βρίσκονται σε µια βαθιά ύφεση και αυτή
είναι µια από τις µεγαλύτερες αδυναµίες της Ευρωζώνης. Και
ήµουν από τους οικονοµολόγους που υπερασπίστηκαν τη δηµι-
ουργία ενός τέτοιου µηχανισµού, κύριε Τσίπρα. Γιατί; Διότι ξέ-
ρουµε ότι, για να είναι αποτελεσµατική µια Νοµισµατική Ένωση
θα πρέπει, όταν µια χώρα πλήττεται από την ύφεση, να υπάρχει
ένας ισχυρός δηµοσιονοµικός προϋπολογισµός σε οµοσπον-
διακό επίπεδο, που θα µεταφέρει πόρους στις συγκεκριµένες πε-
ριοχές ή στις συγκεκριµένες χώρες που πλήττονται από την
ύφεση, για να µπορέσουν να ξεπεράσουν αυτήν την ύφεση. 

Αυτός είναι ένας αποτελεσµατικός µηχανισµός, ειδικά για µια
χώρα σαν την Ελλάδα, που έχει τεράστια ελλείµµατα και τερά-
στιο χρέος και δεν µπορεί να χρησιµοποιήσει τη δηµοσιονοµική
πολιτική σαν ένα αναπτυξιακό εργαλείο.

Αλλά δυστυχώς, ούτε καν σ’ αυτό δεν κάθεστε να συστρατευ-
θείτε µαζί µας, για να παλέψουµε µέσα στην Ευρώπη, προκειµέ-
νου να αντιµετωπίσουµε αυτήν τη θεσµική αδυναµία. 

Αναφερθήκατε στην πολιτική µας για την περιστολή των δα-
πανών. Θέλετε να κάνουµε µία ειλικρινή συζήτηση; Σας έχω προ-
καλέσει και σας έχω προσκαλέσει να έρθετε στο Γενικό Λογι-
στήριο και να κάνουµε µία ειλικρινή συζήτηση, για να δούµε από
πού µπορούν να περικοπούν οι δαπάνες. 

Και επειδή κάνετε συγκεκριµένες αναφορές,  κατ’ αρχάς να
σας πω ότι το µεγαλύτερο µέρος, τα 2/3 της δηµοσιονοµικής
προσαρµογής, που πραγµατοποιήθηκε µέσα στα δύο χρόνια –
που είναι η σηµαντικότερη δηµοσιονοµική προσαρµογή που έχει
γίνει- έχει  προκύψει από τις δαπάνες. 

Και κάνετε δύο άστοχες αναφορές. Μια στις απόρρητες δα-
πάνες, όπου αναφερθήκατε για 160 εκατοµµύρια. Πού είναι,
κύριε Τσίπρα, τα 160 εκατοµµύρια; Να καταθέσετε στοιχεία ότι
µια χρονιά οι απόρρητες δαπάνες ήταν 160 εκατοµµύρια. Γιατί,
εάν δεν τα καταθέσετε, ψεύδεστε κύριε Τσίπρα. 

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Έχω κατα-
θέσει στοιχεία. Τα τρία χρόνια…

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός  Οικονοµι-
κών): Εποµένως όταν τοποθετείστε, να λέτε αθροιστικά στα τρία
χρόνια. 

Και θέλω να σας πω, επειδή σας έχω ακούσει πολλές φορές
να έρχεστε και να επανέρχεστε ότι οι απόρρητες δαπάνες είναι
θέµα του Υπουργείου Εξωτερικών. Θέλετε να κάνετε έναν απο-
λογισµό; Να ζητήσετε από τη Βουλή των Ελλήνων µε κοινοβου-
λευτικό έλεγχο να σας δοθούν όχι ποιες ήταν οι προϋπολο-
γισθείσες απόρρητες δαπάνες, αλλά ποιες ήταν οι τελικές απόρ-
ρητες δαπάνες την τελευταία δεκαετία, για να διαπιστώσετε εάν
υπάρχουν µεγάλες διακυµάνσεις. 

Να καλέσετε το Υπουργείο Εξωτερικών που έχει αυτά τα στοι-
χεία για να σας τα παραδώσει και να µην αφήνετε διάφορα υπο-
νοούµενα µέσα στη Βουλή αναφορικά µε τις απόρρητες δαπά-
νες. Το Υπουργείο Οικονοµικών δεν µπορεί να γνωρίζει πού δια-
τίθενται οι απόρρητες δαπάνες. Το Υπουργείο Εξωτερικών έχει
τη διαχείριση των απόρρητων δαπανών. 

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Είστε αρµό-
διος. Έχετε γνώση…

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Σε ό,τι αφορά το δεύτερο ζήτηµα που ανέκυψε, ήλθατε τι-
µητής ξαφνικά να µας πείτε ότι αυξάνονται οι αµοιβές των
συνεργατών. Κατέθεσα χθες απάντηση στη Βουλή για το ζήτηµα
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αυτό. Είπα: πώς είναι δυνατόν να δίνουµε αυξήσεις όταν τελικά
το ποσό που έχει προϋπολογιστεί αυτήν τη στιγµή είναι 1,8 εκα-
τοµµύρια έναντι 4,6 εκατοµµυρίων στο παρελθόν; Δεν ξέρω εάν
εσείς έχετε έναν ειδικό τρόπο προσέγγισης των µαθηµατικών,
αλλά όταν αυξάνονται οι µισθοί δεν µπορεί ο προϋπολογισµός,
που αφορά τους µισθούς των συγκεκριµένων ανθρώπων να µει-
ώνεται πάνω από 50%. 

Σε κάθε περίπτωση, όµως, κύριε Τσίπρα, εµείς αυτήν τη στιγµή
δίνουµε µία µεγάλη µάχη. Η Κυβέρνηση έχει δώσει µια µεγάλη
µάχη. Έχει πετύχει µία πρωτοφανή αποµείωση του χρέους, που
δεν έχει κανένα άλλο ιστορικό προηγούµενο. Όλες οι κυβερνή-
σεις τα τελευταία σαράντα χρόνια, µέρα µε τη µέρα, µήνα µε το
µήνα, χρόνο µε το χρόνο, συσσώρευαν ελλείµµατα, συσσώρευαν
χρέη. Για πρώτη φορά στην Ελλάδα υπάρχει  µία κυβέρνηση που
απαλλάσσει τους Έλληνες πολίτες για περισσότερα από 100 δι-
σεκατοµµύρια χρέη και την εξυπηρέτησή τους. Με αυτό διαµορ-
φώνουµε προϋποθέσεις για να µπορέσει πραγµατικά η χώρα µας
να επιστρέψει σε µία προοπτική ανάπτυξης. Αυτές είναι πρωτο-
βουλίες, από τη δική µας πλευρά για να βγάλουµε τη χώρα από
το αδιέξοδο. 

Εσείς θα αξιολογηθείτε, όπως και εµείς, στις επερχόµενες
εκλογές για το εάν τελικά αυτά τα οποία κάναµε εµείς, προστά-
τευσαν τη χώρα, προστάτευσαν τους πολίτες, παρά τις θυσίες
που κλήθηκαν να καταβάλουν, παρά το γεγονός ότι αυξήθηκε η
ανεργία και  ποτέ δεν το αµφισβητήσαµε. Εκείνο όµως που είναι
ζητούµενο είναι ότι η χώρα στέκεται όρθια, η χώρα συνεχίζει να
προχωρά, η χώρα συνεχίζει να ελπίζει ότι σύντοµα θα καταφέρει
να ξεφύγει µέσα από την παγίδα στην οποία την οδήγησαν οι
απερίσκεπτες ενέργειες και ατολµίες των προηγούµενων χρό-
νων. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα επτά µαθήτριες και
µαθητές και τρεις εκπαιδευτικοί από το 4ο Γυµνάσιο Ηρακλείου
Αττικής (Β’ Τµήµα).

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα  συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 644/38/13-3-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Ανεξάρτητης Βουλευτού κ. Ντόρας
Μπακογιάννη προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τους κατό-
χους των οµολόγων του ελληνικού δηµοσίου. 

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Μπακογιάννη θα απαντήσει ο
Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης. 

Το λόγο έχει η κ. Ντόρα Μπακογιάννη.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, εάν κρίνω από

τη συζήτηση που προηγήθηκε, ο προεκλογικός αγώνας ξεκινά
πάρα πολύ άσχηµα. Τα κόµµατα των µαγικών λύσεων και του
ακραίου λαϊκισµού έχουν βρει τρόπο να τετραγωνίσουν τον
κύκλο. 

Η δε Κυβέρνηση, η οποία δυστυχώς δεν έχει κανένα σηµαντικό
έργο να αναδείξει, κινδυνεύει να δώσει επιχειρήµατα σε εκείνους
που στρέφονται και εναντίον του ευρωπαϊκού προσανατολισµού
της χώρας αλλά και εναντίον της συµµετοχής της Ελλάδος στον
σκληρό πυρήνα της Ευρωζώνης. 

Απόδειξη τρανή, κύριε Υπουργέ –και λυπάµαι που δεν είναι
εδώ ο Πρωθυπουργός, διότι για εµένα είναι µείζον θέµα ηθικής
τάξεως- το θέµα των οµολογιούχων, των φυσικών προσώπων
οµολογιούχων, οι οποίοι εµπιστεύθηκαν το ελληνικό κράτος, οι
οποίοι εµπιστεύθηκαν την ελληνική πολιτεία, οι οποίοι έβαλαν ό,τι
έχουν και δεν έχουν σε ελληνικά οµόλογα, οι οποίοι δεν πήγαν
να καταθέσουν τα εκατό χιλιάρικα που είχαν στις τράπεζες ή εν-
δεχοµένως στο εξωτερικό και αυτοί οι άνθρωποι βρίσκονται σή-
µερα στην κυριολεξία εµπαιγµένοι, κύριε Υπουργέ. 

Το λέω αυτό, διότι οι δηλώσεις Γιούνκερ στο Eurogroup το
βράδυ της περασµένης Δευτέρας απέδειξαν ότι η συγκυβέρνηση
ΠΑΣΟΚ - Νέας Δηµοκρατίας δεν είχε προχωρήσει σε µία τέτοιου
είδους διαπραγµάτευση, ώστε να µπορέσει να διασφαλίσει τα
φυσικά πρόσωπα και όχι βεβαίως τα κερδοσκοπικά hedge funds.

Υπάρχει πάρα πολύ µεγάλη διαφορά ανάµεσα στους µεν και
στους δε. 

Όµως, πριν από δεκαπέντε µέρες, είχα φέρει το θέµα εδώ στη
Βουλή, πριν τελειώσει η διαπραγµάτευση µε το PSI, κρούοντας
τον κώδωνα του κινδύνου ότι πρέπει να υπάρξει κάποια ειδική
φροντίδα γι’ αυτήν την κατηγορία των ανθρώπων και δεν µιλάω
µόνο των Ελλήνων, αλλά και των φυσικών προσώπων, οι οποίοι
είχαν εµπιστευθεί το ελληνικό κράτος από το εξωτερικό, καθώς
ξέρετε ότι υπάρχουν µετανάστες στη Γερµανία, οι οποίοι είχαν
αγοράσει ελληνικά οµόλογα, ή ακόµα και Γερµανοί πολίτες που
είχαν εµπιστευθεί το ελληνικό κράτος. 

Έρχεται εδώ ο κ. Βενιζέλος δηλώνοντας –και διαβάζω, κύριε
Πρόεδρε- τα εξής: «Θα υπάρξει µηχανισµός αναπλήρωσης των
απωλειών και αυτό αφορά πρωτίστως αυτούς που, αν είχαν κα-
ταθέσει τα λεφτά τους σε τράπεζες, θα είχαν την εγγύηση του
Ταµείου Εγγύησης Καταθέσεων –του ΤΑΕΚΕ- γιατί όπως ξέρετε
η κατάθεση είναι µέχρι 100.000 ευρώ ανά πρόσωπο και ανά τρά-
πεζα.».

Εδώ, λοιπόν, υπάρχει θέµα, κύριε Υπουργέ. Είτε είναι αφελής
ο κ. Βενιζέλος είτε εσκεµµένα κορόιδεψε τη Βουλή ο κ. Βενιζέλος
είτε δεν είχε ασχοληθεί καθόλου µε το θέµα ο κ. Βενιζέλος.
Όµως, εν πάση περιπτώσει, χιλιάδες άνθρωποι παρακολουθού-
σαν εκείνη τη συζήτηση και ένιωσαν ότι ενδεχοµένως οι οικονο-
µίες είχαν, κατά κάποιο τρόπο, διασφαλιστεί. 

Και επειδή εδώ δεν µιλάτε µε τον κ. Τσίπρα, αλλά µιλάτε µε
ένα κόµµα, το οποίο δεν διαπραγµατεύεται ούτε την ευρωπαϊκή
του ταυτότητα ούτε έχει άγνοια στα ευρωπαϊκά θέµατα και έχει
τη δυνατότητα να κάνει συζητήσεις και εντός και εκτός Ευρώπης,
θέλω να ξεκαθαρίσω ότι η θέση αυτή δεν εξεφράσθη, δεν κατε-
τέθη ποτέ στους διαπραγµατευτές µας. 

Και αυτό είναι θέµα, κύριε Υπουργέ. Είναι θέµα αξιοπιστίας
του ελληνικού κράτους. Είναι θέµα! Διότι πώς ποτέ υπάρχει πε-
ρίπτωση να πείσει η οποιαδήποτε κυβέρνηση –η αυριανή κυβέρ-
νηση ΠΑΣΟΚ, Νέας Δηµοκρατίας ή οιουδήποτε ανθρώπου σε
αυτήν τη χώρα- που θα καλέσει τους Έλληνες πολίτες λέγοντάς
τους «ελάτε, κύριοι, εµπιστευθείτε την πολιτεία, αγοράστε ελλη-
νικά οµόλογα, για να µπορείτε να προχωρήσετε στον οποιονδή-
ποτε εσωτερικό δανεισµό χρειαστείτε»; Χρειάζεται λύση. 

Επειδή, λοιπόν, αντιλαµβάνοµαι τη δύσκολη θέση σας –δεν
γεννήθηκα χθες- θέλω να κάνω µια πρόταση. Υπάρχει τρόπος,
κατά τη γνώµη µου –και στη δευτερολογία µου, κύριε Πρόεδρε,
θα µπω λίγο παραπάνω σε αυτήν την κουβέντα- να µη σπάσετε
τη συµφωνία, την οποία έχετε κάνει, δηλαδή να µη λειτουργήσει
ως αποζηµίωση.

Ως προς αυτό, έχει κατατεθεί –και το ξέρετε- µια αναπτυξιακή
πρόταση τελείως διαφορετική, η οποία θα µπορούσε να διασφα-
λίσει τους ανθρώπους αυτούς, έτσι ώστε να µη νιώσουν ότι είναι
πραγµατικά τα παραπαίδια, οι απόβλητοι της ελληνικής πολι-
τείας, που ήταν οι µόνοι άνθρωποι που αποδεδειγµένα εµπιστεύ-
θηκαν την Ελλάδα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης έχει το λόγο. 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Η Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµµαχίας φοβούµαι ότι προ-
σπαθεί να ανοίξει ανοικτές πόρτες. Κυρία Μπακογιάννη, όλοι ξέ-
ρουµε τι πρέπει να γίνει, δεν έχετε µόνο εσείς αυτό το προνόµιο,
Αλλά επίσης, όλοι ξέρουµε ποιες είναι οι αποφάσεις του Eu-
rogroup, τις οποίες κανείς δεν πρέπει να προσπερνά και κανείς
δεν πρέπει να αγνοεί. Γιατί, κανείς δεν µπορεί να παραγνωρίσει
ότι άν σήµερα η Ελλάδα κατάφερε να ολοκληρώσει µε επιτυχία
τη µεγαλύτερη αποµείωση χρέους στη σύγχρονη χρηµατοοικο-
νοµική ιστορία, αυτό σε µεγάλο βαθµό το οφείλει στο γεγονός
ότι είχε στήριξη από τους θεσµικούς πιστωτές και από τους ευ-
ρωπαϊκούς θεσµούς. Χωρίς την ενεργό στήριξη και συµπαρά-
στασή τους, δεν θα υπήρχε η συµµετοχή που καταγράφηκε στο
PSI, ούτε και θα είχε την κατάληξη την οποία όλοι γνωρίζουµε. 

Επειδή, λοιπόν, η χώρα βρίσκεται σε µία κρίσιµη στιγµή της
ιστορίας και βρέθηκε σε ένα οριακό σηµείο και κατάφερε την τε-
λευταία στιγµή να ξεφύγει, κρίνω µε τη µικρή κοινοβουλευτική
εµπειρία που διαθέτω, ότι θα πρέπει να αποφεύγονται δηµόσιες
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τοποθετήσεις που αποσκοπούν στη δηµιουργία πρόσκαιρων εν-
τυπώσεων και να κάνουµε διάκριση µεταξύ εκείνων που προσπά-
θησαν και εκείνων που δεν προσπάθησαν και, να κάνουµε, αν
θέλετε, εκτιµήσεις για το αν µέσα στο Eurogroup έγιναν ή δεν
έγιναν συζητήσεις, για το αν υπερασπίστηκαν κάποιοι σωστά τα
συµφέροντα των Ελλήνων ή δεν τα υπερασπίστηκαν. 

Λέω ότι δεν είναι κατάλληλες οι στιγµές για τοποθέτηση πάνω
σε ένα θέµα που µπορεί να επηρεάσει τη χώρα µας και να την
εµφανίσει ότι παραβλέπει αποφάσεις που έχουν ληφθεί σε ευ-
ρωπαϊκά θεσµικά όργανα. 

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει η Ανεξάρ-

τητη Βουλευτής και Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµµαχίας κ.
Ντόρα Μπακογιάννη. 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, η απάντηση του
κ. Σαχινίδη µε µπέρδεψε τελείως τώρα. Ουσιαστικά παραδέχεται
ότι, βεβαίως, έχουµε δίκιο. Δεύτερον, δεν θέλει να κάνουµε τη
συζήτηση για το αν υπάρχει ίχνος ευθύνης. Κατά την άποψή του
δεν υπάρχει ευθύνη, οι άνθρωποι οι οποίοι διαπραγµατεύτηκαν,
διαπραγµατεύτηκαν σωστά. Τρίτον, προσπερνά παντελώς το
θέµα της αξιοπιστίας της ελληνικής πολιτείας.

Για µένα, λοιπόν, κύριε Σαχινίδη, δεν είναι έτσι τα πράγµατα,
ούτε είσαστε υπεράνω της οποιασδήποτε κριτικής επειδή κατα-
φέρατε να ολοκληρώσετε ένα PSI, για το οποίο εγώ µεν συµ-
φωνώ, αλλά επειδή ξέρω ότι τη µάχη δεν την έδωσε µόνο η
ελληνική Κυβέρνηση, αλλά την έδωσαν όλες οι κυβερνήσεις της
Ευρώπης, να χαρείτε τα µάτια σας, αφήστε τα συγχαρητήρια
στους εαυτούς σας. Δεν χρειάζονται. 

Αυτό, όµως, το οποίο σίγουρα χρειάζεται, είναι ότι ενώ για το
PSI ενδιαφερόντουσαν όλοι -η κ. Μέρκελ πήρε τους τραπεζίτες
της και τους στραγγάλισε, ο κ. Γιούνγκερ έκανε το ίδιο, ο κ. Σαρ-
κοζί έκανε το ίδιο, για να µπορεί να πανηγυρίζει η Κυβέρνηση
µετά- για τους Έλληνες οµολογιούχους δεν ενδιαφέρθηκε κανέ-
νας ξένος πρωθυπουργός. Και είναι λογικό. 

Εµένα, όµως, ως Ελληνίδα πολίτη µε ενδιαφέρει πάρα πολύ η
αξιοπιστία της ελληνικής πολιτείας. Πού έχει καταντήσει αυτή η
αξιοπιστία; Έχει καταντήσει στο να έχουµε προδώσει τους αν-
θρώπους που εµπιστεύτηκαν τη χώρα και έβαλαν τις οικονοµίες
τους σε ελληνικά οµόλογα, να έχουµε τον απόλυτο παραλογι-
σµό. 

Μου έστειλε ένας παππούς ένα φαξ χθες. Αυτός ο παππούς
και αυτή η γιαγιά είναι εβδοµήντα χρονών από τη Θεσσαλονίκη.
Μου λένε ότι εµείς ό,τι είχαµε και δεν είχαµε το βάλαµε σε ελλη-
νικά οµόλογα για τα γηρατειά µας. Τώρα, µας είπαν ότι είναι 53%
κοµµένα και θα τα πάρουµε το 2045. Έλα τώρα, που το 2045 οι
πιθανότητες ο παππούς και η γιαγιά να είναι ζωντανοί είναι πάρα
πολύ λίγες. Έλα τώρα, που ο παππούς και η γιαγιά δεν έχουν
παιδιά για να πουν ότι θα τα αφήσουν τουλάχιστον στα παιδιά
τους. Αυτοί, λοιπόν, οι άνθρωποι είναι παντελώς κρεµασµένοι σή-
µερα. Η ελληνική πολιτεία, λοιπόν, χρειάζεται να δώσει απαντή-
σεις.

Λέω για την αξιοπιστία, κύριε Σαχινίδη, γιατί εσείς και εγώ
έχουµε ξανακάνει κουβέντα εδώ στη Βουλή και έχουµε συµφω-
νήσει ότι εάν δεν υπάρχει αξιοπιστία της πολιτείας, η οικονοµία,
η ανάπτυξη, οι επενδύσεις δεν θα έρθουν ποτέ, διότι κανείς δεν
µας εµπιστεύεται.

Ένα δεύτερο παράδειγµα που σας φέρνω για την αξιοπιστία
είναι ότι φθάνει ο κ. Ράιχενµπαχ –στον οποίο αναφέρθηκε πολύ
σήµερα και ο κ. Τσίπρας- να λέει στην ελληνική Κυβέρνηση ότι
«παιδιά, πρέπει να πληρώσετε το ΦΠΑ και τα χρέη του ελληνικού
κράτους προς αυτούς τους ανθρώπους. Διότι, εάν δεν το κάνετε,
έχουµε πρόβληµα». Και έχουµε ουσιαστικό πρόβληµα, διότι δεν
θα λειτουργήσουν οι επιχειρήσεις. 

Η ελληνική Κυβέρνηση ακόµα και σήµερα που µιλάµε δεν τα
δίνει. Εγώ δεν περιµένω, κύριε Σαχινίδη, ότι µπορείτε να εκταµι-
εύσετε το σύνολο των χρηµάτων, γιατί πράγµατι δεν τα έχετε.
Δώστε µία σαφή προοπτική. 

Πείτε στους ανθρώπους «εσύ θα τα πάρεις τότε, εσύ θα τα πά-
ρεις τότε», για να µπορούν να κάνουν µία διαπραγµάτευση µε τις
τράπεζες. Μη στραγγαλίζετε το σύνολο της υγιούς ελληνικής
επιχειρηµατικότητας. 

Έχουµε φθάσει σε ένα σηµείο που δεν σας πιστεύει πλέον κα-
νείς. Και για µένα δεν είναι τυχαίο ότι για το θέµα αυτό δεν υπάρ-
χει καµµία δήλωση από τα κυβερνητικά στελέχη του ΠΑΣΟΚ.
Υπάρχει σιωπή ιχθύος από τα κυβερνητικά στελέχη της Νέας Δη-
µοκρατίας. Έφθασε η ώρα µέσα στην καθαρότητα την οποία
επαγγέλλεστε, µέσα στην αλήθεια την οποία θέλετε να πείτε προ-
εκλογικά, να πείτε τα πράγµατα µε το όνοµά τους, για να ξέρει ο
κόσµος τι πετύχατε και πού αποτύχατε παταγωδώς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Φίλιππος Σαχινίδης,
Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών, έχει το λόγο για να δευ-
τερολογήσει. 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Δεν νοµίζω ότι µε την πρωτολογία µου ζήτησα από κάποιον
από τους συναδέλφους να συγχαρεί την Κυβέρνηση για το γε-
γονός ότι κατάφερε να µειώσει το χρέος κατά 100 δισεκατοµµύ-
ρια. Δεν νοµίζω ότι κατά την πρωτολογία µου άφησα να φανεί
ότι θα µπορούσε η χώρα µας να είχε πετύχει την αποµείωση αυτή
του χρέους, χωρίς να έχει την ενεργό στήριξη και συµπαρά-
σταση των θεσµικών πιστωτών και των ευρωπαϊκών θεσµών. Το
αντίθετο. Η Ελλάδα από µόνη της δεν θα µπορούσε να τα είχε
καταφέρει. 

Κι επειδή µετέχουµε στους θεσµούς και στα όργανα της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης κι έχουµε και µια θεσµική υποχρέωση να σε-
βόµαστε τις αποφάσεις που λαµβάνονται σε αυτά τα όργανα, γι’
αυτό ακριβώς ζήτησα να πάψουν κάποιοι να κάνουν προσπάθεια
και να τοποθετούνται δηµόσια, λέγοντας ότι «εµείς επιδεικνύ-
ουµε ένα ειλικρινές ενδιαφέρον για όλους αυτούς οι οποίοι αγό-
ρασαν οµόλογα του ελληνικού δηµοσίου». Και, ότι «Όσοι εκπρο-
σωπούν την Ελληνική Δηµοκρατία, όσοι από την ελληνική Κυβέρ-
νηση συµµετείχαν σε αυτές τις διαπραγµατεύσεις δεν έχουν
κάνει το παραµικρό». Και ως απόδειξη τρανή να εκλαµβάνεται το
γεγονός ότι δεν θέλουν να τοποθετηθούν δηµόσια ως προς αυτό
το ζήτηµα. Θεωρώ ότι αυτό είναι µία λάθος ενέργεια, η οποία γί-
νεται προεκλογικά, για λόγους εντυπωσιασµού και όχι για λό-
γους ουσίας. 

Και θα ήθελα σας παρακαλώ σε αυτήν την τόσο κρίσιµη στιγµή
για τη χώρα, να σκεφθείτε ότι, οι εκπρόσωποι του Υπουργείου
Οικονοµικών σε κάθε µας δηµόσια δήλωση και τοποθέτηση πάνω
από όλα έχουµε σαν στόχο να υπερασπίζουµε συµφέροντα της
Ελληνικής Δηµοκρατίας, διότι υπάρχει ακόµα ένα τµήµα του PSI
που βρίσκεται σε εξέλιξη, µια και όπως γνωρίζετε, η καταληκτική
ηµεροµηνία για την ολοκλήρωση του δεύτερου τµήµατος είναι η
23η Μαρτίου. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κυρία Μπακο-

γιάννη, έχετε το λόγο. 
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, αντιλαµβάνοµαι

τη δύσκολη θέση του κ. Σαχινίδη. 
Κύριε Σαχινίδη, δεν απάντησα εγώ. Σας διάβασα κείµενο του

κ. Βενιζέλου. Το κείµενο του κ. Βενιζέλου, στο οποίο εσείς απο-
φύγατε να αναφερθείτε, ήταν πάρα πολύ συγκεκριµένο. Θεωρώ
ότι επειδή τα Πρακτικά είναι εδώ –και αυτός είναι και ο λόγος
που κάνουµε την ερώτηση- για το τελευταίο πράγµα για το οποίο
µπορείτε να µιλήσετε τουλάχιστον προς τη δική µου πλευρά είναι
για λαϊκισµό. 

Πιστεύω, όµως –και το πιστεύω ακράδαντα- ότι υπάρχει δια-
φορά µεταξύ των προτεραιοτήτων και της ιεράρχησης της ελλη-
νικής Κυβέρνησης –αυτά που θα έπρεπε να είχε η ελληνική
Κυβέρνηση- και των προτεραιοτήτων και της ιεράρχησης των
υπολοίπων ευρωπαϊκών εταίρων µας. Υπάρχει διαφορά. 

Και εκεί ευθέως λέω ότι, κατά τη γνώµη µου, η διαπραγµά-
τευση δεν ήταν καλή, διότι αυτό το θέµα αξιοπιστίας στην ελλη-
νική οικονοµία, εµπιστοσύνης στην ελληνική οικονοµία το
καταλαβαίνουν όλοι οι εταίροι µας. Δηλαδή κανείς δεν είναι τόσο
βαθιά νυχτωµένος που να µην καταλαβαίνει τι σηµαίνει για µία
χώρα πέραν του ευρύτερου πιστωτικού γεγονότος –που είναι
ήδη µία παραδοχή αναξιοπιστίας- να µην µπορεί και στο µέλλον
να την εµπιστευτούν ούτε καν φυσικά πρόσωπα. 

Εν πάση περιπτώσει, επαναλαµβάνω ότι η πρόταση έχει κατα-
τεθεί. Μπορούµε να περιµένουµε. Πρέπει, όµως, κάποια στιγµή
-η οποία δεν πρέπει να αργήσει- πριν τις εκλογές, να υπάρξει ένα
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σχέδιο αναπτυξιακής µορφής, έτσι ώστε αυτοί οι άνθρωποι να
µη νιώθουν ότι πρέπει υποχρεωτικά να ζήσουν µέχρι το 2045, για
να πάρουν το 50% των χρηµάτων τους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω βόρεια και δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην αίθουσα της Γερουσίας
και στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και
ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου, εβδοµήντα ανθυπα-
σπιστές και ένας συνοδός-αξιωµατικός της Σχολής Πυροβολικού
του Κέντρου Εκπαίδευσης «Παλάσκα» του Πολεµικού Ναυτικού,
οι οποίοι πραγµατοποιούν επίσκεψη στη Βουλή. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί τώρα η τέταρτη µε αριθµό 650/13-3-2012 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ελένης Τσιαούση προς τους Υπουρ-
γούς Εξωτερικών και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τα
µέσα και τον εξοπλισµό του Λιµενικού Σώµατος στο Θρακικό Πέ-
λαγος.

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Τσιαούση θα απαντήσει ο
Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Μιχάλης Χρυσοχοΐδης.

Παρακαλείται η Βουλευτής Έβρου του ΠΑΣΟΚ κ. Ελένη Τσι-
αούση να διατυπώσει την ερώτησή της.

Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, την προηγούµενη Πέµπτη, για άλλη µια φορά

εισήλθαν στα ελληνικά χωρικά ύδατα Τούρκοι ψαράδες, κάπου
ανάµεσα στη Σαµοθράκη και στη Ζουράφα. Στην προσπάθεια
του λιµενικού σκάφους της Σαµοθράκης να τους απωθήσει,
απάντησε µία τούρκικη ακταιωρός προς υποστήριξη των Τούρ-
κων ψαράδων. Μιλάµε για ένα θηρίο απέναντι σ’ ένα δικό µας
µικρό λιµενικό σκάφος, ένα σκάφος που βρισκόταν εκεί, επειδή
εκείνη την ηµέρα έπνεαν άνεµοι κάτω από πέντε µποφόρ. Δια-
φορετικά, δεν έχει δυνατότητα πλεύσης. Σε άλλες συνθήκες, αν
δεν µπορούσε να φθάσει, οι Τούρκοι θα µπορούσαν να φθάσουν
µέχρι έξω από το λιµάνι της Αλεξανδρούπολης να ψαρέψουν
ανενόχλητοι.

Αντιλαµβάνεστε τι σηµαίνει αυτό για µας; Το µεγάλο σκάφος
του Λιµεναρχείου της Αλεξανδρούπολης είναι ακινητοποιηµένο
για πάνω από ένα χρόνο. Δεν βρέθηκαν 7.000 ευρώ που χρει-
άζονταν για την επισκευή του. Ακόµα και σήµερα, όµως, αν το
φτιάξετε, µπορεί να χαλάσει ξανά, γιατί είναι ένα σκάφος µε ηλι-
κία πάνω από τριάντα πέντε έτη! Χρειάζεται δύο ώρες για να
φθάσει στο επίµαχο σηµείο! Οι Τούρκοι φθάνουν σε είκοσι
λεπτά!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Το 2007 είχε έρθει ένα ταχύπλοο σκάφος –καινούργιο- και
µέσα σε λίγες ηµέρες το πήραν και το πήγαν στο Άγιο Όρος.
Είναι γνωστή η αδυναµία της τότε κυβέρνησης προς το Άγιο
Όρος! Σήµερα, όµως, δεν έχουν αλλάξει αυτές οι προτεραιότη-
τες; Κάποτε υπήρχε και ένα αντιτορπιλικό που περιπολούσε από
τη Ρόδο µέχρι την Αλεξανδρούπολη. Το γνώριζαν τα κυκλώµατα
διακίνησης λαθροµεταναστών, το γνώριζαν οι ακρίτες, υπήρχε
ένα αίσθηµα ασφάλειας. Σήµερα δεν γίνονται επιχειρησιακές
ασκήσεις; Πού τις κάνουν, Κρήτη και Σαλαµίνα; Σήµερα, που συ-
ζητάµε, είναι χαλασµένα όλα τα σκάφη σε Καβάλα, Λήµνο, Σα-
µοθράκη και Αλεξανδρούπολη. Το βόρειο Αιγαίο φυλάσσεται µε
φουσκωτά!

Κύριε Υπουργέ, οι ψαράδες µας δίνουν καθηµερινά τη µάχη
για τον επιούσιο εκεί πάνω. Καθηµερινά φυλάσσουν και τα σύ-
νορά µας –αυτοί είναι οι πραγµατικοί φύλακες- χωρίς υποστή-
ριξη, γιατί το Λιµενικό αδυνατεί λόγω έλλειψης µέσων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Σας παρακαλώ, θέλω την απάντησή σας για µόνιµη λύση µε
ένα νέο ταχύπλοο που δεν ξέρετε πού θα το βρείτε, από πού θα
το φέρετε, αλλά σίγουρα για τη φύλαξη των συνόρων θα είναι
πιο χρήσιµο εκεί πάνω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Μιχάλης Χρυσοχοΐ-

δης, Υπουργός Προστασίας του Πολίτη, έχει το λόγο.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η ερώτηση της συναδέλφου κ. Τσιαούση µάς δίνει την αφορµή

να πούµε δυο λόγια, κατ’ αρχάς, για το ρόλο του Λιµενικού Σώ-
µατος στο Αιγαίο Πέλαγος. Αυτός ο ρόλος είναι πάρα πολύ κρί-
σιµος και σηµαντικός σε ό,τι αφορά τη διεξαγωγή καθηµερινά
πολύ ευαίσθητων και, ταυτόχρονα, πολύ κρίσιµων δραστηριοτή-
των, που έχουν σχέση µε τα εθνικά θέµατα της χώρας.

Κατ’ αυτήν την έννοια, λοιπόν, ο ρόλος του Λιµενικού Σώµατος
είναι εξαιρετικά σηµαντικός, εξαιρετικά κρίσιµος και γι’ αυτόν το
λόγο υπάρχει ένα προσωπικό, ένα ανθρώπινο δυναµικό, το οποίο
καθηµερινά δίνει µάχες έτσι ώστε η χώρα και να είναι και να αι-
σθάνεται ασφαλής.

Πρέπει να σας πω, επίσης, ότι το Λιµενικό Σώµα σήµερα, σε
συνεργασία µε το Πολεµικό Ναυτικό και τις Ένοπλες Δυνάµεις,
παίζει έναν εξαιρετικά κρίσιµο ρόλο στα ζητήµατα που έχουν
σχέση µε τη φύλαξη των συνόρων µας. Ταυτόχρονα, αποτελεί το
βασικό, τον κεντρικό κορµό της FRONTEX, η οποία είναι µία ευ-
ρωπαϊκή δύναµη που στηρίζει την ασφάλεια της χώρας στα σύ-
νορά µας, θαλάσσια και χερσαία.

Ασφαλώς αυτό απαιτεί µία καθηµερινή επιχειρησιακή ετοιµό-
τητα και σε επίπεδο ανθρώπινου δυναµικού και σε επίπεδο
µέσων και εξοπλισµού. Υπάρχουν προβλήµατα τα τελευταία χρό-
νια και, µάλιστα, σηµαντικά προβλήµατα. Τα είχα συναντήσει
µπροστά µου πριν από ενάµιση χρόνο, όταν ήµουν ξανά υπεύ-
θυνος για το Λιµενικό Σώµα, όπως είµαι και τώρα τις τελευταίες
ηµέρες.

Και πρέπει να πω τότε είχαµε κάνει µία µεγάλη προσπάθεια η
οποία προσπάθεια άρχισε να αποδίδει -απ’ ό,τι έµαθα και ενηµε-
ρώθηκα πρόσφατα, µετά την επανατοποθέτησή µου στο Υπουρ-
γείο Προστασίας του Πολίτη- και αποκαθίστανται οι  βλάβες, οι
ζηµιές. Πραγµατικά υπήρχε ένα απαράδεκτο καθεστώς µε την
αχρησία εκατοντάδων µέσων και αυτό βέβαια είχε να κάνει µε
γραφειοκρατία, µε αναποφασιστικότητα και αδράνεια. Και δεν
µπορούµε να µας διακρίνει αδράνεια στα θέµατα αυτά. 

Θέλω να σας πω, λοιπόν, ότι αυτή η διαδικασία προχωράει.
Δεν είναι επτά χιλιάδες, ας µην µπαίνουµε σε αυτά τα ζητήµατα,
είναι επιχειρησιακά, δεν µας αφορούν, είναι πολύ περισσότερα,
αλλά δεν έχει καµµία σηµασία. Όπως επίσης δεν έχει καµµία ση-
µασία να συζητούµε εδώ θέµατα επιχειρησιακά, αν το α’ ή το β’
αντιτορπιλικό ή ακταιωρός ή οτιδήποτε άλλο κυκλοφορεί στα θα-
λάσσια σύνορα µας. Είναι δουλειά άλλων, είναι αρµοδιότητα
άλλων και αυτοί πρέπει να είναι υπεύθυνοι και δεν χρειάζονται
ούτε καν ανακοινώσεις για τα ζητήµατα αυτά. 

Αυτό που έχει σηµασία είναι το εξής, ότι για το συγκεκριµένο
σκάφος έχω δώσει από χθες εντολή, µόλις έλαβα γνώση της
δικής σας ερώτησης, να δούµε τι ακριβώς συµβαίνει, να ενηµε-
ρωθώ σήµερα και στη συνέχεια άµεσα να γίνουν όλες οι ανα-
γκαίες ενέργειες, προκειµένου να επισκευαστεί και να αποδοθεί
στους Λιµενικούς της Λιµενικής Αρχής της Αλεξανδρούπολης,
έτσι ώστε οι άνθρωποι να κάνουν τη δουλειά τους και να φέρουν
σε πέρας την αποστολή τους. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η κ. Ελένη Τσιαούση πα-

ρακαλείται για τη δευτερολογία της. 
ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ: Κύριε Υπουργέ, πραγµατικά θεωρώ τύχη

σήµερα και πολύ καλή κίνηση από µέρους σας να έρθετε εσείς
ο ίδιος να απαντήσετε εδώ γιατί όλα τα ζητήµατα που έχουν να
κάνουν µε τον Έβρο, πραγµατικά αναγνωρίζετε ότι είναι πολύ
ευαίσθητα και θα πρέπει να είµαστε όλοι πάρα πολύ προσεκτικοί
και προπαντός στο τι µηνύµατα θα βγάλουµε από εδώ. 

Συµφωνούµε απόλυτα ότι το Λιµενικό Σώµα, σε περιοχές σαν
τη δική µας κυρίως, υπηρετεί πολλαπλούς σκοπούς και κυρίως
εθνικούς. Είναι αυτό το Σώµα το οποίο αντιµετωπίζει τα κυκλώ-
µατα που διακινούν λαθροµετανάστες, είναι αυτό το Σώµα που
αντιµετωπίζει τις τουρκικές προκλήσεις, είναι αυτό το Σώµα που
σώζει τις ζωές κάποιες φορές των κατοίκων της Σαµοθράκης. 

Σήµερα θεωρώ ότι υφίσταται απαξίωση. Γνωρίζετε ότι δεν έχει
κτήριο να στεγαστεί; Οι υπηρεσίες του είναι µοιρασµένες σε κά-
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ποιο στενό µέσα σε ένα δροµάκι της Αλεξανδρούπολης. 
Κάποτε  µιλούσαµε για τη Λιµενική Ακαδηµία και την προηγού-

µενη περίοδο που ήσασταν Υπουργός, εσείς ο ίδιος συστήσατε
µία επιτροπή για τα θέµατα της εκπαίδευσης των λιµενικών.
Βγήκε ένα πόρισµα που µιλούσε για την ανώτατη εκπαίδευση, µι-
λούσε για ίδρυση λιµενικής ακαδηµίας και γινόταν αναφορά στο
οικόπεδο που έχει παραχωρηθεί από το Δήµο Αλεξανδρούπολης
γι’ αυτό το σκοπό. Το είχαµε συζητήσει τότε και κατ’ ιδίαν. Αυτό
το οικόπεδο παραµένει ως περιουσιακό στοιχείο στο Υπουργείο
σας σήµερα. 

Ο Έβρος, κύριε Υπουργέ, είναι ένας νοµός που βρίσκεται ανά-
µεσα σε δύο ξένες χώρες. Υφίσταται όλα τα δεινά που προκύ-
πτουν από τη γεωγραφική του θέση και δεν απολαµβάνει κανένα
πλεονέκτηµα. Οι παράνοµοι µετανάστες περνάνε καθηµερινά
κατά εκατοντάδες. Προχθές το πρωί έξι η ώρα ήταν έξω από το
σπίτι της µητέρας µου στο χωριό, γιατί το σπίτι µου απέχει εκα-
τόν πενήντα µέτρα από το ποτάµι. Κάθε µέρα όλοι οι κάτοικοι
των παρέβριων περιοχών αντιµετωπίζουν τέτοια φαινόµενα στην
αυλή τους µέσα. Όλοι αυτοί µετά από λίγες ηµέρες καταλήγουν
στην Αθήνα. 

Πρόσφατα κάνατε µία πολύ καλή κίνηση να ενισχύσετε την
οµάδα «Δίας». Όµως όλη την αστυνοµική δύναµη να την πάτε
στην οµάδα «Δίας».  Αν δεν σταµατήσετε στον Έβρο αυτό το φαι-
νόµενο, δεν θα έχετε αποτέλεσµα. Κάθε µήνα πληρώνετε
ογδόντα αστυνοµικούς εκτός έδρας και ξενοδοχεία για να ενι-
σχύσουν τις αστυνοµικές διευθύνσεις Ορεστιάδας και Αλεξαν-
δρούπολης. Στείλε εκατόν πενήντα δικούς µας εβρίτες, µε δικά
µας έξοδα, µε δικά τους έξοδα χωρίς να πληρώσει ούτε µία το
δηµόσιο. Ξέρουν τον τόπο, τον πονάνε, θα είναι πιο αποτελεσµα-
τικοί. Υπάρχει ένα προεδρικό διάταγµα στο Συµβούλιο της Επι-
κρατείας. Περιµένει την υπογραφή σας τώρα για να προχωρήσει. 

Κύριε Υπουργέ, η φύλαξη των συνόρων µας, πράγµατι είναι
υποχρέωση όλων µας και αρµοδιότητα και των δύο Υπουργείων.
Θεωρώ ότι σε αυτές τις δύσκολες οικονοµικά συνθήκες, η συ-
νεργασία ανάµεσα στα δύο Υπουργεία είναι εξαιρετικά σηµαν-
τική για να είναι και αποτελεσµατική. Το αίσθηµα της ασφάλειας
είναι ύψιστη υποχρέωση απέναντι στους Ακρίτες που υφίστανται
τόσα δεινά και έχουν ανατραπεί τα πάντα στη ζωή τους.

Οι ένστολοι στον Έβρο κάνουν πραγµατικά το καθήκον τους
µε πετσοκοµµένους µισθούς σήµερα, σε αντίξοες συνθήκες και
µε ελλιπή µέσα, γιατί έχουν φιλότιµο ακόµα και γιατί έχουν εθνική
συνείδηση. Ζητάµε το αντίστοιχο εθνικό φιλότιµο και απ’ αυτούς
που αποφασίζουν εδώ στην Αθήνα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Προστα-

σίας του Πολίτη, κ. Μιχαήλ Χρυσοχοΐδης, έχει το λόγο επί της
δευτερολογίας του.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Δεν είναι, κατά τη γνώµη µου, θέµα φιλότιµου, είναι ζήτηµα
στοιχειώδους προστασίας των συνόρων µας, στοιχειώδους αι-
σθήµατος ασφάλειας που πρέπει να διακρίνει µία χώρα και τους
διοικούντες αυτήν. Συνεπώς εκείνο που έχει αξία και σηµασία
είναι να δηµιουργήσουµε ένα ολοκληρωµένο σχέδιο αντιµετώπι-
σης των κινδύνων. 

Και βεβαίως, και εσείς θα συµφωνήσετε µαζί µου ότι όσους
αστυνοµικούς κι αν βάλουµε στον Έβρο, εάν δεν λύσουµε το
θέµα της φιλοξενίας αυτών των ανθρώπων, δυστυχώς αυτό που
θα κάνουµε είναι να τους στέλνουµε απλώς στην Αθήνα και από
εκεί και πέρα να έχουµε το γνωστό φαινόµενο στην Αθήνα και τις
πόλεις µας, όπου χιλιάδες δυστυχισµένοι άνθρωποι είναι αντικεί-
µενο εκµετάλλευσης από διάφορους επιτήδειους, από εγκληµα-
τικά κυκλώµατα, µε αποτέλεσµα να δηµιουργείται ένα κλίµα
ανασφάλειας, εγκληµατικότητας και τέλος, να πλήττεται στον πυ-
ρήνα του η έννοια της δηµοκρατίας και της ελευθερίας. Γιατί η
έννοια της δηµοκρατίας και της ελευθερίας ενσωµατώνονται σε
µία βασική έννοια που έχει αξία για κάθε έναν από εµάς, το θέµα
της ασφάλειας. Εάν κάποιος δεν είναι ασφαλής και είναι ένας
φοβισµένος άνθρωπος, αντιλαµβανόµαστε όλοι ότι δεν µπορεί
να λειτουργήσει και δεν µπορεί να πάρει αποφάσεις ψύχραιµες.

Γι’ αυτό, λοιπόν, η µεταναστευτική πολιτική είναι αυτό το οποίο
χρειάζεται σήµερα η χώρα, να προχωρήσει στην εφαρµογή της.

Γιατί υπάρχει µεταναστευτική πολιτική, η ευρωπαϊκή, το δικό µας
στρατηγικό σχέδιο, προκειµένου το επόµενο χρονικό διάστηµα
να αποκτήσει η χώρα όλες εκείνες τις υποδοµές που θα της επι-
τρέψουν να σταµατήσει αυτό το φαινόµενο. Κι αυτή θέλω να σας
πω είναι η φιλοδοξία µας, αυτός είναι ο στόχος µας, αυτή είναι η
αποστολή µας, να τελειώσουµε επιτέλους µε αυτό το φαινόµενο
µε τρόπο αποφασιστικό και αποτελεσµατικό και να µην την πλη-
ρώνουν απλά οι Εβρίτες –όπως λέτε πολύ σωστά- και εδώ το κεν-
τρικό και ιστορικότερο σηµείο, ένα µάλλον από τα ιστορικότερα
σηµεία του πλανήτη που είναι το κέντρο της Αθήνας.

Νοµίζω ότι τα ζητήµατα αυτά πια, τα θέµατα της ασφάλειας,
της ελευθερίας, των ατοµικών δικαιωµάτων αναδεικνύονται σε
µείζονα και έχουµε υποχρέωση να απαντήσουµε, γιατί αλλιώς θα
µας αποκαταστήσουν άλλοι. Κι αυτό δεν πρέπει να το επιτρέ-
ψουµε στην ελληνική δηµοκρατία.

Σας υπόσχοµαι, λοιπόν, ότι το ζήτηµα της αποκατάστασης των
ζηµιών των σκαφών του Λιµενικού Σώµατος θα προχωρήσει αµέ-
σως. Θα δούµε πολύ γρήγορα τα ζητήµατα που έχουν σχέση µε
τη λαθροµετανάστευση και είµαι βέβαιος ότι µε τη δική σας συµ-
µετοχή, τη στήριξη των κατοίκων, αλλά και των πολιτικών και των
εκπροσώπων της αυτοδιοίκησης του Έβρου θα διαµορφώσουµε
λύσεις κοινά αποδεκτές, έτσι ώστε να µπορέσουµε να ελαχιστο-
ποιήσουµε τις συνέπειες ενός µεγάλου, ανθρώπινου, αλλά ταυ-
τόχρονα κοινωνικού και εθνικού προβλήµατος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Αντιπρό-
εδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονοµικών και ο
Υπουργός Εξωτερικών, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της
Απόφασης του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου που τροποποιεί το
άρθρο 136 της Συνθήκης Λειτουργίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
της Συνθήκης για τη θέσπιση του Ευρωπαϊκού Μηχανισµού Στα-
θερότητας και της Συνθήκης για τη σταθερότητα, τον συντονι-
σµό και τη διακυβέρνηση στην Οικονοµική και Νοµισµατική
Ένωση».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο

Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Ερ-
γαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής,
δεκαοκτώ µαθήτριες και µαθητές και ένας εκπαιδευτικός συνο-
δός τους από το 13ο Δηµοτικό Σχολείο Ιλίου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η πέµπτη µε αριθµό 646/13-3-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού της Νέας Δηµοκρατίας κ. Έλενας Ράπτη
προς τον Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε τις προσλήψεις καθηγητών στο Ελληνικό Ανοικτό
Πανεπιστήµιο δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του Υπουργού και
διαγράφεται.

Η έκτη µε αριθµό  657/13-3-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Νικολάου  Μωραΐτη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά  µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των
µικροµεσαίων αγροτών όσον αφορά την προµήθεια των καλλιερ-
γητικών εφοδίων, δεν συζητείται λόγω αναρµοδιότητας και δια-
γράφεται. 

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 651/13-3-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλι-
στικού Κινήµατος κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό
Οικονοµικών σχετικά µε το «κούρεµα» των οµολόγων των µικρο-
επενδυτών. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κεγκέρογλου θα απαντήσει ο
Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Ηρακλείου του ΠΑΣΟΚ κ. Βασίλειος
Κεγκέρογλου.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Το δηµόσιο χρέος, ως αποτέλεσµα βέβαια της όλης διαχείρι-
σης των τελευταίων ετών, των ελλειµµάτων παντού, ήταν και
είναι το µεγαλύτερο πρόβληµα που έχουµε να αντιµετωπίσουµε.

Η επιτυχία της µείωσης αυτού του υπέρογκου δηµόσιου χρέ-
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ους -πάνω από 100 δισεκατοµµύρια ευρώ- είναι µία σοβαρή ελά-
φρυνση που αφορά και το κράτος αλλά και τις επόµενες γενιές. 

Γίνεται προσπάθεια από ορισµένους να αποµειώσουν αυτή την
επιτυχία και λένε, «µα, καλά αφού το 2020 θα είναι πάλι 120% το
δηµόσιο χρέος, τι πετύχαµε;». Είναι αναλύσεις του γλυκού νερού
και δυστυχώς λέγονται και από χείλη σοβαρών επιστηµόνων.

Κύριε Πρόεδρε, αν συνεχιζόταν η πολιτική της περιόδου 2004-
2009 του κ. Καραµανλή, του κ. Σαµαρά και της κ. Μπακογιάννη,
τότε µε το ρυθµό αύξησης του δηµόσιου χρέους που ήταν πάνω
από 11%, το δηµόσιο χρέος το 2020 θα ήταν πάνω από 1 τρισε-
κατοµµύριο ευρώ. Και αυτό βέβαια µε την προϋπόθεση ότι θα
συνέχιζαν να µας δανείζουν.

Εδώ, λοιπόν, έχουµε µία τεράστια επιτυχία η οποία έχει και
πλευρές αδικίας για πολλούς ανθρώπους. Να τονίσω ότι για
πρώτη φορά οι τράπεζες και τα µεγάλα funds -από τα υπερκέρδη
ασφαλώς που δηµιούργησαν τα προηγούµενα χρόνια- πληρώ-
νουν. Και αυτό δεν το λέει κανείς. Το λέει η Κυβέρνηση και πάνε
να το απαξιώσουν. 

Θεωρώ ότι πρέπει να ληφθεί µέριµνα για τους µικροοµολογι-
ούχους, οι οποίοι είναι τριών κατηγοριών ουσιαστικά: Αυτοί οι
οποίοι τοποθέτησαν τα χρήµατά τους αγοράζοντας από την πρω-
τογενή αγορά. Αυτοί οι οποίοι αγόρασαν από τη δευτερογενή
αγορά. Και αυτοί οι οποίοι πληρώθηκαν µε οµόλογα για οφειλές
του δηµοσίου. 

Όµως και µετά την απόφαση του Eurogroup, κάθε κίνηση,
κάθε απόφαση και κάθε δηµόσια συζήτηση για το θέµα –παρ’ότι
η δηµόσια συζήτηση είναι αυτή που κάνουµε τώρα- µπορεί να
ανατρέψει µία θετική εξέλιξη για τους ανθρώπους αυτούς και να
δώσει νοµικά ερείσµατα, επιχειρήµατα, τα οποία θα χρησιµοποι-
ήσουν συγκεκριµένα οικονοµικά συµφέροντα επενδυτών, εντός
και εκτός εισαγωγικών. 

Παρακολουθώντας τη συζήτηση που έγινε προηγουµένως για
την ερώτηση της κ. Μπακογιάννη -η οποία υπήρξε Υπουργός
Εξωτερικών και απορώ γιατί τοποθετείται µε αυτόν τον τρόπο-
προτείνω τη σύσταση διακοµµατικής επιτροπής από τα κόµµατα
που θέλουν να συµµετέχουν, προκειµένου να εξεταστούν όλες
οι πολιτικές, αλλά και οι νοµικές πτυχές του θέµατος. Πρέπει να
συνεδριάσει κεκλεισµένων των θυρών. Είναι ένα θέµα που αφορά
αποκλειστικά την Ελλάδα και τους Έλληνες και θα πρέπει να
υπάρξει εθνική συνεννόηση. Αυτή η επιτροπή θα δει τα ζητήµατα.
Και θα πρέπει να υπάρξει ταυτόχρονα δέσµευση, τουλάχιστον
από τα κόµµατα που θέλουν λύση για το θέµα και που θα συµµε-
τέχουν στην επιτροπή, να µη γίνει το ζήτηµα αντικείµενο προ-
εκλογικής αντιπαράθεσης. 

Θεωρώ ότι, αν το Υπουργείο Οικονοµικών πάρει τώρα την
πρωτοβουλία ή και πέρα από τα κυβερνητικά πλαίσια η διακοµ-
µατική επιτροπή στο πλαίσιο της Βουλής για να µην εµπλακεί κα-
θόλου η Κυβέρνηση, αυτό το θέµα θα έχει θετική έκβαση γι’
αυτούς που αδικούνται. Κάθε άλλη περίπτωση νοµίζω ότι θα έχει
τόσα προβλήµατα που θα αναιρέσει τη βούληση όλων µας να
δώσουµε θετική λύση στους ανθρώπους που αδικούνται απ’
αυτή τη γενικότερη απόφαση που αφορά το «κούρεµα» των οµο-
λόγων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, το θέµα

των κατόχων οµολόγων µικρών ποσών είναι στο επίκεντρο της
σηµερινής συζητήσεως.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Αυτό αναδεικνύει τον άχαρο ρόλο και τη δύσκολη θέση
στην οποία βρίσκονται.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εµείς αντιλαµβανόµεθα
τη δύσκολη θέση και την ώρα ευθύνης, αλλά ο πολιτικός πρέπει
να βρίσκει διατυπώσεις µε τις οποίες να αφήνει κάποιες ελπίδες
ότι αυτό το θέµα κάποια στιγµή µπορεί να διευθετηθεί.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κύριε Πρόεδρε, έχω την υποχρέωση να ανταποκριθώ στην
πρόσκληση που απευθύνουν οι συνάδελφοι µέσω των κοινοβου-
λευτικών ερωτήσεων. Τρεις επίκαιρες ερωτήσεις έχουν ακριβώς
το ίδιο θέµα και βεβαίως µού είναι πάρα πολύ δύσκολο να επι-
νοήσω κάτι διαφορετικό ως απάντηση σ’ ό,τι ήδη έχω πει στην

επίκαιρη ερώτηση που κατέθεσε η κ. Μπακογιάννη. 
Θα συµφωνήσω µε πολλές από τις επισηµάνσεις που έκανε ο

συνάδελφος κ. Κεγκέρογλου γιατί πραγµατικά στη συζήτηση που
πραγµατοποιείται πολύ λίγες φορές αναδεικνύεται το πού θα
µπορούσε να είχε φθάσει η χώρα µας αν δεν ανατρέπαµε αυτή
την πορεία που είχε πάρει και πού πραγµατικά θα έφτανε το δη-
µόσιο χρέος. Χαίροµαι που ο κ. Κεγκέρογλου είπε ότι δεν θα ήµα-
σταν καν σίγουροι αν θα µπορούσαµε να είχαµε φτάσει σε εκείνα
τα επίπεδα, γιατί το πιο πιθανό είναι ότι, όπως διαπιστώσαµε κι
εµείς από ένα σηµείο και µετά, ουδείς θα δάνειζε τη χώρα µ’ ένα
χαµηλό επιτόκιο όταν θα ήξερε ότι τα δηµοσιονοµικά της χώρας
έχουν βρεθεί πλέον εκτός ισορροπίας και εποµένως θα ήταν
αδύνατο κάποια στιγµή η χώρα να µπορέσει να τα εξυπηρετήσει. 

Απλά επιµένω και επισηµαίνω ότι αυτήν τη στιγµή ολοκληρώ-
θηκε το πρώτο τµήµα του PSI, είχαµε το πρώτο κοµµάτι της αν-
ταλλαγής που αφορούσε τα 177 δισεκατοµµύρια και βρισκό-
µαστε στην εξέλιξη της διαδικασίας ανταλλαγής. Έχει κατατεθεί
και έχει δοθεί η προθεσµία της 23ης Μαρτίου έτσι ώστε όσοι δεν
είχαν καταθέσει τα οµόλογά τους να έχουν τη δυνατότητα µέχρι
και τις 23 Μαρτίου να τα καταθέσουν για να εξασφαλίσουµε όσο
το δυνατόν υψηλότερο ποσοστό συµµετοχής, γιατί αυτό πραγ-
µατικά θα δώσει τη δυνατότητα στη χώρα µας να πετύχει όσο το
δυνατόν µεγαλύτερη αποµείωση του χρέους.

Σ’ ό,τι αφορά το θέµα που έθιξε ο κύριος συνάδελφος, ισχύουν
αυτά που είπα προηγουµένως.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Για να προσθέσω και τη

δική µου σκέψη, κύριε Υπουργέ, εικάζω ότι το ζήτηµα των εγγυή-
σεων των καταθέσεων είναι εθνική πολιτική. Άρα, επειδή άκουσα
ότι η όποια ρύθµιση θα παρασύρει το σύνολο των Ευρωπαίων µι-
κροεπενδυτών, επαναλαµβάνω τη σκέψη µου ότι το να είναι οι
εγγυήσεις των καταθέσεων στην Ελλάδα µέχρι 100.000 ευρώ,
είναι εθνική πολιτική. Οι άλλες τράπεζες θα έπρεπε ίσως να ακο-
λουθήσουν ένα ελληνικό παράδειγµα ότι «εγγυόµεθα µέχρι
100.000». Αν η ελληνική οικονοµία µπορεί να το αντέξει αυτό,
είναι κάτι που δεν νοµίζω ότι θα παρασύρει, όπως κακώς ανα-
γράφεται, την υπόλοιπη Ευρώπη. Δεν είναι ζήτηµα στο κούρεµα.
Αν αντιλαµβανόµεθα ότι ο έχων εγγύηση στις 100.000…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Προσέθεσα τη σκέψη

µου, κύριε Παπαδηµούλη. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Bεβαίως. Εκτός αν πήρα τη

σκέψη σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Κεγκέρογλου έχει

το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, δεν πιστεύω ότι

υπάρχει κανένα πολιτικό κόµµα, κανένας Βουλευτής που να µην
έχει τη βούληση να συνδράµει σε µία προσπάθεια που θα δικαιώ-
σει αυτούς τους ανθρώπους που καλύπτονται µάλιστα στο γε-
νικό θεωρητικό πλαίσιο απ’ αυτό που είπατε περί εγγύησης
καταθέσεων µέχρι 100.000 ευρώ. 

Εγώ έκανα µία συγκεκριµένη πρόταση την οποία καταθέτω µε
τη δευτερολογία µου στη Βουλή των Ελλήνων, τη συγκρότηση
διακοµµατικής επιτροπής που θα εξετάσει όλες τις πτυχές του
θέµατος µε το γνωστό στόχο προκειµένου και να µη δώσουµε
νοµικά ερείσµατα σε τράπεζες και µεγάλα funds, µε λίγα λόγια
«µεγαλοκαρχαρίες», να εκµεταλλευθούν την όποια απόφαση και
να µη δώσουµε αφορµή για ανατροπή των συµφωνηθέντων,
αλλά ταυτόχρονα να βρούµε τη στέρεα βάση, τη στέρεα οδό που
θα δώσει λύση στο θέµα.

Αυτήν τη διακοµµατική επιτροπή νοµίζω ότι µπορούµε και µε
πρωτοβουλία του Προεδρείου να τη συγκροτήσουµε. 

Δεν θέλω να πω τίποτα άλλο επί του θέµατος. Το γνωρίζουν
πάρα πολύ καλά όλοι. Μόνο τούτο θέλω να πω. Αν συγκροτηθεί
επιτροπή -και στο πλαίσιο της σοβαρότητας που πρέπει να υπάρ-
χει στην αντιµετώπιση του θέµατος- αν το θέµα δε γίνει αντικεί-
µενο προεκλογικής αντιπαράθεσης και δεν δώσουµε διά άλλης
οδού όλες τις αφορµές για να ανατραπεί, τότε θα υπάρξει  λύση.
Είµαι σίγουρος. Σε κάθε άλλη περίπτωση, που η όποια πολιτική
δύναµη, ή ο όποιος πολιτικός, θελήσει να πιαστεί από εκεί για να
κάνει τον υπέρµαχο, παραπάνω από τους άλλους, ενός σηµαντι-
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κού προβλήµατος για µια δίκαιη λύση, τότε ο ίδιος αυτός βάζει
εµπόδια στο να δοθεί η λύση αυτή καθ’ εαυτή. Πιστεύω ακρά-
δαντα, το είπα, ότι όλοι την επιζητούµε. 

Σας ευχαριστώ και θα ήθελα να εξετάσετε την πρότασή µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η πρότασή σας αφορά

τις εσωτερικές υποθέσεις της Βουλής. Δεν απευθύνεται στην Κυ-
βέρνηση. Είναι αυτό που λέµε internal affairs. Βεβαίως αν ο πολι-
τικός χρόνος που έχουµε στη διάθεσή µας το επιτρέπει πιστεύω
ότι στο πλαίσιο της Διαρκούς Επιτροπής Οικονοµικών ή και Κοι-
νωνικών Υποθέσεων θα µπορούσαµε να το συζητήσουµε.

Παρακαλείται ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών, κ. Φί-
λιππος Σαχινίδης, να δευτερολογήσει.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Κύριε Πρόεδρε, άκουσα και τη δική σας παρέµβαση,
άκουσα και την παρέµβαση του κυρίου συναδέλφου. 

Βεβαίως, όπως πολύ σωστά τονίσατε, η πρότασή του απευθύ-
νεται στο Προεδρείο της Βουλής. Στο βαθµό που υπάρχουν τα
χρονικά περιθώρια η Βουλή θα µπορούσε να το εξετάσει. 

Εγώ δε θα λάβω υπ’όψιν µου όλες αυτές τις προτάσεις και τις
σκέψεις που αποτυπώνονται στην ανάπτυξη της συγκεκριµένης
ερώτησης. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Συνεχίζουµε µε την τέταρτη µε αριθµό 648/13-3-2012 επίκαιρη

ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς, κ. Δηµήτρη Παπαδηµούλη προς τον
Υπουργό Οικονοµικών σχετικά µε τη  λήψη µέτρων για τα φυσικά
πρόσωπα-αποταµιευτές και τα ασφαλιστικά ταµεία από το PSI.

Θα απαντήσει και πάλι ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών, κ. Φίλιππος Σαχινίδης. 

Παρακαλείται ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, κ. Δηµήτρης Παπαδη-
µούλης, να διατυπώσει την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εγώ δια-
φωνώ µε το να φτιάξουµε µια επιτροπή όταν σε ένα-ενάµιση
µήνα θα έχουµε εκλογές. Θυµάµαι τη ρήση «αν δε θες να λύσεις
ένα πρόβληµα στην Ελλάδα, φτιάξε  µια επιτροπή». Διαφωνώ µε
την τοποθέτηση του Προεδρεύοντος, κ. Νιώτη, ότι οι πολιτικοί
πρέπει να αφήνουν ελπίδες. Εγώ πιστεύω, κύριε Νιώτη, ότι οι πο-
λιτικοί πρέπει να λένε την αλήθεια και να λύνουν προβλήµατα.
Γιατί η πολιτική κρίνεται εκ του αποτελέσµατος και όχι µε το προ-
εκλογικό παραµύθιασµα: Λέγε, λέγε, φτιάξε µια επιτροπή να υπό-
σχεται στον κόσµο. 

Σας ρωτώ: Ο κ. Βενιζέλος ήρθε στη Βουλή και είπε ότι θα
υπάρξει για τους µικροαποταµιευτές που αγόρασαν περίπου στο
άρτιο, στο 100%, οµόλογα του ελληνικού δηµοσίου, µηχανισµός
αναπλήρωσης απωλειών και το συνέδεσε µε το όριο των 100.000
ευρώ, που είναι εγγύηση για τις καταθέσεις.

Αυτοί οι άνθρωποι ψήφισαν Ελλάδα. Δεν έβγαλαν τα λεφτά
τους στην Ελβετία. Εµπιστεύτηκαν τη χώρα τους και την ελληνική
οικονοµία και νιώθουν τώρα κοροϊδία και εξαπάτηση. Έρχεται
τώρα ο κ. Γιούνκερ και λέει «µας διαβεβαίωσε ο κ. Βενιζέλος ότι
γι’ αυτή την κατηγορία δεν θα υπάρχουν διακρίσεις». Σας ρωτώ
και θέλω σαφή απάντηση. Μη µε παραπέµψετε στις προηγούµε-
νες. Στο ερώτηµά µου θέλω απάντηση. Όταν ο κ. Βενιζέλος υπο-
σχόταν µηχανισµό το είχε συζητήσει στο Eurogroup;

Το ότι άλλα είπε στο Γιούνκερ και στο Eurogroup και άλλα είπε
στη Βουλή, είναι συνειδητή εξαπάτηση, κύριε Σαχινίδη, ή προ-
σπάθησε και δεν τα κατάφερε; 

Πείτε µας τι προσπάθειες κάνατε, πού προσκρούσατε και δεν
τα καταφέρατε.

Δεύτερον: Εσάς, πριν από λίγες ηµέρες, µετά την αποκάλυψη
Γιούνκερ ότι ο κ. Βενιζέλος αυτά που υποσχόταν στη Βουλή δεν
τα ζήτησε εκεί, αλλά συµφώνησε στα αντίθετα -και στο χωροφύ-
λακα ψωµί και στο ληστή χαµπέρι- σας ρωτάνε στην τηλεόραση
του «ΣΚΑΪ» και απαντάτε: «Θα υπάρξει αντιµετώπιση εν ευθέτω
χρόνω».

Σας ερωτώ: Για εσάς, που είστε από την Ελασσόνα κι εκεί νο-
µίζω µιλάτε ντόµπρα, ποιος είναι ο εύθετος χρόνος; Οι ρωµαϊκές
καλένδες; Γιατί ελληνικές δεν υπάρχουν.

Αν δεν µπορείτε να αποζηµιώσετε, διότι φοβόσαστε τις νοµικές

παρενέργειες, γιατί δώσατε όλες αυτές τις διαβεβαιώσεις σε µι-
κροαποταµιευτές; 

Κάτι ακόµη: Τι σας εµποδίζει να πείτε σε αυτούς τους ανθρώ-
πους ότι, αν δεν µπορώ να αποζηµιώσω άµεσα -όπως δώσατε
στις τράπεζες τη δυνατότητα να συµψηφίζουν ζηµίες έναντι φο-
ρολογικών υποχρεώσεων και µάλιστα για πολλά χρόνια- θα σας
αποζηµιώσω τόσο όσο µπορώ και το υπόλοιπο της διαφοράς θα
το συµψηφίσω µε τις φορολογικές σας υποχρεώσεις έναντι του
ελληνικού κράτους για τα επόµενα χρόνια. Υπάρχουν λύσεις.

Και για να συµφωνήσω και σε κάτι µε τον κ. Νιώτη, θα ήθελα
να πω το εξής: Όπως µε εθνική πολιτική είπαµε ότι εγγυούµαστε
τις καταθέσεις -η ελληνική πολιτεία- έως των 100.000 ευρώ, µπο-
ρείτε να βρείτε ένα µηχανισµό αναπλήρωσης και εγγύησης για
τους µικροαποταµιευτές έως 100.000 ευρώ, οι οποίοι δεν αγό-
ρασαν στη δευτερογενή αγορά στο 40%, στο 50%, στο 60% της
ονοµαστικής τους αξίας αυτά τα οµόλογα αλλά τα αγόρασαν στο
99%, στο 98%, καµµιά φορά και πάνω από το 100% της ονοµα-
στικής τους αξίας.

Κύριε Σαχινίδη, δεν έχετε την πρώτη ευθύνη, αλλά σας όρισαν
να εκπροσωπείτε την Κυβέρνηση. 

Εποµένως, κωδικοποιώντας θα πω: Γιατί είπε αυτά που είπε
µέσα στη Βουλή ο κ. Βενιζέλος και είπε τα ανάποδα στο Eu-
rogroup και τον κάρφωσε ο κ. Γιούνκερ; Ποιος είναι ο εύθετος
χρόνος που εσείς αναφέρατε; Τι λέτε για τους µηχανισµούς εγ-
γύησης και αναπλήρωσης, τους οποίους σας πρότεινα; 

Και µη µας λέτε, «δεν µπορούµε να εξαιρέσουµε». Επιχείρησε
η Κυβέρνησή σας να εξαιρέσει από το κούρεµα οµόλογα ύψους
7,9 δισεκατοµµυρίων ευρώ, για να ευνοήσει ορισµένες τράπεζες.
Και το κατήγγειλα και ξεσηκώθηκε µεγάλη αρνητική δηµοσιότητα
για την Κυβέρνηση. Και αναγκαστήκατε να το πάρετε πίσω. Παρ’
ότι η EUROSTAT έχει βάλει από το 2010 στο χρέος το περίφηµο
swap της Goldman Sacks τιτλοποιηµένο µε το όνοµα «τίτλος»,
το αφήσατε απέξω. Γιατί δύο µέτρα και δύο σταθµά; Γιατί να
στέλνετε το µήνυµα ότι όποιος εµπιστεύεται την ελληνική οικο-
νοµία και την ελληνική πολιτεία, πρέπει να υφίσταται αυτήν την
αφαίµαξη και την ίδια ώρα να µένουν στο απυρόβλητο και να
βγάζουν τη γλώσσα στην ελληνική κοινωνία όσοι έβγαλαν τα
λεφτά τους στην Ελβετία, στην Αγγλία, στις Νήσους Καϋµάν και
των οποίων ούτε τη φορολόγηση των τόκων καταθέσεων έχετε
εξασφαλίσει ούτε τα ονόµατά τους έχετε δώσει στη δηµοσιό-
τητα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, ζητάω
ένα λεπτό, επειδή θα παραχωρήσω την Έδρα στον κ. Πολύδωρα,
επί προσωπικού να πω ότι συµφωνώ –γιατί πρέπει να ξεκινάµε
από τη συµφωνία- µε τον κ. Παπαδηµούλη, ο οποίος διατυπώνει
προτάσεις οι οποίες µπορούν να τύχουν της προσοχής, όπως και
ο κ. Κεγκέρογλου. 

Ευχαριστώ που σηµειώσατε ότι είναι άξια προσοχής και η δική
µου πρόταση, ότι αφού εγγυώµεθα σε εθνική βάση τις καταθέ-
σεις µέχρι 100.000, µπορούν να θεωρηθούν ως καταθέσεις οιονεί
οι µικροεπενδύσεις µέχρι 100.000 ευρώ.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Καταθέστε τροπολογία, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ! 
Από εκεί και πέρα νοµίζω πως ό,τι λέει ο κάθε συνάδελφος

εδώ, τον δεσµεύει και δεν κατατίθεται για προεκλογικούς λό-
γους. Προς θεού!

Και ο κ. Κεγκέρογλου, επίσης, έκανε µια ουσιώδη πρόταση.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Θα ήθελα το λόγο, κύριε Πρό-

εδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μπορείτε µετά να ζητή-

σετε από τον κ. Πολύδωρα, επί προσωπικού το λόγο, κύριε Κεγ-
κέρογλου, για να έχετε και περισσότερο χρόνο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µια κουβέντα
θέλω να πω.

Αντί για τον Υπουργό, βέβαια, απάντησε ο κ. Παπαδηµούλης
και απέκλισε και τη συµµετοχή του ΣΥΡΙΖΑ, απ’ ό,τι κατάλαβα,
σε µια ενδεχόµενη επιτροπή που θα συζητήσει σοβαρά το θέµα.
Εγώ δεν µιλάω για µια επιτροπή µέχρι τις εκλογές. Μιλάω για µια
επιτροπή για όσο χρειαστεί που να δώσει λύση. Όποιος απορρί-
πτει εκ των προτέρων τη συγκρότηση µιας τέτοιας επιτροπής
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που θα δώσει λύση σ’ ένα θέµα που αναγνωρίζουµε όλοι ότι
υπάρχει, τότε θα αρχίσω να αµφιβάλω αν θέλει να δώσει λύση
πραγµατικά µέσα από τη συναίνεση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα  καταλαµβάνει ο  Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Θα πρέπει αυτό να το σκεφτείτε καλά. Μη δεσµεύσετε τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Αφήστε να το συζητήσουν τα όργανα του ΣΥΡΙΖΑ για να
πάρουν απόφαση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Οίκοθεν νοείται ότι

αυτό δεν είναι προσωπικό, είναι σοβαρή πολιτική παρατήρηση.
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών, κ. Φίλιππος Σαχινί-

δης, έχει το λόγο, για να δευτερολογήσει.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κύριε Πρόεδρε, είπα και προηγουµένως ότι είναι άχαρος
ο ρόλος να προσπαθείς να απαντήσεις τρεις φορές την ίδια ερώ-
τηση. Ουσιαστικά αυτό συµβαίνει. Την ίδια ερώτηση κατέθεσε η
κ. Μπακογιάννη, την ίδια ερώτηση κατέθεσε ο κ. Κεγκέρογλου,
την ίδια ερώτηση κατέθεσε ο κ. Παπαδηµούλης. Εκείνο που αλ-
λάζει είναι ο χρωµατισµός. 

Διαπιστώνω ότι ο εκλεκτός συνάδελφος, ο κ. Παπαδηµούλης,
θέλησε να «πιπερίσει» λίγο την ερώτησή του στην ανάπτυξη της
για να µπορέσει να τη διαφοροποιήσει. Θέλησε να βάλει λιγάκι
οσµή και να αφήσει κάποια υπονοούµενα σ’ ό,τι αφορά την προ-
σπάθεια που έκανε η Κυβέρνηση για να προχωρήσει στην απο-
µείωση του χρέους, λέγοντας ότι η Κυβέρνηση επιχείρησε να
ευνοήσει κάποιους. 

Κύριε Παπαδηµούλη, είµαι σίγουρος ότι ήσασταν παρών, όταν
δηµόσια τοποθετήθηκε επ’ αυτού του ζητήµατος ο Αντιπρόεδρος
της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονοµικών, ο κ. Βενιζέλος,
απαντώντας στον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΣΥΡΙΖΑ, λέγοντας «ποια συµφέροντα υπηρετεί ο κ. Τσίπρας, όταν
έρχεται µέσα στη Βουλή και υπερασπίζεται απόψεις που ουσια-
στικά ξεπήδησαν µέσα από την αντιπαράθεση των τραπεζών».
Θέλω να σας υπενθυµίσω τη συγκεκριµένη συζήτηση. 

Έρχεστε σήµερα και την επαναλαµβάνεται, διότι απάντηση
εδόθη εκείνη την ηµέρα από τον Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης,
ο οποίος είπε: «Προσκάλεσα τις τράπεζες στο γραφείο µου και
µε διαβεβαίωσαν ότι θα συµµετέχουν όλες στην αποµείωση του
χρέους». Εποµένως, όλα αυτά τα οποία λέτε δεν έχουν να προ-
σθέσουν τίποτα σηµαντικό στη σηµερινή συζήτηση. 

Επίσης, είπατε προηγουµένως ότι η πρόταση που κατέθεσε ο
κύριος συνάδελφος, αποσκοπεί ουσιαστικά στο να κρατήσει
ανοικτό το θέµα, προκειµένου να εξευρεθεί ένα έρεισµα για
εκλογικά οφέλη. Μα αν αυτήν τη στιγµή κάποιος έχει στο µυαλό
του τις εκλογές, από τον τρόπο που τοποθετούµαστε σήµερα
µέσα στη Βουλή, µάλλον αυτός είστε εσείς και όχι η Κυβέρνηση.
Η Κυβέρνηση αν ήθελε να αποκοµίσει εκλογικά οφέλη θα έκανε
αυτό το οποίο κάνετε εσείς. Βγαίνετε και τοποθετήστε ανέξοδα,
διότι ξέρετε ότι εσείς δεν έχετε καµµία ευθύνη, δεν πρόκειται να
αντιµετωπίσετε κανένα νοµικό πρόβληµα µε τις τοποθετήσεις
σας, σ’ αντίθεση µ’ εµάς οι οποίοι θα πρέπει να είµαστε πάρα
πολύ προσεκτικοί, πάρα πολύ υπεύθυνοι σ’ αυτά τα οποία λέµε.
Διότι σας υπενθυµίζω, όπως υπενθυµίζω και σ’ όλους τους συ-
ναδέλφους σ’ αυτήν την Αίθουσα, ότι δεν έχει ολοκληρωθεί η
διαδικασία. Έχει γίνει η ανταλλαγή των πρώτων 177 δισεκατοµ-
µυρίων και παραµένει σε εξέλιξη το υπόλοιπο τµήµα, το οποίο
και ολοκληρώνεται µέχρι τις 23 Μαρτίου.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό. Πριν δώσω το λόγο για δευτερολογία στον κ. Παπα-
δηµούλη, έχω να κάνω µια ανακοίνωση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα
επτά µαθήτριες και µαθητές και τρεις εκπαιδευτικοί από το Γυ-
µνάσιο Μούδρου, Λήµνου, δηλαδή συµπατριώτες του Ηφαίστου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Παπαδηµούλης έχει το λόγο, για να δευτερολογήσει.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Σαχινίδη, ειλικρινά απορώ. Ξέρετε πάρα πολύ καλά –

όπως ξέρουν και όλοι µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα, ελπίζω- ότι το
κούρεµα, το PSI, οι όροι του, οι ενδεχόµενες εξαιρέσεις του είναι
αποκλειστική αρµοδιότητα της Κυβέρνησης, την οποία τη σχε-
διάσατε και την υλοποιείτε και την ολοκληρώνετε µε τη συν-
δροµή ακριβοπληρωµένων ξένων ειδικών συµβούλων. Δεν είναι
αρµοδιότητα µιας διακοµµατικής επιτροπής. Στη Βουλή, µάλι-
στα, το φέρατε µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος. 

Το ερώτηµα, λοιπόν, στο οποίο και πάλι δεν απαντήσατε είναι:
Τι εννοούσε ο κ. Βενιζέλος όταν έλεγε ότι θα υπάρξει µηχανισµός
αναπλήρωσης των απωλειών για τους ιδιώτες αποταµιευτές έως
του ποσού των 100.000 ευρώ; Πώς και πότε; Τι εννοούσατε εσείς
όταν είπατε «Εν ευθέτω χρόνω θα αντιµετωπιστεί»; Πώς απαν-
τάτε στην πρόταση που σας έκανα για συµψηφισµό των ζηµιών
µε φορολογικές υποχρεώσεις; Γιατί το δώσατε στις τράπεζες -
και µάλιστα επεκτείνοντας και τη χρονική ισχύ του- και το αρνεί-
στε τους ιδιώτες µικροαποταµιευτές; 

Επίσης, δεν περίµενα από εσάς να καταφύγετε στη διαστρέ-
βλωση της πραγµατικότητας. Η εξαίρεση από το κούρεµα οµο-
λόγων 7,9 δισεκατοµµυρίων προέκυψε µετά την ψήφιση του PSI
στη Βουλή, µε απόφαση του Υπουργικού Συµβουλίου που δό-
θηκε στη δηµοσιότητα. Το θέµα αυτό δηµοσιεύθηκε που είχε
άρωµα σκανδάλου και εύνοιας σε µεγάλη εφηµερίδα –στο
«ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ»- ηµέρα Κυριακή. Κατέθεσα εγώ ερώτηση και
σας ξεφώνησα τη Δευτέρα το πρωί. Υπήρξε δηµοσιότητα. Και
υπό το κράτος αυτής της κατακραυγής, ο κ. Βενιζέλος Τρίτη
απόγευµα φώναξε τους τραπεζίτες, τους είπε «παιδιά δεν µας
παίρνει» και µπήκαν στο κούρεµα. 

Όλοι στην Ελλάδα γνωριζόµαστε. Ο τόπος είναι µικρός. Όλοι
ξέρουν ποιοι έχουν την εύνοια και τη στήριξη συγκεκριµένων µε-
γάλων συµφερόντων –ο Βενιζέλος ή ο Παπαδηµούλης, ο Βενιζέ-
λος ή ο Τσίπρας- και όλοι ξέρουν ποιοι αγωνίζονται ενάντια στην
κυριαρχία αυτών των συµφερόντων. Γι’ αυτό, λοιπόν, «συλλη-
φθέντες κλέπτοντας οπώρας», καταφύγατε στη λάσπη περί µε-
γάλων συµφερόντων. Αυτά δεν µε αγγίζουν, κύριε Σαχινίδη. Και
δεν περίµενα εσείς να τα επαναλάβετε. 

Από εκεί και πέρα, θέλω να µου πείτε και κάτι ακόµη: Πριν δώ-
σετε τις διαβεβαιώσεις στον κ. Γιούνκερ ότι θα αντιµετωπιστούν
και οι ιδιώτες µικροαποταµιευτές µε τον ίδιο τρόπο που θα αντι-
µετωπιστούν οι υπόλοιποι, κοιτάξατε καθόλου να δείτε τι ισχύει
στη νοµοθεσία σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες; 

Στο Βέλγιο και την Ολλανδία, υπάρχουν νόµοι που προστα-
τεύουν τους ιδιώτες µικροαποταµιευτές από τέτοιες καταστά-
σεις για να συντηρούν το κλίµα της εµπιστοσύνης των πολιτών
να αγοράζουν «πατριωτικά» -να το πω έτσι- το εθνικό τους οµό-
λογο. 

Ξέρετε, τι κάνετε τώρα εσείς; Έχοντας εξαπατήσει αυτόν τον
κόσµο, στέλνετε ένα σήµα ότι µάγκας και ωραίος είναι όποιος
βγάζει τα λεφτά του στην Ελβετία όπου παραµένει στην ανωνυ-
µία, παραµένουν αφορολόγητα και ότι είναι κορόιδο όποιος ψη-
φίζει Ελλάδα, αγοράζει στο άρτιο ένα οµόλογο του ελληνικού
δηµοσίου. Και κυρίως κορόιδο είναι, όποιος πιστεύει τον εκπρό-
σωπο της ελληνικής Κυβέρνησης -τον κ. Βενιζέλο επί παραδείγ-
µατι στην προκειµένη περίπτωση- ο οποίος διαβεβαιώνει «Μην
ανησυχείτε, θα υπάρξει αποζηµίωση, θα υπάρξει ειδική µεταχεί-
ριση».

Ειδική µεταχείριση και αποζηµίωση γενναιότατη υπήρξε για τις
τράπεζες και τους τραπεζίτες. Εκεί έχετε δύο µέτρα και δύο
σταθµά. Εύνοια για τους τραπεζίτες, εξαπάτηση και άγριο «κού-
ρεµα» για τους ιδιώτες µικροαποταµιευτές. Και για να καταλά-
βουµε το µέγεθος του προβλήµατος, µιλάµε για λίγες χιλιάδες
ανθρώπων χαµηλών και µεσαίων εισοδηµάτων, που το σύνολο
των αποταµιεύσεών τους είναι πολύ µικρό κλάσµα, της τάξεως
των 2 ή 3 δισεκατοµµυρίων, του συνολικού ύψους του χρέους.
Άρα, δεν είναι οικονοµικό  το πρόβληµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπαδηµούλη.

Παρακαλείται ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φί-
λιππος Σαχινίδης να λάβει το λόγο, για να ολοκληρώσει την απάν-
τησή του.
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ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, εάν θεωρείτε ότι µε τη δική σας παρέµβαση
–δεν είναι βέβαια οικείος σε εµένα ο όρος «ξεφώνισα» που χρη-
σιµοποιήσατε- βάλατε ένα µικρό λιθαράκι σε αυτήν τη µεγάλη
προσπάθεια για την αποµείωση του χρέους και θεωρείτε ότι δεν
σας αναγνωρίσαµε το ότι βοηθήσατε να έρθουν και άλλα οµό-
λογα, τότε µε µεγάλη µου χαρά να σας συγχαρώ γι’ αυτήν τη συ-
νεισφορά την οποία είχατε, έτσι ώστε να συµπεριληφθεί
µεγαλύτερος όγκος οµολόγων στη διαδικασία αποµείωσης του
χρέους. 

Να σας υπενθυµίσω απλώς, όπως τόνισα και στην πρωτολογία
µου, ότι αυτή η διαδικασία είναι σε εξέλιξη. Τα συγκεκριµένα
οµόλογα, στα οποία εσείς αναφέρεστε, τα οποία λέτε ότι διά νο-
µικής ρυθµίσεως ότι τα εξαιρέσαµε, είναι σε διαδικασία ανταλ-
λαγής έως τις 23 Μαρτίου, όπως είπα και στην πρωτολογία µου.

Θέλω, επίσης, να σας πω ότι δεν σας καταλόγισα πως υπηρε-
τείτε συµφέροντα. Εκείνο το οποίο σας είπα -και µετέφερα το
διάλογο που έγινε µεταξύ του Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης
και του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ-
είναι ότι ουσιαστικά µεταφέρατε µέσα στην Αίθουσα της Βουλής
επιχειρήµατα τα οποία ακούστηκαν έξω από την Αίθουσα της
Βουλής στην αντιπαράθεση που υπήρχε, στη σύγκρουση µεταξύ
των τραπεζών. Θεωρώ περίεργο επιχειρήµατα τα οποία ακού-
γονται από τις τράπεζες, όταν η µία αντεπιτίθεται στην άλλη για
µια σειρά από ζητήµατα, να έρχονται κάποιοι εδώ και να τα µε-
ταφέρουν.

Επίσης, θεωρώ ανοίκειο το παίγνιο που κάνετε µεταξύ τραπε-
ζών και τραπεζιτών. Δεν ξέρω εάν πιστεύετε ότι µια σύγχρονη οι-
κονοµία πρέπει να επιστρέψει στον αντιπραγµατισµό. Οι
πρωτοβουλίες που έχει πάρει η Κυβέρνηση, κύριε Παπαδηµούλη,
δεν είναι πρωτοβουλίες οι οποίες έρχονται να στηρίξουν τους
τραπεζίτες. Οι πρωτοβουλίες που έχει πάρει η Κυβέρνηση, είναι
πρωτοβουλίες οι οποίες έρχονται να στηρίξουν τις τράπεζες.
Γιατί εµείς καλώς ή κακώς, εξακολουθούµε να πιστεύουµε ότι
µια σύγχρονη οικονοµία, που λειτουργεί µε τους όρους του κα-
πιταλισµού, εάν θέλετε, πρέπει να έχει ισχυρές τράπεζες και πρέ-
πει να προστατεύσει και τις καταθέσεις των Ελλήνων πολιτών.
Γιατί καταθέσεις, χωρίς τράπεζες, δεν µπορούν να υπάρξουν.
Όποιες πρωτοβουλίες, λοιπόν, παίρνουµε, τις παίρνουµε στο
όνοµα των καταθετών και όλων εκείνων των µικρών επιχειρή-
σεων, οι οποίες προσβλέπουν πότε θα αποκατασταθούν οι τρά-
πεζες στον αναπτυξιακό τους ρόλο µέσα από την ανακεφα-
λαιοποίηση, για να µπορέσουµε, πραγµατικά, να επαναφέρουµε
την οικονοµία σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης. 

Εποµένως δεν υπηρετούµε τους τραπεζίτες, υπηρετούµε την
αναγκαιότητα της χώρας να έχει ένα υγιές τραπεζικό σύστηµα,
εκτός εάν εσείς θέλετε να µας ωθήσετε σε έναν άλλον τρόπο λει-
τουργίας της οικονοµίας, που δεν θα υπάρχουν τράπεζες, που
οι συναλλαγές θα γίνονται µέσω του αντιπραγµατισµού. Οπότε,
εάν αυτή είναι µία από τις προεκλογικές σας προτάσεις, ευχαρί-
στως να την καταθέσετε, να τη συζητήσουµε και να δούµε µήπως
η δική σας πρόταση, έχει να προσφέρει κάτι καλύτερο στην ανα-
πτυξιακή προοπτική της ελληνικής οικονοµίας. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Πάντως, κύριε

Υπουργέ, νοµίζω ότι θα πρέπει να εκφράσετε µία σκέψη, ότι το
θέµα των ιδιωτών οµολογιούχων είναι ανοικτό. Δεν έχει κλείσει
ούτε θετικά ούτε αρνητικά αυτήν τη στιγµή. Αυτή η γνώµη µου
άπτεται των πραγµάτων;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Κύριε Πρόεδρε, έχω τοποθετηθεί επί του ζητήµατος, δεν
θα ήθελα να επαναλάβω κάτι παραπάνω. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας ευχαριστώ.
Ο συνάδελφος Βουλευτής κ. Γρηγόρης Ψαριανός, Βουλευτής

της Β’ Αθήνας, µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής
κ. Φίλιππο Πετσάλνικο αιτείται ολιγοηµέρου αδείας απουσίας του
στο εξωτερικό κατά το διάστηµα από τις 15 Μαρτίου έως τις 19
Μαρτίου 2012.

Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Οµοίως, ο συνάδελφος Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Μπεντενίω-

της µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο
Πετσάλνικο αιτείται ολιγοηµέρου αδείας απουσίας του στο εξω-
τερικό κατά το διάστηµα 18 Μαρτίου και 19 Μαρτίου 2012 και
συγκεκριµένα στην Κύπρο.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι οκτώ µαθήτριες και
µαθητές και τρεις εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο και λυκειακές
τάξεις του Αρµενίου Λάρισας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο µετ’ ενθουσιασµού χειροκροτών συνάδελφος είναι ο κ.
Αστέριος Ροντούλης, Λαρισαίος Βουλευτής. Πριν από λίγο στον
υπουργικό θώκο ήταν ο Λαρισαίος, επίσης, Φίλιππος Σαχινίδης,
Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών. 

Η δεύτερη µε αριθµό 647/13-3-2012 επίκαιρη ερώτηση δευ-
τέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεράσιµου
Γιακουµάτου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
εφαρµογή του νόµου για την «Ρύθµιση της αγοράς παιγνίων»,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος συντρέχοντος στο πρόσωπο
του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Επόµενη είναι η τρίτη µε αριθµό 652/13-3-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Κυριάκου Βελόπουλου προς τον Υπουργό Πολιτι-
σµού και Τουρισµού, σχετικά µε την καταγραφή των κλαπέντων
ελληνικών αρχαιοτήτων από τα γερµανικά στρατεύµατα κατοχής. 

Την επίκαιρη ερώτηση, εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απαν-
τήσει ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού, κ. Πέτρος Αλι-
βιζάτος.

Εγώ προσωπικά ζητώ τον κατάλογο που έχει εκδώσει και
ξέρω, ο κ. Κυριάκος  Βελόπουλος.

Ο κ. Κυριάκος Βελόπουλος έχει το λόγο, προκειµένου να ανα-
πτύξει την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Προσωπικά τον κ. Αλιβιζάτο τον σέβοµαι, τον τιµώ και τον

εκτιµώ. Απλά στο πρόσωπό του σήµερα, θα καταγγείλω εβδο-
µήντα χρόνια αβελτηρίας και προδοσίας ενός µεγάλου ζητήµα-
τος και έχει να κάνει µε την προδοσία της πολιτισµικής µας
κληρονοµιάς. Ακούγεται βαρύ, αλλά είναι µία πραγµατικότητα
που όταν την έλαβα εγώ στα χέρια µου, κύριε Υπουργέ, όχι απλά
συγκλονίστηκα, όχι απλά οργίστηκα, όχι απλά αγανάκτησα, κα-
τάλαβα γιατί η Ελλάδα βρίσκεται ακόµη και τώρα κάτω από την
µπότα των Γερµανών.

Είµαι ενοχληµένος, διότι αντιλαµβάνοµαι ότι ο Υπουργός δεν
µπορεί να αντέξει το βάρος µιας αντιπαραθέσεως που έχει να
κάνει κυρίως µε την ουσία της υποθέσεως. Και αναφέροµαι στον
κ. Γερουλάνο.

Δεν µπορεί, κύριε Πρόεδρε, να είναι πλυντήριο η παράταξη
της Νέας Δηµοκρατίας στα ανοµήµατα τριάντα ετών του ΠΑΣΟΚ
και ούτε µίας διεκδικήσεως για τα αρχαία ευρήµατά µας. Δεν
µπορεί να είστε συναυτουργοί σε ένα έγκληµα και να έρχεστε να
απολογείστε εσείς, όταν και οι άλλοι είναι συνυπεύθυνοι. Αναφέ-
ροµαι στο γεγονός της µη διεκδικήσεως του αυτονοήτου. 

Φοβόµαστε, κύριε Πρόεδρε -χθες είχαµε µία κοινή Επιτροπή
Οικονοµικών και Εξωτερικών και Άµυνας- να έρθουν οι Υπουργοί
να µιλήσουν για τις επανορθώσεις. Όπως πολύ ορθά είπε ο Πρό-
εδρος του ΛΑΟΣ σήµερα, είναι τόσο φοβισµένη η ελληνική πολι-
τική ηγεσία απέναντι στο Γερµανό κατακτητή, ο οποίος µας έχει
κατακτήσει πλέον οικονοµικά, που δεν τόλµησαν να έρθουν οι
Υπουργοί. Και ξαφνικά οι Βουλευτές έµειναν σύξυλοι στην επι-
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τροπή και απορηµένοι γιατί πήγαν.  
Πάµε στην ουσία λοιπόν. Κύριε Υπουργέ, εγώ µεγάλωσα στη

Γερµανία. Μικρός πήγαινα στα µουσεία στη Γερµανία, στο Βερο-
λίνο και σε άλλες πόλεις και έβλεπα αρχαία ελληνικά αντικείµενα
και αναρωτιόµουν, πώς βρέθηκαν εκεί αυτά τα αντικείµενα. Μου
προξένησε µεγαλύτερη απορία και κατάπληξη, κύριε Υπουργέ,
όταν άκουσα ότι πρόσφατα οι Τούρκοι διεκδικούν όλο το µουσείο
ουσιαστικά, την πτέρυγα της Περγάµου. Η Πέργαµος είναι ελλη-
νική πόλη, το ξέρουµε όλοι αυτό. Τα διεκδικούν οι Τούρκοι από
τους Γερµανούς.

Κύριε Υπουργέ, ξέρω ότι είναι δύσκολο αυτό το θέµα, αλλά
έχω µπροστά µου το απόσπασµα –σε εσάς, κύριε Πρόεδρε, θα
το δώσω ολόκληρο, γιατί περιλαµβάνει και βουλγαρικές κλοπές
και ιταλικές- για το τι έκλεψαν οι Γερµανοί από τα µουσεία µας,
αγάλµατα και εικόνες από µοναστήρια. Μιλάµε για οκτώ χιλιάδες
αντικείµενα. Εκτίµηση φίλου µου καθηγητού και αρχαιολόγου,
είναι ότι η αξία τους είναι πάνω από 1,5 τρισεκατοµµύριο ευρώ.
Είναι απίστευτο. Είναι από το 1946. Αυτός ο κατάλογος είναι του
Υπουργείου Πολιτισµού. Τον έφερε ο Υπουργός, προς τιµήν του.
Είναι ο µοναδικός Υπουργός που φέρνει το θέµα στη Βουλή µε
κατάλογο, γιατί όλοι κρύβονται. 

Αυτός ο κατάλογος, λοιπόν, που θα τον καταθέσω στα Πρα-
κτικά και όποιος Βουλευτής συνάδελφος θέλει ας τον παραλάβει,
µιλάει για τις γερµανικές κλοπές, επαναλαµβάνω, γιατί από το
’47 µέχρι σήµερα, κανένας Βουλευτής, κανένα κόµµα ούτε το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ, µίλησαν για το
θέµα. Θα σας εξηγήσω στη δευτερολογία µου, γιατί το έκανα
αυτό, κύριε Πρόεδρε. 

Γιατί πλέον θα ξεκαθαρίσουµε τα πράγµατα. Μόλις το παρέ-
λαβα πριν ένα µήνα, κύριε Πρόεδρε -το ξέρετε καλύτερα γιατί
σας µίλησα προηγουµένως- έγινα στόχος, στοχοποιήθηκα. Δέ-
χτηκα τηλέφωνα από φίλους, γιατί έχω γνωστούς και στη γερµα-
νική πρεσβεία και έχω και φίλους στη Γερµανία, που µου είπαν:
Να µην ανακινήσεις το ζήτηµα. Ε, λοιπόν, θα το ανακινήσουµε
ως Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός. Θα διεκδικήσουµε νοµικά
ό,τι δικαιούµαστε. Δεν µπορούν να έχουν σε προθήκες στο µου-
σείο τους τα κλεµµένα αντικείµενα.

Κλείνοντας, θα σας διαβάσω τον πρόλογο, γιατί εµένα µε ενο-
χλεί άλλο, κύριε Πρόεδρε. Το θέµα το έθαψε το ελληνικό πολι-
τικό σύστηµα. Το έχουν θάψει κύριε Πρόεδρε. Γιατί το έθαψαν;
Σας λέω ότι αυτός εδώ που γράφει, είναι ο κ. Παπαδήµος, ο
Υπουργός της περιόδου του ’46. Δεν ξέρω αν έχει συγγένεια µε
τον Πρωθυπουργό µας, δεν το γνωρίζω, ψάχνω και δεν µπορώ
να βρω. Υπογράφει την έκθεση και τον πρόλογο του καταλόγου
των αρχαίων αντικειµένων κάποιος Παπαδήµος. Αν είναι δυστυ-
χής ή ευτυχής η συγκυρία, θα αποδειχθεί στην πορεία. Λέει, λοι-
πόν, ότι ο κατάλογος είναι περίπου οκτώ χιλιάδες αντικείµενα και
είναι ελλιπής, δηλαδή έχουν και άλλα αντικείµενα κλεµµένα. Είναι
όλα καταγεγραµµένα.

Ακούστε τι λέει σε ένα σηµείο, πρόεδρέ µου, γιατί όταν το διά-
βασα, είπα ότι δεν είναι δυνατόν να υπάρχουν Έλληνες, που τα
ανέχονται αυτά. «Οι Γερµανοί στρατιώτες εις την Ακρόπολη,
αφού έφεραν γυναίκες ελευθέρων ηθών όχι µόνο έκαναν και διέ-
πραξαν… –να µην πω τι, το γράφει- αλλά ουρούσαν και αφό-
δευαν στην Ακρόπολη». Και κανείς δεν µιλάει. Είναι κατάλογος
του Υπουργείου Πολιτισµού, δεν είναι δικός µου. 

Συνεχίζω. Λέει µέσα το πολύ απλό. Οι Γερµανοί ουδέποτε απέ-
διδαν τα κλεµµένα στους Έλληνες που τα ζητούσαν, διότι πολύ
απλά, ουδείς στρατηγός υπόκειται στον έλεγχο ουδενός Υπουρ-
γείου της Ελλάδος το ‘42 και το ‘43. 

Να συνεχίσω και να σας πω τι έλεγαν και πώς µας φέρονταν.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Τα υπόλοιπα στη δευ-

τερολογία σας.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Να σας πω µόνο το εξής και

κλείνω εδώ. Μεταχειρίζονταν «γλώσσα ην µόνον προς δούλους»
οι Γερµανοί για τους Έλληνες. Είναι από το ’46, κύριε Υπουργέ
µου. Δεν φταίτε εσείς βέβαια. Εσείς αναλαµβάνετε βαρύ φορτίο,
αλλά οι Γερµανοί «εγκληµατίες» της πολιτιστικής κληρονοµιάς
δεν απολογήθηκαν ποτέ, γιατί το ελληνικό σύστηµα ελέγχεται
από τη Γερµανία και θα σας πω σε λίγο γιατί το λέω αυτό. Μιλάω
για το ελληνικό πολιτικό σύστηµα από το ’52 και το ’53, γιατί όλοι

οι δοσίλογοι απελευθερώθηκαν. Κανείς δοσίλογος δεν τιµωρή-
θηκε στα δικαστήρια. Να µην θυµίσω τον Μέρτεν, αυτόν που
«ήπιε το αίµα» των Εβραίων στη Θεσσαλονίκη, πώς έφυγε ένα
βράδυ µε απόφαση κάποιων.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.  Συγγνώµη για τη φωνή.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Πριν δώσω το λόγο

στον Υπουργό, θα ήθελα να µου απαντήσετε σε µία ερώτησή
µου. Εσείς που είστε τόσο επιµελής, τον κατάλογο τον βρήκατε
και τον θέτετε στη δηµοσιότητα και στον κοινοβουλευτικό
έλεγχο, έχετε εντοπίσει τα απαχθέντα αντικείµενα; Λέω «απαχ-
θέντα», γιατί έχουν ψυχή. Έχουν εντοπιστεί πού βρίσκονται στη
Γερµανία;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Για να εντοπίσεις κάτι, κύριε Πρό-
εδρε, πρέπει να το αναζητήσεις, να το διεκδικήσεις. 

Ο κατάλογος έχει µέσα και ονόµατα συγκεκριµένων αγαλµά-
των, συγκεκριµένων κωδικών, που µπορείς να πας να τα διεκδι-
κήσεις µε µία επιτροπή και να τα ζητήσει επισήµως. Θα ήθελα να
µου απαντήσει ο Υπουργός αν η Ελλάδα έκανε ποτέ επίσηµα
θέµα γι’ αυτό το ζήτηµα. Ζήτησε επισήµως τα κλαπέντα; 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κυριάκο Βελόπουλο.

Παρακαλείται ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού, κ. Πέ-
τρος Αλιβιζάτος, να λάβει το λόγο, προκειµένου να απαντήσει
στον ερωτώντα συνάδελφο.

ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού
και Τουρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ και τον
κύριο Βουλευτή για την ερώτησή του. 

Θα µου επιτρέψετε να σας πω το εξής: Καταλαβαίνω πώς αι-
σθάνεστε όσον αφορά την απουσία του προϊσταµένου µου
Υπουργού, αλλά θα πρέπει να σας πω ότι οι µεν ερωτήσεις είθι-
σται να απευθύνονται προς τον Υπουργό, αλλά εφόσον καλώς ή
κακώς ο κάθε Υπουργός έχει δώσει τις αποκλειστικές αρµοδιό-
τητες ορισµένων τοµέων του Υπουργείου του σε Υφυπουργούς,
καταλαβαίνετε ότι εκείνος ο οποίος συνήθως φέρει το βάρος των
απαντήσεων είναι ο εκάστοτε Υφυπουργός, που έχει και τις αρ-
µοδιότητες. 

Σας ευχαριστώ για τα καλά σας λόγια. Δεν ήρθα εδώ για να
απολογηθώ. Ήρθα να σας δώσω απάντηση για κάτι για το οποίο,
όπως πολύ σωστά είπατε, δεν φέρω καµµία ευθύνη. Απλού-
στατα, θα προσπαθήσω να σας διαφωτίσω για ορισµένα πράγ-
µατα, τα οποία τυχόν δεν έχουν τεθεί υπόψη σας. 

Κατ’ αρχάς, είναι γεγονός αναµφισβήτητο ότι στην περίοδο
της Κατοχής δεν παρατηρήθηκαν –και θα σας εξηγήσω γιατί- ση-
µαντικές κλοπές έργων των λιγότερο ή περισσότερο γνωστών
που υπήρχαν στην Ελλάδα για έναν και µοναδικό λόγο, διότι όλα
αυτά είχαν επιµελέστατα αποκρυβεί από τους Έλληνες αρχαι-
ολόγους. Όταν ξεκίνησε ο ελληνοϊταλικός πόλεµος, επειδή λίγο-
πολύ ήταν γνωστό ότι επέκειτο πόλεµος, είχε σχεδιαστεί πώς θα
κρυφθούν οι θησαυροί µας, για να µην γίνουν αντικείµενο σύλη-
σης από τους ξένους στρατιώτες σε δεύτερη φάση, διότι ο κύ-
ριος σκοπός τους ήταν να µην καταστραφούν από βοµβαρ-
δισµούς. Ευτυχώς που έγινε αυτή η απόκρυψη. 

Θα πρέπει να σας πω ότι ως µικρό παιδί θυµάµαι πως, όταν
πήγαινα µε τους γονείς µου στους Δελφούς, Ολυµπία και αλλού,
ακόµα τότε µας έδειχναν οι φύλακες πού ήταν κρυµµένα  και πώς
ήταν συσκευασµένα για να αποκρυβούν. Πολλά δε από αυτά,
στις αρχές τις δεκαετίας του ’50 ήταν ακόµα στη συσκευασία
τους. 

Από εκεί και πέρα, το 1946, όπως πολύ ορθώς είπατε, εξεδόθη
ο περίφηµος τόµος, τον οποίο αναφέρατε και τον οποίο κατα-
θέτω στα Πρακτικά, µε τον τίτλο «Ζηµίαι αρχαιοτήτων εκ του πο-
λέµου και των στρατών κατοχής», συγγραφείς του οποίου ήταν
οι επιφανέστεροι των ελλήνων αρχαιολόγων της εποχής εκείνης.
Αναφέρω ενδεικτικά τον Καρούζο, τον Καλλιγά, τον Μηλιάδη, τον
Ανδριτσόπουλο, τον Ζαφειρόπουλο, που είναι άνθρωποι οι οποίοι
άφησαν εποχή στην επιστήµη. Ο σκοπός της εκδόσεως ήταν αφ’
ενός µεν η καταγραφή, αφ’ ετέρου δε να δηµιουργηθούν οι προ-
ϋποθέσεις επιστροφής, εφόσον µπορούσαν επί τη βάσει της µε-
λέτης αυτής να εντοπιστούν τα αντικείµενα.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ.
Πέτρος-Παύλος Αλιβιζάτος καταθέτει για τα Πρακτικά τον προ-
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αναφερθέντα τόµο, ο οποίος βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της
Βουλής)

Κύριε Βουλευτά, υπήρχε ένα µεγάλο πρόβληµα µε αυτόν τον
κατάλογο και επειδή τον έχετε, θα το δείτε και µόνος σας. Ενώ
ήταν λεπτοµερέστατος, όπως και ο κατάλογος που θα σας δώσω
για τα Βυζαντινά και µετά –είµαι σίγουρος ότι τον έχετε- το πρό-
βληµα ήταν ότι δεν υπήρχαν φωτογραφίες και το είδατε αυτό.
Εξαιτίας αυτού του γεγονός, η εντόπιση των κλεµµένων ήταν δυ-
σχερεστάτη. Προσπαθήσαµε µε την περιγραφή, όπως πολύ
σωστά είπατε, αλλά δεν κατέστη δυνατόν –απλώς σας µεταφέρω
τι υπάρχει στη βιβλιογραφία- να µπορέσουν να εντοπίσουν αρ-
χαία αξίας, τα οποία είχαν κλαπεί. 

Από εκεί και πέρα, όπως γνωρίζετε, επειδή έχετε ασχοληθεί
µε το θέµα, η µεγάλη σύλληση δεν έγινε επισήµως από τα µου-
σεία µας, αλλά από τους «αρχαιολόγους» οι οποίοι ακολουθού-
σαν τα στρατεύµατα από όλους αυτούς οι οποίοι ήλπιζαν ότι θα
κερδίσουν ευρίσκοντες αρχαία κ.λπ.. Οπότε, καταλαβαίνετε ότι
το έργο όλης της επιτροπής και των αρχαιολόγων ήταν ακόµα
δυσκολότερο. 

Ξέρετε ότι γι’ αυτή την προστασία των αρχαιοτήτων υπάρχουν
µελέτες, µε πρώτη και καλύτερη την περίφηµη µελέτη του Βα-
σίλη Πετράκου όπου αναφέρονται τα πάντα. Είναι µια µελέτη που
εξεδόθη από την Ελληνική Αρχαιολογική Εταιρεία το 1994 και
εκεί µέσα εκτίθενται τα πάντα.

Πριν προχωρήσω περαιτέρω, θα σας πω δύο πράγµατα. Πρώ-
τον, η µέριµνα της Αρχαιολογικής Υπηρεσίας για την ανάκτηση
των κλαπεισών αρχαιοτήτων υπήρξε διαρκής και συστηµατική. 

Υπάρχουν εγκύκλιοι που εξεδόθησαν το 1984 και το 1993 προς
όλες τις Εφορίες των Προϊστορικών και Κλασικών Αρχαιοτήτων,
όπου εκεί εζητείτο να γίνει η πλήρης καταγραφή. Πρόκειται για
εγκυκλίους που επαναλήφθησαν αργότερα, εξ ου και βγήκε αυτή
η λίστα –για την οποία θα σας µιλήσω στη δευτερολογία µου- και
που δεν υπήρχε εδώ πέρα. 

Θα ήθελα να κάνω µια µικρή παρατήρηση, πριν αναφέρω τα
υπόλοιπα στη δευτερολογία µου. Έχω γυρίσει όλα τα µουσεία
της Ευρώπης, διότι µε ενδιαφέρει η ελληνική ιστορία, η αρχαι-
ολογία κ.λπ.. Να σας πω κάτι; Πιστεύω, κύριε Βουλευτά, ότι τα
περισσότερα από αυτά που βλέπατε µικρός –και είναι προς τιµήν
σας που γαλουχηθήκατε κατ’ αυτόν τον τρόπο- δεν εκλάπησαν
στην Κατοχή. Όλοι όσοι διήρχοντο ως περιηγηταί ή ως φιλέλλη-
νες –ή υπό τον οποιονδήποτε τίτλο έφεραν- όλοι αυτοί τα µάζε-
ψαν. Εξ ου και βλέπετε τα ωραιότερά µας αρχαία να βρίσκονται
εκεί που βρίσκονται, να ζητάµε ορισµένα από αυτά και τα λόγια
µας να είναι «φωνή βοώντος εν τη ερήµω». 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Αλιβιζάτο. 
Πριν δώσω το λόγο στον κ. Βελόπουλο, θα ήθελα να ανακοι-

νώσω στο Σώµα ότι η Διαρκής Επιτροπή Εθνικής Άµυνας και
Εξωτερικών Υποθέσεων καταθέτει την Έκθεσή της στο σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών: 

«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου
Εξωτερικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Εξωτερικών της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Βραζιλίας για
συνεργασία µεταξύ της Διπλωµατικής Ακαδηµίας του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Ινστιτού-
του Rio Branco του Υπουργείου Εξωτερικών της Οµοσπονδιακής
Δηµοκρατίας της Βραζιλίας». 

Παρακαλείται ο ερωτών συνάδελφος κ. Κυριάκος Βελόπουλος
να λάβει το λόγο για δευτερολογία. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Απ’ όσα άκουσα, λοιπόν, κύριε
Υπουργέ, είναι προφανές ότι πρώτη φορά συζητείται το θέµα στη
Βουλή. 

ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού
και Τουρισµού): Δεν το γνωρίζω αυτό. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το γνωρίζω εγώ. Πρώτη φορά! 
Εξ όσων, λοιπόν, αντιλαµβάνοµαι για πρώτη φορά Υπουργός

ή Βουλευτής ή κόµµα αναφέρεται σε ένα ζήτηµα, το οποίο για
εµένα είναι εθνικό. Είναι ζήτηµα πολιτισµικής κληρονοµιάς. Βέ-
βαια, θέλω να µου βρείτε ποιος ήταν ο Υπουργός Παπαδήµος

που υπογράφει τον κατάλογο. Πρέπει να το βρείτε, Υπουργός
είστε! Να το βρείτε να δούµε ποιος ήταν ο Παπαδήµος! 

Κοιτάξτε, εγώ ξέρω ιστορία αρκετά καλά, όχι ότι είµαι ο ειδι-
κός. Ξέρω όµως ότι το Μουσείο Ακροπόλεως και το Μουσείο
Θεσσαλονίκης έθαψαν τα αντικείµενα, αλλά σε άλλες πόλεις δεν
πρόλαβαν, κύριε Υπουργέ και µπορώ να σας δώσω ολόκληρο κα-
τάλογο µουσείων που δεν πρόλαβαν να τα θάψουν. Και έγινε και
αξιολόγηση. Τα καλύτερα ετάφησαν –ξέρετε τι εννοώ- και τα
άλλα που αυτοί θεωρούσαν ότι δεν ήταν τα σηµαντικά, δεν τα
έθαψαν. Και οι λόγοι ήταν προφανείς, δεν είχαν χώρο και δεν
πρόλαβαν. 

Όµως, όπως πολύ εύστοχα είπατε, έγιναν πάνω από τριάντα
παράνοµες λαθρανασκαφές. 

ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού
και Τουρισµού): Και σήµερα γίνονται. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τότε τις έκαναν οι Ναζί. Τώρα τις
κάνουν οι κακοί Έλληνες, οι γνωστοί κακοί Έλληνες, οι αρχαι-
οκάπηλοι. Άλλο να είσαι αρχαιοκάπηλος, παράνοµος και να το
ξέρουµε και άλλο να είσαι κατακτητής Ναζί και κανείς από το πο-
λιτικό σύστηµα να µην έχει διεκδικήσει το αυτονόητο. Είναι δια-
φορετικό. 

Εγώ, λοιπόν, ξαναρωτώ: Έγινε ποτέ επίσηµο αίτηµα από την
ελληνική πλευρά, από το ελληνικό κράτος, για τα αγάλµατα αυτά
και τα αγγεία από τον κατάλογο; Γνωστός αρχαιολόγος –δεν θα
πω το όνοµά του- προσεγγίζει το ποσό της αξίας τους πάνω από
ένα-ενάµισι τρισεκατοµµύριο, γιατί είναι ανεκτίµητα τα αντικεί-
µενα. Σηµειώστε και απαντήστε. 

Δεύτερον, επειδή ξέρω πώς γίνεται η ταυτοποίηση –και ξέρετε
ποια είναι η διαδικασία ταυτοποιήσεων- των αρχαίων αντικειµέ-
νων, κύριε Υπουργέ µου, δίδεται ένα σήµα για το εύρηµα «πού
το βρήκατε, πώς το βρήκατε, από πού το πήρατε;» και µετά η
χώρα έχει το δικαίωµα να το διεκδικήσει, να το πάρει πίσω. Απλά
πραγµατάκια είναι. 

Το κάναµε ποτέ αυτό για ευρήµατα των µουσείων της Γερµα-
νίας –λέω εγώ τυχαία- ή των ιδιωτικών συλλογών για τα συγκε-
κριµένα αντικείµενα του καταλόγου; Γιατί µέσα γίνεται αναφορά
για τον τάδε αµφορέα πενήντα εκατοστών, δέκα εκατοστών,
τριάντα εκατοστών. Τα γράφει µέσα.

Όµως, κύριε Υπουργέ –και κύριε Πολύδωρα τώρα θα σας στε-
ναχωρήσω- µιλάµε για ένα κράτος που το ’41 και το ’43 έβγαλε
νόµους για να αποζηµιώνουµε Γερµανούς, Ιταλούς και Τσάµη-
δες. 

Υπάρχει ΦΕΚ της ελληνικής κυβερνήσεως, για να δείτε ποια
είναι η Ελλάδα, στις 11 Ιουνίου του 1941 και 3 Σεπτεµβρίου 1943.
Αποζηµιώναµε για κάθε ζηµιά αυτούς που µας έσφαζαν και µας
έκλεβαν. Αυτός είναι ο δοσιλογισµός. Θα καταθέσω στα Πρα-
κτικά και αυτά, κύριε Πρόεδρε, για να τα µάθει ο ελληνικός λαός,
έστω το ελληνικό Κοινοβούλιο το οποίο επί εβδοµήντα χρόνια
σιωπά. 

Γιατί φοβόµαστε τη Γερµανία; Θα σας πω την αλήθεια, κύριε
Υπουργέ. Το υποσχέθηκα στον Πρόεδρο της Επιτροπής. Η «SIE-
MENS» από το 1952 στην Ελλάδα ελέγχει µε «βαλιτσάκια» το ελ-
ληνικό πολιτικό σύστηµα. Αυτή είναι η αλήθεια. Και τώρα, µε ένα
«συγγνώµη», σαν το «συγγνώµη» του κ. Βενιζέλου, διαγράφουµε
τα δισεκατοµµύρια που έδωσαν οι κύριοι αυτοί και τα πήραν από
τον ελληνικό λαό µε υπερτιµολογήσεις, γιατί «λάδωναν» το πολι-
τικό µας σύστηµα. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Και ουδέποτε
διεκδίκησαν ούτε επανορθώσεις ούτε αγάλµατα. Είναι ντροπή
για όλους µας και για την υπόθεση της «SIEMENS» που λέει
απλά «συγγνώµη» και συνεχίζουµε, αλλά κυρίως γι’ αυτό το θέµα.

Εάν θέλετε απόδειξη, σας είπα, για τον Μέρτεν. Σε ένα βράδυ
έφυγε από την Ελλάδα. Ο σφαγέας των Εβραίων της Θεσσαλο-
νίκης, ο άνθρωπος που ρήµαξε στη Θεσσαλονίκη τους Εβραίους
έφυγε σε ένα βράδυ από την Ελλάδα. Άρα, λοιπόν, εγώ αντιλαµ-
βάνοµαι τη δυσκολία.

Και φαντάζοµαι ότι ξέρετε, κύριε Πρόεδρε, πως οι Γερµανοί
το ’41, ’45 είχαν το δικαίωµα, ώστε το κάθε τάγµα να έχει δικό
του τυπογραφείο και να τυπώνει χρήµα. Το ξέρατε αυτό, κύριε
Πρόεδρε; Ένα γερµανικό τάγµα ήταν στα  Γιάννενα και τύπωνε
χρήµα. Γι’ αυτό πληθώρισε το ελληνικό χαρτονόµισµα εκείνη την
περίοδο. Αυτές είναι οι αλήθειες. 
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Ποιος, όµως, θα διεκδικήσει όλα αυτά, η Νέα Δηµοκρατία, το
ΠΑΣΟΚ; Αυτοί πρώτα πάνε στη Μέρκελ και µετά έρχονται εδώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μη µετατίθεστε σε
άλλα θέµατα. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κλείνοντας θα το πω µε πολύ
απλά λόγια. Εγώ περιµένω από εσάς, κύριε Υπουργέ –γιατί από
το ΠΑΣΟΚ δεν το περιµένω και σας το λέω δηµοσίως- να κάνετε
µια επιτροπή –όχι Επιτροπή!- σοβαρή καταλογισµού, απολογι-
σµού και να τα ζητήσουµε επίσηµα πίσω. Ιδού πεδίον δόξης λαµ-
πρόν για το 2012 και µετά να αποδείξει ότι αυτή η Βουλή λέει και
ένα «όχι» στους Γερµανούς για δεύτερη φορά.

Κλείνοντας, µε ενοχλεί που κανένα από τα Μέσα Μαζικής Ενη-
µερώσεως, κύριε Πρόεδρε µου, δεν ασχολήθηκε µε αυτό το
θέµα. Κανένα µέσο πλην των τριών δηµοσιογράφων. Το «ΠΡΩΤΟ
ΘΕΜΑ» απ’ ότι ξέρω έχει την Κυριακή ένα ολοσέλιδο στο θέµα
των αρχαίων αντικειµένων. Όλοι οι άλλοι, κυριολεκτικά το έθα-
ψαν και αναρωτιέµαι γιατί. Για να µην ενοχλήσουµε τους Γερµα-
νούς; Να µην ενοχληθούν οι φίλοι µας οι Γερµανοί;

Κλείνοντας εδώ θα πω το εξής. Είναι ένα πολιτισµικό έγκληµα.
Τελεία και παύλα! Αισθάνοµαι ντροπιασµένος, αισθάνοµαι -το
λέω ειλικρινά- ντροπή και το «Αιδώς Αργείοι» έρχεται µετά από
χιλιάδες χρόνια για ακόµη µία φορά µέσα στο Ελληνικό Κοινο-
βούλιο να ακουστεί. 

Πού είναι ο ΣΥΡΙΖΑ; Πού είναι το ΚΚΕ; Μιλάµε για πολιτιστική
κληρονοµιά. Μιλάµε για την Ελλάδα µας και απέναντι σε µια Γερ-
µανία που θέλει να ισοπεδώσει ολοκληρωτικά την Ελλάδα για
ακόµη µια φορά, να επιβάλλει το τέταρτο Ράιχ. Δεν φταίνε όµως
αυτοί. Φταίνε οι Έλληνες πολιτικοί, οι οποίοι πρώτα πάνε στο Βε-
ρολίνο ή στη Βόννη και µετά έρχονται εδώ, για να µας πουν τα
µέτρα που θα λάβουν.

Φοβάµαι ότι τα πράγµατα δεν πάνε καθόλου καλά, κύριε
Υπουργέ. Ελπίζω στη δική σας εντιµότητα, ότι θα ξεκινήσετε τη
διαδικασία να τα ζητήσουµε πίσω. Όχι το ενάµιση δισεκατοµµύ-
ριο που κάνουν τα αντικείµενα, αλλά για την εθνική αξιοπρέπεια
που είναι ανεκτίµητη, κύριε Υπουργέ.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Βελόπουλο. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Πέ-

τρος Αλιβιζάτος, προκειµένου να ολοκληρώσει την απάντησή
του. 

ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού
και Τουρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, µε την ανοχή σας

Κύριε Βουλευτά, πρέπει να σας πω ότι σας καταλαβαίνω από-
λυτα. Εγώ ήρθα να σας απαντήσω στα θέµατα που έχουν σχέση
µε τη δική µου αρµοδιότητα, όσο µπορώ να σας απαντήσω, γιατί
ξεκινάτε ένα θέµα που έγινε πριν εγώ και εσείς γεννηθούµε. Όλα
τα άλλα θέµατα, όµως, τα οποία εξεθέσατε νοµίζω ότι δεν µπορώ
στο λίγο χρόνο…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πολιτικό είναι το θέµα, κύριε
Υπουργέ.

ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού
και Τουρισµού): Μπράβο! Εποµένως να σας δώσω ορισµένα
στοιχεία και στο τέλος θα σας πω και κάτι. 

Κατ’ αρχάς, πρέπει να ξέρετε ότι όντως δεν µπορώ να σας πω
τι ενέργειες έχουν γίνει από το 1946 από το Υπουργείο Εξωτερι-
κών, από το Υπουργείο που κατά καιρούς ήταν αρµόδιο για τον
πολιτισµό µας. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Καµµία ερώτηση, κύριε Υπουργέ.
ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού): Ναι, δεν τα ξέρω. 
Εκείνο, όµως, που ξέρω είναι ότι υπάρχουν ορισµένα αρχαία -

λίγα βεβαίως- τα οποία ενετοπίσθησαν και τα οποία όντως επε-
στράφησαν. Παράδειγµα ο χάλκινος τράγος, που είναι στο
Μουσείου του Θέρµου. Αναφέροµαι σε αυτό, γιατί είναι ένα έργο
εκπάγλου καλλονής και αξίας, το οποίο το έχω δει στην Αιτωλο-
ακαρνανία. Άλλο παράδειγµα είναι οι Επιγραφές στην Αµφίπολη

κ.λπ.. Δεν θέλω να σπαταλώ το χρόνο γι’ αυτά. 
Από εκεί και πέρα, όµως, το Υπουργείο Πολιτισµού, κύριε Βου-

λευτά, το 2011 συγκρότησε µία επιτροπή, για να αποσαφηνίσει
ποιες αρχαιότητες έχουν επαναπατριστεί και να καταγράψει ανά-
λογα και ποια είναι τα βυζαντινά και µεταβυζαντινά µνηµεία τα
οποία είχαν υποστεί αρπαγές και καταστροφές. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Από τους Γερµανούς ή γενικά; Γε-
νικά. Για τους Γερµανούς µιλάµε. 

ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού
και Τουρισµού): Ακούστε, κύριε Βουλευτά. Εσείς µιλάτε για τους
Γερµανούς. Εµένα θα µου επιτρέψετε να µιλήσω και για τους
Βούλγαρους. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Η ερώτηση, όµως, είναι για τους
Γερµανούς. 

ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού
και Τουρισµού): Ναι, εγώ, όµως, οφείλω να σας πω τι έχει γίνει.
Διότι οι Βούλγαροι, όπως γνωρίζετε εσείς -διότι από εκεί κατά-
γεστε, έτσι δεν είναι;- δεν έδειξαν πιο καλή δραστηριότητα και
συµπεριφορά. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Σε µας το λέτε; Το ξέρουµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Προχωρήστε, κύριε

Υπουργέ. 
ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού): Από εκεί και πέρα, οι απαντήσεις όλων των εφο-
ριών απέδωσαν αποτέλεσµα. Καταθέτω στη Βουλή πλήρη κατά-
λογο όλων αυτών των έργων, τα οποία όντως έφυγαν. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. Πέτρος-Παύλος Αλιβιζάτος
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ήδη έχει αρχίσει προσπάθεια επαναπατρισµού. Σας λέω ότι
το Μουσείο του Pfahlbaumuseum στη Γερµανία ανακάλυψε –
πώς;- µε τη βοήθεια των καταλόγων µας κ.λπ. ότι µια σειρά
έργων που είναι εκεί όντως είχαν κλαπεί. Ήδη έρχονται αυτά. 

Από εκεί και πέρα, όµως, πρέπει να σας πω κάτι. Σαφώς δέχο-
µαι την πρόκλησή σας, όσο έχω καιρό ή όσο έχουµε καιρό –αυτό
δεν το ξέρει κανείς, κύριε Βουλευτά- να προσπαθήσουµε να υλο-
ποιήσουµε την ιδέα σας. Δεν είναι δικό µου θέµα µόνο, είναι και
των µετά από εµένα. 

Πιστεύω ότι αυτήν τη στιγµή, αφ’ ενός µεν υπάρχει το θέµα
των αποζηµιώσεων, όπως ο Πρόεδρός σας το πρωί -από ότι
άκουσα- επικεντρώθηκε σε αυτό και αφ’ ετέρου υπάρχει και άλλο
ένα θέµα, το οποίο είναι λίαν σπουδαίο και είναι ίσως εξίσου ση-
µαντικό µε αυτό των αρχαιοτήτων και της πολιτιστικής µας κλη-
ρονοµιάς, το θέµα του χρέους που υπάρχει, δηλαδή το κατοχικό
δάνειο και όλα αυτά που πρέπει και οφείλουµε να τα αναδει-
κνύουµε κατά τον ίδιο τρόπο.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το κόµµα σας στην επιτροπή,
κύριε Υπουργέ… ο κ. Δήµας…

ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού
και Τουρισµού): Σας απαντώ. Δεν ξέρω τι κάνει. 

Κύριε Βουλευτά, δεν είµαι Βουλευτής, οπότε δεν µπορώ να
γνωρίζω.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Και είστε και έντιµος άνθρωπος…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μην διακόπτετε, κύριε

Βελόπουλε. 
ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού): Αυτό γίνεται, κύριε Βουλευτά, όπου υπάρχουν
πόλεµοι, όπου υπάρχουν κατοχές, από αρχαιοτάτων χρόνων γί-
νονται συλήσεις. Δεν χρειάζεται να είναι µόνο Γερµανοί, Βούλ-
γαροι, Τούρκοι κ.λπ.. Τα βλέπετε και τα βλέπετε παντού. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Οι Ισραηλινοί…
ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού): Οι Ισραηλινοί έκαναν ορισµένες προσπάθειες.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πολλές. 
ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού): Και πέτυχαν λίγα πράγµατα. Και εµείς έχουµε
κάνει προσπάθειες. Μπορώ να σας δώσω και την κατάσταση µε
το τι έχει έρθει.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το 2011, κύριε Υπουργέ…
ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού
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και Τουρισµού): Δεν σας είπα για το 2011, σας είπα για πιο πριν. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εσείς, κύριε Βελό-

πουλε, µην διακόπτετε.
Και εσείς, κύριε Υπουργέ, καταλήξτε.
ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού): Για µένα, κύριε Βουλευτά, σαφώς πρέπει να γί-
νουν προσπάθειες. Όπως ξέρετε, είναι λεπτές οι προσπάθειες,
είναι διπλωµατικές οι προσπάθειες. Δεν είναι θέµα να σηκωθεί
το Υπουργείο Πολιτισµού και να πει: «αυτό το θέλω». 

Αυτά πρέπει να γίνουν. Ελπίζω ότι σύντοµα θα αρχίσει ξανά
µία προσπάθεια. Ποιο θα είναι το αποτέλεσµα; Λυπάµαι, αλλά
δεν το ξέρω. 

Πάλι, όµως, σας λέω ότι επειδή σήµερα οι ελληνογερµανικές
σχέσεις διέρχονται…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, µην το πείτε. 
ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού): Όχι, θα το πω, διότι σας µιλάω σήµερα µε το
καπέλο του Υφυπουργού Πολιτισµού, επιτρέψτε µου, κύριε Πρό-
εδρε, να µιλήσω και µε το καπέλο του Υπουργού Τουρισµού. Νο-
µίζω ότι έχετε απόλυτο δίκιο σε αυτά που λέτε, αλλά πρέπει να
κρατήσουµε τους τόνους χαµηλά. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό «µας έφαγε», κύριε Υπουρ-
γέ!

ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού
και Τουρισµού): Κύριε Βουλευτά, αυτά µπορούµε να τα δούµε
και να δουλέψουµε µαζί. Σας κάνω αυτήν την προσφορά είτε εί-
µαστε Βουλευτές είτε δεν είµαστε, προκειµένου να κάτσουµε να

δουλέψουµε γι’ αυτά. Όµως, αυτήν τη στιγµή πρέπει να χειριζό-
µαστε ορισµένα θέµατα σκεπτόµενοι και ορισµένα άλλα θέµατα,
τα οποία θα πρέπει να µας βοηθήσουν, για να βγούµε από την
κρίση. Ξέρετε πολύ καλά ότι ο τουρισµός αυτήν τη στιγµή πρέπει
να πάει πολύ καλά. Δεν πρέπει ούτε οι Γερµανοί –αφού τους ανα-
φέρατε- να µας βλέπουν µε καχυποψία ούτε οι Έλληνες να ξε-
σηκώνονται, δικαίως- δεν σας λέω το αντίθετο- και να δηµιουρ-
γείται κλίµα που θα µας στερήσει αυτό που ετούτη τη στιγµή
χρειαζόµαστε. 

Εγώ είµαι στη διάθεσή σας ως πολίτης…
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Την επιτροπή να κάνετε, κύριε

Υπουργέ!
ΠΕΤΡΟΣ-ΠΑΥΛΟΣ ΑΛΙΒΙΖΑΤΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού): …να εργασθώ µαζί σας –ενδεχοµένως αργό-
τερα, δεν ξέρω- για να προωθήσουµε αυτά.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε πολύ τον

Υφυπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Αλιβιζάτο.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.30’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Δευτέρα 19 Μαρτίου 2012 και ώρα 18.00’, µε αν-
τικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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